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Της Πάφου
Αδεσμευτος

Ε. Λοϊζίδης
Αισιόδοξα τα μηνύματα για τον τουρισμό το 
2023 και αναμένεται να είναι καλύτερο από το 
2022, αλλά παραμένουν τα προβλήματα…

Σελ. 11

Σ. Πελοπίδα
Προωθούμε τις διαδικασίες για δημιουργία πολυ-
χώρου για την απασχόληση παιδιών της Αργάκας 
και των γύρω κοινοτήτων…

Σελ. 02

Θ. Μιχαηλίδης
Την συνένωση με το ΣΤΕΚ για ακόμη πιο ανταγωνι-
στικό τουρισμό, θέτει ως άμεσο στόχο ο νέος Πα-
φίτης πρόεδρος του ΠΑΣΥΞΕ…

Σελ. 18

www.cosmosnews.com.cy

ΠΑ.ΣΥ.ΞΕ

Κατάταξη

Παφίτης πρόεδρος και έξι από τα 17 μέλη του 
διοικητικού συμβουλίου εκλέχθηκαν στις πρό-
σφατες εκλογές του Παγκύπριου Συνδέσμου Ξε-
νοδόχων. Δείτε όλα τα μέλη του νέου Δ.Σ. του 
ΠΑΣΥΞΕ…

Σελ. 05

Από τις 10 ως τις 14 Ιουλίου θα γίνει η κατάταξη 
των νεοσυλλέκτων οπλιτών στην Εθνική Φρουρά. 
Διαβάστε ποιοι κατατάσσονται στον Κέντρο Εκ-
παίδευσης Ευαγόρας Παλληκαρίδης στην Πάφο…

Σελ. 11

Βιοτεχν ική  Περ ιοχή

Η στρατηγική και το marketing 
στον τουρισμό, ήταν τα θέματα 
που απασχόλησαν τη συζήτηση των μελών 
του Παγκύπριου Συνδέσμου Διευθυντών 
Ξενοδοχείων (ΠΑΣΥΔΙΞΕ), στην Πάφο, σε 
μια συνάντηση που πραγματοποιήθηκε 
το μεσημέρι της Πέμπτης στο ξενοδοχείο 
Athena Royal του Ομίλου Constantinou Bros 
Hotel στην Πάφο…

Σελ. 06

Χάος και αναρχία
Χώροι πρασίνου, δρόμοι και 

πεζοδρόμια κατειλημμένα και ο 
κίνδυνος από πυρκαγιά ελλοχεύει 
στην Βιοτεχνική Περιοχή Πάφου…

Από την υπάρχουσα κατάσταση δη-
μιουργούνται μεγάλοι κίνδυνοι και 
για την γειτονική κατοικημένη πε-
ριοχή και καλούνται οι αρμόδιοι να 
δράσουν πριν να είναι αργά…Μπαίνουν και οι τελευταίες πινελιές στο κτίριο 

στολίδι που θα στεγάσει τις Σχολές Τουριστικών 
Επαγγελμάτων του Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου από το Σεπτέμβριο…

Σελ. 14

ΓΗΠΕΔΟ

Σε έξαρση βρίσκονται, κυρίως κατά τους καλοκαιρι-
νούς μήνες, οι πυρκαγιές που ξεσπούν από παρά-
νομους σκυβαλότοπους, οι οποίοι αυξάνονται και 
πληθύνονται τα τελευταία χρόνια και οι οποίοι α-
ποτελούν πονοκέφαλο για την Πυροσβεστική Υπη-
ρεσία, αφού λόγω των εύφλεκτων υλικών, η κατά-
σβεση καθίσταται δύσκολη...

Σελ. 03

ΠΡΟΣΟΧΗ εύφλεκτο

Για ένα αιώνα φάρος της εκπαίδευσης στην Πάφο
Αφιέρωμα στο ιστορικό Λύκειο Α’ Εθνάρ-
χη Μακάριου Γ’ Πάφου που δεσπόζει στο 
κέντρο της πόλης μας…

Το Σχολείο που σήμερα ονομάζεται Λύκειο Α΄ Εθνάρ-
χη Μακαρίου Γ΄ και στεγάζεται σε ένα σύμπλεγμα νε-
οκλασικών κτηρίων στο κέντρο της Πάφου, απέναντι 
από τον Δημόσιο Κήπο, το Δημαρχείο, τη στήλη 28ης 
Οκτωβρίου και τη Δημοτική Βιβλιοθήκη, είναι το «ι-
στορικότερο» (με την έννοια της αρχαιότητος και της 
εμπλοκής στην Ιστορία της Κύπρου) Σχολείο της Πά-
φου...

Σελ. 16

Εστίες πυρκαγιών οι παράνομοι σκυ-
βαλότοποι στην ύπαιθρο

Θρίλερ διαδραματίζεται τις τελευταίες ώρες 
για το γήπεδο Στέλιος Κυριακίδης, καθώς 
η απόφαση για αντικατάσταση του ταρτάν 
ξεσπιτώνει την Pafos FC για ολόκληρη την ε-
πόμενη περίοδο. Καθοριστική συνάντηση τη 
Δευτέρα στο Προεδρικό…

Σελ. 07
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Χ. Αγγελίδης
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Γιώργος Σαξατέ

Τα δεκάδες εκατομμύρια που κόστισε η τελευταία 
μεγάλη πυρκαγιά στον Αρακαπά, οι πληγές από την 

οποία παραμένουν ακόμα ανοικτές, είναι μόνο η οικο-
νομική ζημιά που προκάλεσε στον τόπο. Υπάρχει όμως 
και η οικολογική ζημιά που είναι ανυπολόγιστη και αυτό 
ισχύει για κάθε πυρκαγιά μικρή ή μεγάλη που εκδηλώ-
νεται και που δυστυχώς 9 στις 10 έχει ως αιτία τον αν-
θρώπινο παράγοντα.
Ζούμε σε μια χώρα μεταξύ Ανατολής και Δύσης με ένα 
φυσικό περιβάλλον μοναδικό και να θέλουμε να το δια-
τηρήσουμε θα πρέπει επιτέλους να σοβαρευτούμε.
Δεν γίνεται να βλέπουμε ότι έχουμε πολύ ψηλές θερμο-
κρασίες ισχυρούς ανέμους και επιμένουμε να ασχολη-
θούμε με αγροτικές εργασίες οι οποίες είναι επικίνδυ-
νες για την εκδήλωση πυρκαγιάς.
Οι εκκλήσεις από την Πυροσβεστική Υπηρεσία και το 
Τμήμα Δασών φαίνεται πως δεν είναι αρκετές και δεν 
λαμβάνονται και σοβαρά υπόψη.
Μόλις το περασμένο Σαββατοκύριακο μάλιστα εκδηλώ-
θηκε πυρκαγιά στην περιοχή Κολώνης, η οποία άρχισε 
όπως ανακοινώθηκε από την Πυροσβεστική (αν είναι 
δυνατόν) από τη χρήση φλόγιστρου για την καταστρο-
φή εντόμων!!!! Ολόκληρο το Σαββατοκύριακο η Πυρο-
σβεστική δέχθηκε σε 53 κλήσεις για κατάσβεση πυρκα-
γιών. Μα είναι δυνατόν να προσπαθήσει κάποιος μέσα 
στο κατακαλόκαιρο να εξαλείψει έντομα χρησιμοποιώ-
ντας φωτιά; Πρόσφατα αποφάσισε και το δικαστήριο 
την ποινή στον υπεύθυνο για την πυρκαγιά στον Αρακα-
πά η οποία έφτασε τα οκτώ χρόνια φυλάκιση.
Τίποτα βέβαια δεν μπορεί αν αποκαταστήσει την ζη-
μιά που προκλήθηκε στο φυσικό περιβάλλον εκτός από 
την ίδια την φύση μετά από πάρα πολλά χρόνια, αλλά 
ελπίζουμε ότι αυτό θα λειτουργήσει αποτρεπτικά για 
κάποιους οι οποίο ελαφρά τη καρδία ασχολούνται με 
επικίνδυνες για την πρόκληση πυρκαγιάς εργασίες στο 
ύπαιθρο παρά τις προειδοποιήσεις των αρμοδίων.
Εννοείται βέβαια ότι οι ποινές σε περίπτωση εμπρη-
σμού, θα πρέπει να είναι κατά πολύ μεγαλύτερες γιατί 
τότε μιλούμε για κανονικό έγκλημα.
Θα πρέπει λοιπόν όλοι να κατανοήσουμε ότι κάθε φορά 
που εκδηλώνεται μια πυρκαγιά οπουδήποτε στην Κύ-
προ, καίγεται ένα μέρος από το σπίτι μας και η πατρίδα 
μας γίνεται φτωχότερη από πριν.
Η Κύπρος λένε οι επιστήμονες θα ερημοποιηθεί εάν δεν 
αλλάξουν οι κλιματολογικές συνθήκες σε πενήντα με 
εξήντα χρόνια και με κάθε πυρκαγιά αυτή η μέρα φτά-
νει ολοένα και πιο κοντά…  
Ευαισθητοποίηση από όλους γιατί όλοι είμαστε υπεύ-
θυνοι να φιλάμε το σπίτι μας αλλιώς θα πέσει να μας 
πλακώσει. Όλους…

Μια σπίθα είναι αρκετή

Παραπολιτικά
Σχόλια, σφήνες Σάτιρα και 
μικρές ειδήσεις, από την 
επικαιρότητα δοσμένα με 
χιούμορ και καυστική κρι-
τική από τους συντάκτες 
του Αδέσμευτου...

ΣΕΛΙΔΕΣ 8,10&11

Αθλητικά
Εκτάκτως στο Προεδρικό 
Μέγαρο Πάφος fc, ΚΟΑ και 
ΓΣΚ για το θέμα που προκύ-
πτει με το κλείσιμο του 
Στέλιος Κυριακίδης για αλ-
λαγή του ταρτάν στίβου. 

ΣΕΛΙΔΑ 23

Πολιτισμός
Ιστορίες και θέματα που 
αναδεικνύουν την ιστορία, 
την παράδοση και τον πο-
λιτισμό της επαρχίας μας 
και όλη η πολιτιστική κίνη-
ση της Πάφου… 

ΣΕΛΙΔΑ 15

Επικαιρότητα
Χάος και αναρχία
Χώροι πρασίνου, δρόμοι και 
πεζοδρόμια κατειλημμένοι 
και ο κίνδυνος από πυρκαγιά 
ελλοχεύει στην Βιοτεχνική Πε-
ριοχή Πάφου…

ΣΕΛΙΔΑ 4

Επικαιρότητα
Η στρατηγική και το marketing 
στον τουρισμό απασχόλησε 
τα μέλη του Συνδέσμου 
Διευθυντών Ξενοδοχείων της 
Πάφου.                            

 ΣΕΛΙΔΑ  6

Αυτοκίνητο
Όλα τα νέα για τους φίλους 
του μηχανοκίνητου αθλητι-
σμού από τον συνεργάτη μας 
Γιώργο Παντελίδη…

ΣΕΛΙΔΑ 22

Αγγελίες
Αγγελίες εργασίας και ανακοι-
νώσεις που μπορεί να σας εν-
διαφέρουν σε ένα δισέλιδο...

   
ΣΕΛΙΔΕΣ 20-21

ΣΑΝ
     ΣΗΜΕΡΑ...

1828-Αρχίζει η λειτουργία της Στρατιωτικής Σχολής Ευελπίδων, με 
την επωνυμία «Λόχος Ευελπίδων», Διοικητή τον Ιταλό Λοχαγό Σαλ-
τάλι και ανώτερο επόπτη τον Βαυαρό Συνταγματάρχη Έιδεκ. Το διά-
ταγμα της ίδρυσής της θα υπογραφεί αργότερα, στις 21 Δεκεμβρίου 
1828. «Άρχεσθαι μαθών άρχειν επιστήσει» το μότο της σχολής.

1932-Δύο μήνες μετά τη χρεωκοπία της Ελλάδας, διοργανώνεται 
συλλαλητήριο στο Πεδίον του Άρεως ενάντια στις αυξήσεις των τι-
μών του ηλεκτρικού ρεύματος και του νερού. Η Χωροφυλακή επιτί-
θεται στους συγκεντρωμένους και αρχίζουν συγκρούσεις που επε-
κτείνονται σε όλη τη γύρω περιοχή.

1944-Η Σύνοδος του Μπρέτον Γουντς
Αρχίζει η Σύνοδος του Μπρέτον Γουντς, υπό την αιγίδα των Ηνωμέ-

νων Εθνών, για τη χάραξη της μεταπολεμικής παγκόσμιας οικονομι-
κής τάξης. Θα αποφασιστεί η σύσταση δύο νέων οργανισμών: του 
Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου και της Παγκόσμιας Τράπεζας. Το 
δολάριο θα αντικαταστήσει τον χρυσό ως μέσο των διεθνών συναλ-
λαγών.

1979-Η SONY λανσάρει στην Ιαπωνία το walkman.

2015-Αλέξης Τσίπρας
Να ψηφίσουν «όχι» στο δημοψήφισμα της 5ης Ιουλίου καλεί τους 
πολίτες ο πρωθυπουργός Αλέξης Τσίπρας, επισημαίνοντας ότι έτσι 
θα ενισχύσουν τη διαπραγματευτική προσπάθεια της κυβέρνησης, 
με στόχο μία καλύτερη συμφωνία. «Δεν έχω κρυφό σχέδιο εξόδου 
της χώρας από το ευρώ», τονίζει.

ΓΕΝΙΚΟΣΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: Α ντρέ ας Χρι στο δού λου
ΑΡΧΙΣΥΝΤΑΚΤΗΣ: Γιώρ γος Σα ξα τέ

ΣΥΝΤΑΚΤΙΚΗΟΜΑΔΑ: Κώ στας Νά νος, Άννα Κυριάκου, 
Παναγιώτης Κασπάρης, Γιώργος Πισιάρας, 

ΤΜΗΜΑMARKETING: Γιάννης Κόκκαλης
ΣΕΛΙΔΟΠΟΙΗΣΗ/ΜΑΚΕΤΕΣ: Μάριος Ευριπίδου

Λογιστήριο: Άννα Χαραλάμπους
ΓΡΑ ΦΕΙΑ: Λεωφ. Ποσειδώνος 96, 

Christiana Sh.Centre, 8042 Πάφος
ΤΗΛ: 26811336/5 ΦΑΞ: 26952999 
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“Η διαφήμιση 
είναι τυπωμένες 

πωλήσεις”

Daniel Starch
Διαφημιστής

ΙΟΥΛΙΟΥ
ΣΑΒΒΑΤΟ01

ΔΙΑΝΥΚΤΕΡΕΥΟΝΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ ΠΑΦΟΥ

Εφημερ εύ ον τες Οδ ον τίατρ οι 
Οι Εφημερεύοντες Οδοντίατροι Πάφου για το Σαββατοκύριακο είναι:

ΣΑΒΒΑΤΟ 01/07/2023 - ΚΑΝΑΡΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ TΗΛ 99520284
- ΚΑΡΑΜΑΝΗ ΑΦΡΟΥΛΑ TΗΛ 99310952

ΚΥΡΙΑΚΗ 02/07/2023- ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΝΤΙΑ  ΤΗΛ 99470828

Χρήσιμα Τηλέφωνα

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26806060
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΠΑΦΟΥ  26803100
ΠΡΩΤΕΣΒΟΗΘΕΙΕΣ  26803145
ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚΗΠΑΦΟΥ  26806272
ΥΔΑΤΟΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 26943045/99603622
ΑΗΚΠΑΦΟΣ  26206000
ΑΗΚΒΛΑΒΕΣ  1800
ΑΤΗΚΒΛΑΒΕΣ  80000197
ΑΡΧΗΓΕΙΟΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 22808080
ΑΝΑΦΟΡΑΔΑΣΙΚΩΝΠΥΡΚΑΓΙΩΝ 26422641
ΕΚΤΑΚΤΗΑΝΑΓΚΗ  12-199
ΔΗΜΟΣΠΑΦΟΥ  26822270
ΔΗΜΟΣΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ  26962324

ΔΗΜΟΣΠΟΛΕΩΣ  26321321
ΔΗΜΟΣΠΕΓΕΙΑΣ  26621244
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26811580
ΓΡΑΜΜΗΤΟΥΠΟΛΙΤΗ  1460
ΒΙΑΣΤΗΝΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 1440
ΚΕΝΤΡΟΔΗΛΗΤΗΡΙΑΣΕΩΝ 1401
ΣΥΝΔ.ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΩΝ&ΦΙΛΩΝ 26819268
ΑΜΕΣΗΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗΝΑΡΚΩΤΙΚΑ 1410
ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΠΑΦΟΥ  26306385
ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΔΙΟΙΚΗΣΗ  26801101
ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΑΚΥΠΡΟΥ  77778833
ΠΟΛΙΤΙΚΗΑΜΥΝΑ  26818470
ΓΡΑΦΕΙΟΕΥΗΜΕΡΙΑΣ  26821602

Αναπλάσεις στην Πόλη Χρυσοχούς
Αρχίζουν άμεσα εργασίες μπροστά 
από το Δημοτικό Μέγαρο… 

Σήμερα, 1 Ιουλίου είναι των Αγίων Κοσμά και 

Δαμιανού των Αναργύρων, Αγίου Μαυρικίου. 

Υπεγράφησαν τη Δευτέρα στο Δημαρχείο Πό-
λης Χρυσοχούς τα συμβόλαια τριών διαγωνι-

σμών, που αφορούν το έργο της ανάπλασης του 
ελεύθερου χώρου μπροστά από το Δημαρχείο 
και του ελεύθερου χώρου γύρω από τον παλαιό 
αστυνομικό σταθμό στο Δήμο Πόλεως Χρυσο-
χούς.
Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση του Δήμου Πό-
λης Χρυσοχούς, στον πρώτο διαγωνισμό οι κατα-
σκευαστικές εργασίες του έργου κατακυρώθηκαν 
στην εταιρεία Μultibuild Ltd για το ποσό των 
€1.430.000 πλέον Φ.Π.Α.
Ο δεύτερος διαγωνισμός για την παροχή υπηρε-
σιών επιθεωρητή εργοταξίου για την παρακολού-
θηση και επίβλεψη των κατασκευαστικών εργασι-

ών κατακυρώθηκε στην εταιρεία OCD + A Studio 
έναντι του ποσού των €22.500 πλέον Φ.Π.Α.
Τέλος, ο τρίτος διαγωνισμός για την παροχή 
υπηρεσιών συμβούλου διοικητικής υποστήριξης 
του Δήμου Πόλεως Χρυσοχούς κατακυρώθηκε 
στην εταιρεία Aspon Consulting Ltd έναντι του 
ποσού των  €11.488 πλέον ΦΠΑ. Το έργο θα συγ-
χρηματοδοτηθεί από το Γεωργικό Ταμείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης στο πλαίσιο του Προγράμμα-
τος Αγροτικής Ανάπτυξης 2014- 2020, μέσω της 
Μονάδας Ευρωπαϊκών Ταμείων του Υπουργείου 
Εσωτερικών.
Οι κατασκευαστικές εργασίες θα αρχίσουν αρχές 
Ιουλίου 2023 και το έργο αναμένεται να ολοκληρω-
θεί μέσα σε 14 μήνες, καταλήγει η ανακοίνωση.

1/7/23 ΣΑββΑΤο Μανώλης Ευάγγελος Αριστοτέλη Σάββα 49 Δρόμος Νοσοκο-

μείου προς Μεσόγη Αναβαργός 26930599 26943628

2/7/23 ΚΥρΙΑΚΗ Ηρακλέους Μαίρη Ακαμαντίδος 31 Α, 800 μέτρα από το Time 

Out προς τη Χλώρακα, απέναντι από Τρ. Κύπρου Πάφος  26947629 99107608

3/7/23 ΔΕΥΤΕρΑ Χαραλάμπους Πηνελόπη Ακαμαντίδος 4 Δίπλα από περίπτερο  

΄Time Out΄ Πάφος 26943222 26272151

4/7/23 ΤρΙΤΗ Ταλιώτου Μαρία Αλεξάνδρου Παπάγου 57 Round about Τεχνικής 

Σχολής προς RIO CINEMA Πάφος 26910276 26932950

5/7/23 ΤΕΤΑρΤΗ Γκλάρα Κωνσταντίνου Ιωάννα Λεωφ. Ελλάδος 11 Στο ύψος εκ-

κλησίας Απ. Πέτρου & Παύλου Πάφος 26100292 97743242

5/7/23 ΤΕΤΑρΤΗ Πιστέντη - Ιουλιανού Άντρη Τάφοι των Βασιλέων 24 

Ταφοι των Βασιλέων 300μ από MALL προς Coral Bay  26950073 26950778

6/7/23 ΠΕΜΠΤΗ Πολυκάρπου Ίκαρος Ελευθερίου Βενιζέλου 29 Κάτω από την 

Κλινική Άγιος Γεώργιος Πάφος 26935133 26653809

7/7/23 ΠΑρΑΣΚΕΥΗ Καπουδιώτη Άντρη Θεσσαλονίκης 4 Έναντι Πυροσβεστικής 

Πάφος 26911313 99542075

ο λοκληρώθηκαν πρόσφατα τα έργα ανάδειξης 
του παραδοσιακού πυρήνα στην  Αργακα. Τα 

έργα σύμφωνα με τον Κοινοτάρχη Σπύρο Πελοπίδα 
έγιναν με κρατική δαπάνη και στοίχισαν πέραν των 
600 χιλιάδων ευρώ και θα δώσουν όπως είπε ζωή στο 
κέντρο της Κοινότητας του. 
Στο μεταξύ σύμφωνα με τον κ. Πελοπίδα μέχρι το τέ-
λος Αυγούστου αναμένεται να είναι έτοιμο το παιδι-
κό πάρκο που κατασκευάζεται στην παραλιακή περι-
οχή της κοινότητας, δωρεά από Ουκρανό κάτοικο της 
κοινότητας. Παράλληλα ανέφερε το κοινοτικό συμ-

βούλιο θα προωθήσει τις διαδικασίες για τη δημι-
ουργία πολυχώρου για την απασχόληση παιδιών της 
Αργάκας και των γύρω κοινοτήτων.  
Συντονιστής του έργου είναι η Επαρχιακή Διοίκηση 
Πάφου, έναντι κόστους  €636.136 συν Φ.Π.Α. με κρα-
τική δαπάνη και κοινοτική συνεισφορά. Μελετητές 
είναι οι Λουκαΐδης & Φιλίππου και εργολάβος η εται-
ρεία Panath Construction LTD.
Στόχος, σύμφωνα με την Έπαρχο Πάφου Μαίρη Λά-
μπρου, είναι η διατήρηση της παράδοσης στην περι-
οχή της Αργάκας και στις κοινότητες γενικότερα.

Αναζωογόνηση στο κέντρο της Αργάκας



Σ ε έξαρση βρίσκονται, κυρίως κατά τους κα-
λοκαιρινούς μήνες με τις υψηλές θερμο-
κρασίες που καταγράφονται στην Κύπρο, οι 

πυρκαγιές που ξεσπούν από παράνομους σκυβα-
λότοπους, οι οποίοι αυξάνονται και πληθύνονται 
τα τελευταία χρόνια και οι οποίοι αποτελούν πο-
νοκέφαλο για την Πυροσβεστική Υπηρεσία, αφού 
λόγω των εύφλεκτων υλικών, η κατάσβεση καθί-
σταται δύσκολη.
Το μέγεθος τους προβλήματος καταδεικνύεται 
και μέσα από τα στατιστικά στοιχεία που διαθέ-
τει η Πυροσβεστική Υπηρεσία, αφού μόνο κατά 

τη διάρκεια της περσινής χρονιάς καταγράφηκαν 
ενενήντα πυρκαγιές, οι οποίες ξεκίνησαν από πα-
ράνομους σκυβαλότοπους. Όπως είναι αναμενό-
μενο, από το σύνολο των πυρκαγιών, οι περισσό-
τερες είχαν ξεσπάσει τους καλοκαιρινούς μήνες 
και συγκεκριμένα για τους μήνες Μάιο (6), Ιούνιο 
(11), Ιούλιο (13), Αύγουστο (8) και Σεπτέμβρη (8), 
ήταν σαράντα έξι.
Τα δεδομένα δεν έχουν αλλάξει ούτε κατά την 
φετινή χρονιά, αφού ανά τακτά χρονικά διαστή-
ματα τα μέλη της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας βρί-
σκονται στο ίδιο έργο θεατές, παρά τις εκκλήσεις 
τους προς το κοινό, μιας και τα σκουπίδια δυσκο-
λεύουν το έργο της κατάσβεσης λόγω των επικίν-

δυνων υλικών που μπορεί να συσσωρευτούν.
Τα μέλη της Πυροσβεστικής που θα κληθούν σε 
τέτοια περιστατικά βρίσκονται αντιμέτωπα με 
μια δύσκολη διαδικασία κατάσβεσης, καθώς σε 
τέτοιους χώρους ούτε η πρόσβαση, ούτε η κα-
τάσβεση είναι εύκολη υπόθεση. «Είναι δύσκολο 
να διεισδύσουν σε χώρους με στιβάδες σκουπι-
διών και ο κάποιες φορές ο μοναδικός τρόπος κα-
τάσβεσης είναι να σκεπαστούν τα σκουπίδια με 
χώμα, ώστε να μειωθεί το οξυγόνο που διοχετεύ-
εται».

Η επικίνδυνη εύφλεκτη ύλη από σκουπίδια
Αυτό που πρέπει να γνωρίζουν οι πολίτες, είναι 

πως μόνο οι εγκαταστάσεις διαχείρισης απο-
βλήτων είναι αδειοδοτημένοι και η οποιαδήπο-
τε ρίψη σκουπιδιών αλλού, αποτελεί παράνομη 
πράξη, πόσο δε η διατήρηση σκουπιδότοπων, 
αφού για ακριβώς αυτή τη χρήση έχουν δημιουρ-
γηθεί τα Πράσινα Σημεία σε κάθε επαρχία.
Η κατάσταση με τους παράνομους σκυβαλότο-
πους έχει χειροτερέψει τα τελευταία δέκα χρόνια, 
αφού εκτός από την πληθυσμιακή αύξηση, αυ-
ξάνονται και τα απόβλητά, ενώ η διαχείριση των 
αποβλήτων αντί να βελτιώνεται χειροτερεύει.
Ο φόβος για πυρκαγιές στους παράνομους σκυ-
βαλότοπους, έγκειται στο γεγονός πως τα από-
βλητα λόγω του μειωμένου οξυγόνου, δημιουρ-
γούν εύφλεκτο υλικό, το οποίο δυσκολεύει τη 
διαδικασία κατάσβεσης. Εάν μέσα στα σκύβαλα 
υπάρχει οργανική ύλη, δηλαδή αποφάγια, τότε 
σε συνθήκες που δεν υπάρχει οξυγόνο δημιουρ-
γείται βιοαέριο, το οποίο περιέχει μέσα μεθάνιο 
και είναι εύφλεκτο. 
Τα τρόφιμα που βρίσκονται στους σκυβαλότο-
πους πιέζονται κάτω από άλλα σκουπίδια, με 
αποτέλεσμα να παράγουν εύφλεκτο υλικό και η 
φωτιά κυκλοφορεί σε βάθος γιατί βρίσκει και καί-
ει το συγκεκριμένο αέριο. Επίσης, εάν υπάρχουν 
βαμμένο έπιπλα, ο κίνδυνος είναι ακόμη μεγαλύ-
τερος.
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ΠΡΟΣΟΧΗ εύφλεκτο
Εστίες πυρκαγιών οι παράνομοι σκυβαλότοποι

Ο φόβος για πυρκαγιές 
στους παράνομους 
σκυβαλότοπους, έγκειται 
στο γεγονός πως τα 
απόβλητα λόγω του 
μειωμένου οξυγόνου, 
δημιουργούν εύφλεκτο 
υλικό, το οποίο δυσκολεύει 
τη διαδικασία κατάσβεσης

Το μέγεθος τους προβλήματος καταδεικνύεται και μέσα από τα στατιστικά στοιχεία που διαθέτει η Πυροσβεστική Υπηρεσία
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  Ριπές
Η Πάφος χρειάζεται 
μεγάλο αμφιθέατρο 

Πριν από σχεδόν 20 χρόνια ένα από τα θέματα 
που απασχολούσαν την τοπική επικαιρότη-

τα, ήταν και η προσπάθεια συνεργασίας μεταξύ 
των Δήμων Πάφου και Γερο-
σκήπου για την ανέγερση αμ-
φιθεάτρου. 
Οι δύο Δήμοι είχαν πάρει ζε-
στά το θέμα και αναζητούνταν 
κατάλληλοι χώροι, ώστε να 
δημιουργηθεί το αμφιθέατρο 
που θα εξυπηρετούσε τις ανά-
γκες για την διοργάνωση συ-
ναυλιών και θεατρικών παρα-
στάσεων. Τότε είχε εκτιμηθεί 

ότι πολλοί διοργανωτές δεν επέλεγαν να φέρουν 
εκδηλώσεις στην Πάφο διότι δεν διέθετε κατάλ-
ληλο χώρο. 
Το αρχαίο Ωδείο είναι μικρής χωρητικότητας και 
δεν υπάρχουν οι απαραίτητες υποδομές, ενώ και 
η πρόσβαση για τους θεατές είναι πολύ δύσκολη. 
Δυστυχώς τότε, παρότι είχαν προταθεί κατάλλη-
λοι χώροι οι δύο Δήμοι δεν προχώρησαν. 
Η ανάγκη αυτή υφίσταται ακόμη και είναι κάτι 
που διαπιστώθηκε και στην διάρκεια που η πό-
λης μας είχε αναλάβει τον θεσμό της Πολιτιστικής 
Πρωτεύουσας της Ευρώπης. 
Οι ανάγκες τότε καλύφθηκαν με άλλους τρόπους 
και την ευρηματικότητα των υπευθύνων του Πά-
φος 2017. Σήμερα, οι ανάγκη αυτή είναι ακόμη 
πιο πιεστική. Η λύση να τοποθετούνται όλο το Κα-
λοκαίρι οι κερκίδες του φεστιβάλ Όπερας μπρο-
στά από το κάστρο είναι κάκιστη, διότι αλλοιώνει 
την εικόνα της πόλης και της βιτρίνας μας που εί-
ναι το Λιμανάκι με το Μεσαιωνικό Κάστρο. 
Πρόσφατα είχαν γίνει σκέψεις για κηποθέατρο δί-
πλα από τα κτήρια της πρώην Αστυνομικής Διεύ-
θυνσης όμως λόγω περιορισμών που σχετίζονται 
και με το αρχαίο νεκροταφείο που εκτιμάται ότι 
υπάρχει στην περιοχή αυτή, η περίπτωση φαίνε-
ται απομακρυσμένη. Ένας χώρος που θα προσφέ-
ρονται για ένα τέτοιο θέατρο είναι το πάρκο της 
Ήβης Μαλιώτη, που ανακατασκευάζεται πλέον 
και δεν προβληματίστηκε κανείς αν μπορούσε να 
περιληφθεί ένα κηποθέατρο. 
Ο τρόπος που αντιμετωπίζεται αυτό το θέμα από 
τον Δήμο Πάφου, καταδεικνύει ότι δεν υπάρχει 
κατανόηση για την αναγκαιότητα του. Το θέμα 
αυτό δεν είναι ανάγκη να αποτελέσει ζήτηση 
άσκησης πολιτικής από κανέναν. Όμως όσοι κα-
τανοούν αυτή την ανάγκη, μπορούν να ενώσουν 
δυνάμεις και να πείσουν ώστε να τεθεί ως προ-
τεραιότητα. 
Είμαστε βέβαιοι ότι με την απολεσματικότητα 
που διακρίνει τον Δήμαρχο Πάφου αν πειστεί για 
την αναγκαιότητα του αμφιθεάτρου μπορούν να 
βρεθούν ο κατάλληλος χώρος και τα απαραίτητα 
κονδύλια για την ανέγερση του. Ένας από τους αν-
θρώπους που κατανοεί πλήρως αυτή την ανάγκη 
είναι ο καθηγητής του Μουσικού Σχολείου και μα-
έστρος Σωκράτης Τερπίζης. Το θέμα το έχει θέσει 
και δημόσια πολλές φορές. 
Το μουσικό σχολείο της Πάφου κατέχει περίο-
πτη θέση στα μουσικά σχολεία της Κύπρου και 
σε αναλογία πληθυσμού είναι το μεγαλύτερο. 
Στο μουσικό σχολείο της Πάφου φοιτούν πολλά 
παιδιά τα οποία σε κάθε δημόσια εμφάνιση τους 
μαγεύουν το κοινό. 
Με αφορμή τις συναυλίες που διοργανώνονται 
από το Μουσικό Σχολείο σε Πάφο – Λεμεσό και 
Λευκωσία, ο κ. Τερπίζης επανέλαβε ότι είναι επι-
τακτική ανάγκη η κατασκευή υπαίθριου αμφι-
θεάτρου στην πόλη μας το οποίο μεταξύ άλλων 
όπως είπε θα ενθαρρύνει τους διοργανωτές να 
περιλαμβάνουν και την πόλη μας στην οργάνωση 
συναυλιών και θεατρικών παραστάσεων.

Γράφει
ο Κώστας Νάνος

Αρχισυντάκτης
του “Ράδιο Cosmos”

Χάος και αναρχία
Χώροι πρασίνου, δρόμοι και πεζοδρόμια κατειλημμένα 
και ο κίνδυνος από πυρκαγιά ελλοχεύει στην Βιοτεχνική 
Περιοχή Πάφου…

Π αραφωνία παραμένει η Βιοτεχνική Πε-
ριοχή του Δήμου Πάφου, ιδιαίτερα μετά 
την ολοκλήρωση του συνδετήριου δρό-

μου Πάφου – Γεροσκήπου με την ανέγερση και 
της γέφυρας στην περιοχή MacDonald’s.
Περνώντας κάποιος από τον δρόμο στολίδι που 
κατασκευάστηκε, αντικρίζει μια βιοτεχνική πε-
ριοχή η οποία απέχει πολύ από την γενικότερη 
εικόνας της πόλης.
Δεν θα ήταν υπερβολή μάλιστα να αναφέρου-
με ότι στην συγκεκριμένη περιοχή βασιλεύει το 
χάος και η αναρχία, με τους χώρους πρασίνου 
(ναι υπάρχουν και τέτοιοι) τους δημόσιους χώ-
ρους στάθμευσης και τα πεζοδρόμια να είναι 
κατειλημμένοι από λογής – λογής οχήματα, που 

περιμένουν να επιδιορθωθούν ή ακόμα χειρότε-
ρα που δεν πρόκειται ποτέ να επιδιορθωθούν.
Φορτηγά, ντίκερ και αυτοκίνητα να επιδιορθώ-
νονται στη μέση του δρόμου, λάδια και άλλα 
ρυπογόνα υλικά παντού και γενικότερα μια ει-
κόνα που δεν τιμά και δεν βοηθά κανένα, ούτε 
τους ίδιους τους επαγγελματίες.
Τα δε πεζοδρόμια είναι πλέον κανόνας ότι απο-
τελούν χώρους στάθμευσης για οχήματα.
Αυτό έχει ως αποτέλεσμα οι πελάτες που επι-
σκέπτονται την περιοχή για να προμηθευτούν 
για παράδειγμα κάποιο εξάρτημα ή κάποιο 
υλικό να μην μπορούν να σταθμεύσουν και να 
εγκαταλείπουν πολλές φορές τα οχήματά τους 
στη μέση του δρόμου.
Είναι πλέον φανερό ότι η βιοτεχνική περιοχή 
του Δήμου Πάφου και τα υφιστάμενα υποστα-
τικά, δεν μπορούν να εξυπηρετήσουν τους πε-
ρισσότερους επαγγελματίες, οι οποίοι αναγκά-
ζονται να χρησιμοποιούν κάθε υπαίθριο χώρο 
συμπεριλαμβανομένων των χώρων πρασίνου, 
τα δημόσια πάρκινγκ, τα πεζοδρόμια ακόμα και 
τους δρόμους.
Η εικόνα θλιβερή και τριτοκοσμική με φορτηγά 

και άλλα βαρέα μηχανήματα και αυτοκίνητα να 
επισκευάζονται στο… δρόμο.
Μπορεί λοιπόν ο καθένας να αντιληφθεί και 
τους κινδύνους που ελλοχεύουν, είτε για κά-
ποιο δυστύχημα, είτε για την πρόκληση ζημιών 
αφού πέρα από όλα αυτά στους δρόμους όσο 
είναι δυνατόν κινούνται συνεχώς και οχήματα 
τα οποία μεταφέρουν διαφόρων ειδών υλικά 
πολλά από αυτά επικίνδυνα.

Ακούει κανείς;
Να θυμίσουμε ότι η Βιοτεχνική Περιοχή του Δή-
μου Πάφου βρίσκεται πολύ κοντά στο ρέμα που 

καταλήγει στο πολυκατάστημα Debenham’s, 
ένα ρέμα με πυκνή βλάστηση και καλαμιώνες 
και περιβάλλεται από χωράφια με ξηρά χόρτα 
και βλάστηση, στα οποία υπάρχουν και κάποια 
εγκαταλειμμένα οχήματα. Πόσο δύσκολο είναι 
λοιπόν από μια σπίθα να γίνει κάποιο κακό;
Να σημειώσουμε ότι όταν επισκεφθήκαμε την 
περιοχή δεν διακρίναμε κάποιο πυροσβεστικό 
σημείο (πώς θα μπορούσαμε άλλωστε) και ανα-
ρωτιόμαστε εάν οι αρμόδιες αρχές ελέγχουν 

την κατάσταση.
Να μην παραλείψουμε και τα σκουπίδια, που 
βρίσκονται πεταμένα σε γειτονικούς της βιοτε-
χνικής δρόμους, τα οποία σαφέστατα προέρχο-
νται είτε από τη Βιοτεχνική, είτε από κάποιους 
ασυνείδητους που βρίσκουν την περιοχή ως 
εύκολη λύση για αν απορρίπτουν τα σκουπίδια 
τους. Είναι ακόμα στη μνήμη μας οι συνεχείς 
πυρκαγιές που εκδηλώνονταν στον παλιό χώρο 
απόρριψης αδρανών υλικών στην Μαραθούντα 
και τα προβλήματα που δημιουργούνταν από 
την καύση τους.

Προβληματική κατάσταση
Η όλη κατάσταση όμως δημιουργεί προβλήμα-
τα πρώτα και πάνω απ’ όλα στους ίδιους τους 
επαγγελματίες της Βιοτεχνικής, ιδιαίτερα στους 
ευσυνείδητους, οι οποίοι βλέπουν την κατάστα-
ση να είναι εντελώς ανεξέλεγκτη. 
Στο παρελθόν είχαν γίνει κάποιες προσπάθειες 
να μπει μια τάξη στην περιοχή και είχε μάλιστα 
εκλεγεί μια επιτροπή, αλλά οι προσπάθειες 
σταμάτησαν μετά τη συλλογή υπογραφών από 
την πλειοψηφία των επαγγελματιών, οι οποίοι 
και εξανάγκασαν τα μέλη της επιτροπής σε πα-
ραίτηση.
Ο Δήμος Πάφου από την πλευρά του κατέβαλε 
κάποιες προσπάθειες κατά καιρούς, οι οποίες εκ 
του αποτελέσματος φαίνεται ότι δεν καρποφό-
ρησαν και ελέγχεται κατά πόσο παραιτήθηκε.
Η ουσία πάντως είναι ότι στην Βιοτεχνική Πε-
ριοχή σήμερα βασιλεύει το χάος και η αναρχία 
και πολλοί σοβαροί επαγγελματίες σκέφτονται 
να την εγκαταλείψουν.
Τρόποι να επιλυθούν τα προβλήματα υπάρχουν 
και αυτό που χρειάζεται είναι ο διάλογος και η 
συνεργασία όλων. Το κράτος από την πλευρά 
του θα μπορούσε να δώσει κίνητρα για μετακί-
νηση κάποιων βιοτεχνών σε άλλη περιοχή ού-
τως ώστε αν αποσυμφορηθεί η συγκεκριμένη, 
πριν να είναι αργά.

Στο παρελθόν είχαν γίνει 
κάποιες προσπάθειες να 
μπει μια τάξη στην περιοχή 
και είχε μάλιστα εκλεγεί μια 
επιτροπή, αλλά οι προσπάθειες 
σταμάτησαν μετά τη συλλογή 
υπογραφών από την πλειοψηφία 
των επαγγελματιών, οι οποίοι 
και εξανάγκασαν τα μέλη της 
επιτροπής σε παραίτηση.



Ν έος Πρόεδρος του Παγκυπρίου ΣΥν-
δέσμου Ξενοδόχων (ΠΑΣΥΞΕ) εξελέγη 
ο Θάνος Μιχαηλίδης, θέση την οποία 

κατείχε τα τελευταία 20 
χρόνια ο απελθόντας Πρό-
εδρος του Συνδέσμου Χά-
ρης Λοïζίδης.
Πέρα από τον Πρόεδρο 
Θάνο Μιχαηλίδη άλλα έξη 
μέλη του νέου διοικητικού 
συμβουλίου είναι παφίτες. 

Πρόκειται για τους Ευριπίδη Λοϊζίδη, Αγαθο-
κλή Κωνσταντίνου, Άννα Μιχαηλίδου, Θέμης 
Φιλιππίδης, Ιάσων Περδίος και Γιάννος Πα-
νταζής.
Σύμφωνα με ανακοίνωση του ΠΑΣΥΞΕ, στο 
πλαίσιο της Ετήσιας Γενικής Συνέλευσης του 
Συνδέσμου, που πραγματοποιήθηκε χθες το 
απόγευμα εξελέγη το νέο Διοικητικό Συμβού-

λιο του Συνδέσμου.
Το νέο Διοικητικό Συμβούλιο συνήλθε στην 
πρώτη του συνεδρία και καταρτίστηκε σε 
σώμα ως ακολούθως:

Θ. Μιχαηλίδης – Πρόεδρος
Α. Καπετάνιος – Αναπληρωτής Πρόεδρος
Δ. Τάκκας – Αντιπρόεδρος
Α. Τσόκκος – Αντιπρόεδρος
Ι. Περδίος – Γραμματέας
Αλ. Χρυσαφίνης – Οικονομικός Διαχειριστής
Χρ. Ιακωβίδου – Μέλος
Χρ. Τσάνος – Μέλος
Μ. Πολυβίου – Μέλος
Π. Κωνσταντίνου – Μέλος
Ευρ. Λοϊζίδης – Μέλος

Μαντάλας – Μέλος
Στ. Μανδρίδης – Μέλος
Π. Λεωνίδου – Μέλος
Ν. Κατσουνωτός – Μέλος
Ι. Φλωρεντιάδου – Μέλος
Α. Μιχαηλίδου – Μέλος
Θ. Φιλιππίδης – Μέλος
Γ. Πανταζής – Μέλος
Μ. Κουννάς – Μέλος
Αγ. Κωνσταντίνου – Μέλος
Π. Τσόκκος – Μέλος
Johnson – Μέλος

Επίσης, η Γενική Συνέλευση αποφάσισε ομό-
φωνα όπως ανακηρύξει τον απελθόντα Πρό-
εδρο του, Χάρη Λοïζίδη, ως Επίτιμο Πρόεδρο 

του ΠΑΣΥΞΕ, για την πολύτιμη προσφορά του 
κατά την 20ετή θητεία του.
Σύμφωνα με την ανακοίνωση, σε δήλωση 
μετά την εκλογή του, ο νέος Πρόεδρος του 
ΠΑΣΥΞΕ Θάνος Μιχαηλίδης ευχαρίστησε 
όλους όσοι τον στήριξαν, αναδεικνύοντας 
ότι έχει πλήρη επίγνωση της ευθύνης, των 
προκλήσεων και των προβλημάτων που δι-
αχρονικά ταλανίζουν τη βιομηχανία, όπως η 
έλλειψη προσωπικού, αλλά και η υπερβολι-
κή εξάρτηση από συγκεκριμένες αγορές που, 
όπως απέδειξε η εμπειρία των προηγούμε-
νων χρόνων δεν είναι ωφέλιμη.
«Αναμφίβολα ο ξενοδοχειακός κλάδος ανα-
πτύσσεται σε ένα διαρκώς μεταβαλλόμενο 
περιβάλλον, που επηρεάζεται από εξωγενείς 
παράγοντες», ανέφερε και πρόσθεσε πως 
«στόχος είναι να αντιμετωπίσουμε τις όποιες 
προκλήσεις με σύγχρονα μέσα, συνεχίζοντας 
να επενδύουμε στο μοντέλο της συνεργασίας 
δημόσιου και ιδιωτικού τομέα που απέφερε 
σημαντικά αποτελέσματα για τον κλάδο, την 
οικονομία και κατ’ επέκταση τη χώρα μας, 
καθώς και στη συνεχή αναβάθμιση του του-
ριστικού μας προϊόντος».
Τέλος, ο κ. Μιχαηλίδης εξέφρασε την εκτί-
μηση και την ευγνωμοσύνη του στον απελ-
θόντα πρόεδρο του ΠΑΣΥΞΕ, Χάρη Λοϊζίδη 
για την πολύπλευρη, πολυετή και σημαντική 
προσφορά του στον Σύνδεσμο αλλά και στην 
τουριστική βιομηχανία.
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

ΠΑΣΥΞΕ με Παφίτες
Ποιος διαδέχτηκε τον Χάρη Λοϊζίδης στην προεδρία και ποιοι οι 
επτά Παφίτες που εκλέχθηκαν στο νέο δ.σ.

Το νέο Διοικητικό 
Συμβούλιο συνήλθε 
στην πρώτη του 
συνεδρία και 
καταρτίστηκε σε σώμα 
με πρόεδρο τον Θάνο 
Μιχαηλίδη

Τα σκύβαλα δείχνουν αύξηση επισκεπτών
Ανεβάζουν ρυθμούς οι Υγειονομικές Υπηρεσίες του Δήμου Πάφου  

Αυξημένος είναι ο αριθμός των συ-
νεργείων που ασχολούνται με την 

καθαριότητα σε δρόμους, ανοικτούς 
χώρους και πλατείες, σύμφωνα με τον 
Προϊστάμενο των Υγειονομικών Υπη-
ρεσιών του Δήμου Πάφου, Χρίστο Χρί-
στου. 
Τα συνεργεία, είπε, εργάζονται πρωί, 
απόγευμα και κατά τις νυχτερινές 
ώρες, για να προλάβουν τυχόν συσ-

σώρευση σκυβάλων και να μην δημι-
ουργούνται εικόνες με δυσάρεστες 
επιπτώσεις για τον τουρισμό.
Όπως ανέφερε, αυτή τη στιγμή παρα-
τηρείται αυξημένη επισκεψιμότητα 
στην Πάφο, με τον όγκο των σκυβά-
λων που συλλέγεται να είναι «ο με-
γαλύτερος των τελευταίων χρόνων», 
όπως είπε.
Στόχος τους, συνέχισε ο κ. Χρίστου, εί-
ναι να διατηρήσουν παράλληλα και τις 
παραλίες της Πάφου καθαρές, αλλά 
και τους δρόμους και τα πεζοδρόμια 
που οδηγούν προς εκεί.
Όσον αφορά τις δυσκολίες που αντι-
μετωπίζουν, αναφέρθηκε στους βαν-
δαλισμούς και στην καταστροφή σκυ-
βαλοδοχείων και χώρων υγιεινής, 
λέγοντας πως τα συνεργεία επιστρα-
τεύονται για να προβούν στις απαραί-
τητες επιδιορθώσεις.
Εξάλλου, ο κ. Χρίστου ανέφερε πως τα 
συνεργεία της Υπηρεσίας προβαίνουν 

σε αυξημένους ελέγχους σε δημόσιες 
κολυμβητικές δεξαμενές, όσον αφο-

ρά το νερό κολύμβησης, λαμβάνοντας 
δείγματα για σκοπούς μικροβιολογι-

κής εξέτασης.
Επίσης ελέγχουν και για τη συνεχή 
παρουσία υπεύθυνου ασφαλείας και 
υπευθύνου συντήρησης, αλλά και 
όσον αφορά την ύπαρξη ναυαγοσω-
στών, όπως προβλέπει η ισχύουσα νο-
μοθεσία. Επιπρόσθετα ελέγχουν κατά 
πόσο οι κοινόχρηστοι χώροι διατηρού-
νται σε υψηλά επίπεδα καθαριότητας.
Επιδίωξη είναι οι αιφνίδιοι έλεγχοι 
να γίνονται σε περίοδο με υψηλή επι-
σκεψιμότητα, ώστε να διαπιστώσουν 
κατά πόσο τηρούνται όλες οι προδια-
γραφές της νομοθεσίας, κατέληξε.

«Αυτή τη στιγμή 
παρατηρείται αυξημένη 
επισκεψιμότητα στην 
Πάφο, με τον όγκο 
των σκυβάλων που 
συλλέγεται να είναι 
«ο μεγαλύτερος των 
τελευταίων χρόνων».

Τα συνεργεία, είπε, εργάζονται πρωί, απόγευμα και κατά τις νυχτερινές ώρες, για να 
προλάβουν τυχόν συσσώρευση σκυβάλων και να μην δημιουργούνται εικόνες με δυ-
σάρεστες επιπτώσεις για τον τουρισμό.



Γεωργιάδης 
Γεώργιος (ΔΑΣΚΑΛΟΣ)

Υποψήφιος 
Πρόεδρος 
Επαρχιακής Επιτροπής

Εκλογικό Συνέδριο
9 Ιουλίου 2023

1
Υπέβαλα 
την υποψηφιότητά μου για τη θέση του Προέδρου της Επαρχιακής Επιτροπής Πάφου 
του ΔΗΚΟ, διεκδικώντας την επανεκλογή μου. 
Δηλώνω δημόσια ότι, μοναδικός μου στόχος, όπως ήταν άλλωστε όλα αυτά τα χρόνια, 
είναι η προσφορά και μόνο. Δεν έχω βλέψεις για πολιτειακά αξιώματα (π.χ. βουλευ-
τής, δήμαρχος, περιφερειάρχης).
Ζητώ τη στήριξη των μελών του Δημοκρατικού Κόμματος στην Πάφο, ώστε μαζί να συ-
νεχίσουμε αταλάντευτα την πορεία εκσυγχρονισμού του κόμματός μας. Μαζί να υλο-
ποιήσουμε όλα όσα δεν προλάβαμε να κάνουμε, αλλά και πολλά άλλα που υπαγορεύ-
ει ο νέος μας ρόλος και τα νέα πολιτικά δεδομένα.
Στα νέα πολιτικά δεδομένα ο ρόλος του ΔΗΚΟ είναι αναβαθμισμένος, αφού πλέον το 
κόμμα μας είναι βασικός πυλώνας της νέας κυβέρνησης. Πολλά μπορούμε να αλλά-
ξουμε, να βελτιώσουμε, να εκσυγχρονίσουμε…
Έχω πλήρη εμπιστοσύνη στην κρίση όλων!
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Η στρατηγική και το marketing στον τουρισμό, 
ήταν τα θέματα που απασχόλησαν τη συζή-
τηση των μελών του Παγκύπριου Συνδέσμου 

Διευθυντών Ξενοδοχείων (ΠΑΣΥΔΙΞΕ), στην Πάφο, σε 
μια συνάντηση που πραγματοποιήθηκε το μεσημέρι 
της Πέμπτης στο ξενοδοχείο Athena Royal του Ομίλου 
Constantinou Bros Hotel στην Πάφο.
Η όλη συνάντηση άρχισε με γεύμα εργασίας στο οποίο 
παρευρέθηκε και ο δήμαρχος Πάφου Φαίδων Φαίδω-
νος, ο πρόεδρος του τοπικού Συνδέμσου ξενοδόχων 
Ευριπίδης Λοϊζίδης και ο διευθυντής της Εταιρείας 
Τουριστικής Ανάπτυξης και Προβολής Περιφέρειας 
(ΕΤΑΠ) Πάφου Νάσος Χατζηγεωργίου, και άλλοι πα-
ράγοντες της Πάφου που έχουν ρόλο στον τουρισμό. 
Στη συνάντηση προσκλήθηκαν και παρευρέθηκαν και 
κάποια μέλη του ΠΑΣΥΔΙΞΕ που ασχολούνται εκτενώς 
με το marketing και την στρατηγική, και συμμετείχαν 
στην προηγούμενη παρόμοια συνάντηση που πραγ-
ματοποιήθηκε στο ξενοδοχείο Amathus στη Λεμεσό.
Μετά το γεύμα ακολούθησε συζήτηση για το 
Marketing και την Στρατηγική με τη συμμετοχή των 
πιο πάνω.
Όπως δήλωσε στον Αδέσμευτο ο πρόεδρος του ΠΑΣΥ-
ΔΙΞΕ Χρήστος Αγγελίδης, η συνάντηση διοργανώθηκε 
στα πλαίσια της πληροφόρησης και των επαφών του 
Συνδέσμου με τα μέλη του, σε όλες τις επαρχίες. Βρε-
θήκαμε σήμερα εδώ μας είπε ο κ. Αγγελίδης για να 
δώσουμε την ευκαιρία στα μέλη μας να βρεθούν να 
ανταλλάξουν απόψεις, να στοιχειοθετήσουν τα επό-
μενα βήματα της πολιτικής με την οποία προσπαθούν 

να είναι συμβουλευτικοί προς την κυβέρνηση.
Σε ερώτηση μας ποια είναι τα βασικά προβλήματα 
που απασχολούν τους διευθυντές ξενοδοχείων ο κ. 
Αγγελίδης αναφέρθηκε στα διαχρονικά όπως τα χα-
ρακτήρισε προβλήματα που είναι κοινά για όλες τις 
επαρχίες.
Το πρόβλημα της ασφάλειας των τουριστών και της 
ηχορύπανσης μας είπε ο κ. Αγγελίδης είναι δύο προ-
βλήματα που απασχολούν όλες τις επαρχίες, όλους 
τους Δήμους και τελευταίως και όλες τις ξενοδοχεια-
κές επιχειρήσεις.
Το διαχρονικό πρόβλημα της έλλειψης εργατικού 
δυναμικού, (διευκρινίζοντας ότι μιλά για εξιδεικευ-
μένο εργατικό δυναμικό και οποιοδήποτε) Το θέμα 
εδώ  συμπλήρωσε ο κ. Αγγελίδης, είναι να βρούμε 
το κατάλληλο και αξιολογότερο προσωπικό, για να 
εμπλουτιστεί και το τουριστικό μας προϊόν και όχι ότι 

να ‘ναι.
Το τρίτο σημαντικό πρόβλημα σύμφωνα με τον πρό-
εδρο του ΠΑΣΥΔΙΞΕ, είναι η εποχικότητα, το οποίο 
συζητήθηκε και με τον δήμαρχο και τους υπόλοιπους 
ιθύνοντες της Πάφου.
Το πρόβλημα αυτό μας εξήγησε ο κ. Αγγελίδης είναι 
συνυφασμένο και με την έλλειψη προσωπικού καθώς, 
άλλο είναι να έχει κάποιος δουλειά για δώδεκα μήνες 
το χρόνο και άλλο να εργάζεται για 6, 7 μήνες και μετά 
να εγγράφεται στο ταμείο ανεργίας. “Εάν κατορθώ-
σουμε να επιλύσουμε αυτό το πρόβλημα μπορεί να 
πείσουμε κόσμο να έρθει ή ακόμα και να επιστρέψει 
στο επάγγελμα”.
Το πρόβλημα της εποχικότητας βεβαίως δεν θα μπο-
ρούσε σε μια ελεύθερη αγορά να ρυθμιστεί νομοθετι-
κά η παράτασης της εργοδότησης, αλλά ίσως με καλή 
θέληση και μια ευέλικτη νομοθεσία, να μπορούσαμε 

να επιβάλλαμε κατά κάποιο τρόπο στις επιχειρήσεις 
εναλλάξ να παραμένουν εννιά δέκα μήνες ανοικτές 
ούτως ώστε οι προορισμοί όπως η Αγία Νάπα και ο 
Πρωταράς να μην είναι νεκρές πόλεις κατά την Χειμε-
ρινή περίοδο.
Αναφορικά με την ηχορύπανση ο κ. Αγγελίδης ανα-
φέρθηκε στο πρόβλημα σύγχυσης που υπάρχει ανά-
μεσα στα Υπουργεία Εσωτερικών και Δικαιοσύνης για 
το ποιου είναι αρμοδιότητα, ενώ οι τοπικές αρχές δεν 
έχουν τα μέσα να επιβάλουν την τάξη. Καταλήγοντας 
για το θέμα της ηχορύπανσης ο κ. Αγγελίδης αναφέρ-
θηκε σε μια νομοθεσία η οποία θα μπορεί αν σε κλεί-
σει σε περίπτωση που παρανομείς.
Δεν θα μπορούσαμε βεβαίως να μη ρωτήσουμε τον κ. 
Αγγελίδης και για τις δικές του προβλέψεις αναφορι-
κά με το τουριστικό ρεύμα την φετινή χρονιά.
Η φετινή χρονιά κατά τον κ. Αγγελίδης είναι καλή αλλά 
σε καμιά περίπτωση μας είπε δεν μπορεί να καλύψει 
το κενό της Ρωσικής αγοράς, όπως οι διευθυντές εί-
χαν προβλέψει. 
Η αλήθεια κατέληξε είναι ότι αισιοδοξούσαμε, αλλά 
έχουν ανοίξει όλοι οι προορισμοί, όλα τα ξενοδο-
χεία έχουν μπει όλα τα κρουαζιερόπλοια στον χορό 
παγκοσμίως και λείπουν τα 10 εκατομμύρια Ρώσοι 
τουρίστες και 1 εκατομμύριο Ουκρανοί, που γέμιζαν 
αρκετές από αυτές τις κλίνες. Γι’ αυτό κατέληξε δεν 
θα μπορέσουμε να καλύψουμε αυτό κενό αλλά να δι-
ατηρήσουμε την αισιοδοξία μας, ότι η φετινή θα είναι 
μια ιδιαίτερα καλή χρονιά και σίγουρα καλύτερη από 
την περσινή. 

Η στρατηγική και το marketing στον τουρισμό
Απασχόλησε τα μέλη του Συνδέσμου Διευθυντών Ξενοδοχείων 
της Πάφου στην παρουσία του δημάρχου Πάφου…
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Μ ετά από αρκετά χρόνια καθυστέρηση, αρ-
χίζουν τα έργα για αντικατάσταση του 
ταρτάν στίβου στο Στέλιος Κυριακίδης. 

Ένα έργο που αναμένεται να στοιχίσει κοντά στο  
1.500.000 ευρώ και οι εργασίες θα διαρκέσουν δέκα 
μήνες. Το μεγάλο ζήτημα που προκύπτει, έχει να κάνει 
με την ποδοσφαιρική ομάδα Πάφος fc, η οποία χρησι-
μοποιεί για έδρα το εν λόγω στάδιο. 
Τη Δευτέρα θα παρακαθίσουν σε σύσκεψη στο Προ-
εδρικό Νίκος Χριστοδουλίδης, Πάφος fc και ΚΟΑ για 
να βρουν εναλλακτικές λύσεις, έτσι ώστε να μην μεί-
νει χωρίς γήπεδο η ποδοσφαιρική ομάδα της πόλης. 
Ασφαλείς πληροφορίες αναφέρουν ότι τα έργα θα 
αναβληθούν για μία εβδομάδα, συνεπώς η έναρξή 
τους, εκτός συγκλονιστικού απροόπτου, πάει για την 
μεθεπόμενη Δευτέρα 10 Ιουλίου. 

Ο πρώτος εργολάβος από τους δύο, θα ξεκινήσει το 
έργο με χωματουργικές εργασίες που περιλαμβάνουν 
μεταξύ άλλων την απομάκρυνση του παλαιού ταρτάν 
και την προετοιμασία του εδάφους και ο δεύτερος ερ-
γολάβος θα αναλάβει την τοποθέτηση του καινούρ-
γιου ταρτάν. 

Έξι χρόνια χωρίς αγώνες
Το ταρτάν στίβου πρέπει να αλλάζεται κάθε δέκα χρό-
νια και στο Στέλιος Κυριακίδης αλλάχθηκε για τελευ-
ταία φορά το 2004. Το 2014 ξεκίνησαν οι συζητήσεις 
για αλλαγή του ταρτάν, αλλά διάφοροι λόγοι, οικονο-
μικοί και γραφειοκρατία, προκαλούσαν καθυστέρη-
ση. Εν τέλει φτάσαμε στο 2023. Από τότε, το ταρτάν 
διαλύθηκε με αποτέλεσμα να κινδυνεύουν με τραυ-

ματισμό οι αθλητές που το χρησιμοποιούν για προ-
πόνηση. 
Ζημιωμένη από τις καθυστερήσεις που παρατηρού-
νται τα τελευταία χρόνια για αλλαγή του ταρτάν ήταν 
η επαρχία Πάφου, καθώς δεν μπορούσε να φιλοξενή-
σει αγώνες στο στάδιο. Η τελευταία φορά που έγιναν 
αγώνες στην Πάφο ήταν πριν από έξι χρόνια. 

Σημερινή εικόνα 
Η σημερινή εικόνα που παρουσιάζει το ταρτάν δεν 
τιμά κανένα. Ειδικά τον Κυπριακό Οργανισμό Αθλητι-
σμού που έχει υπό την ευθύνη του το στάδιο. Οι φω-
τογραφίες που δημοσιεύει σήμερα η εφημερίδα μας 
επιβεβαιώνουν την τραγική εικόνα που παρουσιάζει 
το ταρτάν. Θύμα της όλης κατάστασης οι αθλητές που 

ξεπερνούν τα 200 άτομα και είναι υποχρεωμένοι να 
προπονούνται καθημερινά σε ένα ταρτάν «σουρωτή-
ρι» και κινδυνεύουν με τραυματισμό. 

Πάφος fc 
Το Στέλιος Κυριακίδης χρησιμοποιείται και από την 
ποδοσφαιρική ομάδα Πάφος fc, η οποία φέτος, κινδυ-
νεύει να μείνει χωρίς γήπεδο εντός επαρχίας μιας και 
δεν υπάρχει άλλο διαθέσιμο που να πληροί τα κριτή-
ρια της Κυπριακής Ομοσπονδίας Ποδοσφαίρου. Αυτό 
που εξετάζεται από τις αρμόδιες αρχές και φαντάζει 
ως ιδανική λύση για να μην ξεσπιτωθεί η ποδοσφαιρι-
κή ομάδα της πόλης, είναι να γίνονται τα έργα και πα-
ράλληλα να διεξάγονται και οι αγώνες. 
Για να γίνει βέβαια κάτι τέτοιο θα πρέπει να πληρού-
νται κανόνες ασφαλείας, οι οποίοι δεν γνωρίζουμε 
εάν είναι δυνατόν, από τη στιγμή που το γήπεδο θα 
μετατραπεί για δέκα μήνες σε εργοτάξιο…

Επιτέλους ταρτάν...
Κλείνει το Στέλιος Κυριακίδης για αλλαγή του μετά από 19 χρόνια 
Πονοκέφαλος στην Πάφος fc που μένει χωρίς γήπεδο...

Αυτό που εξετάζεται από τις 
αρμόδιες αρχές και φαντάζει 
ως ιδανική λύση για να μην 
ξεσπιτωθεί η ποδοσφαιρική 
ομάδα της πόλης, είναι 
να γίνονται τα έργα και 
παράλληλα να διεξάγονται και 
οι αγώνες. 
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Ο Δίκαιος

Τον Ιούλιο που κάθε φορά που έρχεται 
μας φέρνει στο νου τις μαύρες μέρες του 
74, με το προδοτικό πραξικόπημα και την 
εισβολή…

Τους ποδοσφαιρόφιλους που από αυτή την 
εβδομάδα στρώθηκαν μπροστά στις τηλε-
οράσεις του αφού άρχισαν ήδη οι αγώνες 
για τους προκριματικούς τους Champions 
League…

Τις πυροσβεστικές δυνάμεις της Κύπρου, 
που δεν προλαβαίνουν αυτή την περίοδο 
να τρέχουν για να σβήσουν πυρκαγιές. Ο 
θεός να μας φυλάει...

Την κόρη του Προέδρου της Δημοκρατίας 
Κατερίνα που έλαβε μέρος στο φεστιβάλ 
Fengaros High 2023, με την μπάντα της 
«Μικροοδύσεια». Λέτε να την καλέσουν 
και στο φεστιβάλ της ΕΔΟΝ;

Τις κοινότητες της Πάφου που όπου να 
‘ναι θα αρχίσουν τα φεστιβάλ με το ο-
φτόν το κλέφτικο το ρέσι τους και τα διά-
φορα φρούτα…

Τους διάφορους Υπουργούς βεβαίως οι ο-
ποίοι θα παρελαύνουν από Το ένα φεστι-
βάλ στο άλλο, τρώγοντας κλέφτικο και δί-
νοντας υποσχέσεις…

Το χρώμα μας που έχει αρχίσει αν αλλά-
ζει τώρα το Καλοκαίρι και σε λίγο δεν θα 
μας γνωρίζει ούτε η μάνα μας…

Τα τηλεοπτικά κανάλια που είναι καιρός 
να μας πλακώσουν στις επαναλήψεις, α-
φού ως γνωστόν τους Καλοκαιρινούς μή-
νες σταματούν όλες οι εκπομπές και σει-
ρές τους…

Τους γραφικούς πολιτικούς που με τα κα-
μώματά τους γελά και το παρδαλό κατσί-
κι…

Τις ορδές των Κυπρίων τουριστών που 
θα ξαμολυθούν προς διάφορους προορι-
σμούς, με την πλειοψηφία να προτιμά Ελ-
λάδα και νησιά πάντα…

Τα μικρά απέριττα κεντράκι πλάι στο κύ-
μα που σήμερα δυστυχώς είναι δυσκολό-
βρετα και μας έχουν λείψει πολύ…

Τους νεοσύλλεκτους που άρχισαν να με-
τρούν αντίστροφα τις ημέρες μέχρι την κα-
τάταξη τους στον στρατό. Ε, ας ήμουν πά-
λι δεκαοχτώ κι ας πήγαινα και πάλι φαντά-
ρος…

Τους αδειούχους μας που άρχισαν να 
φεύγουν για τις διακοπές τους κι εμείς α-
δημονούμε να πάρουμε σειρά…

Τις ομορφιές του νησιού μας που παραμέ-
νουν άγνωστες στο ευρύ κοινό, το οποίο 
τρέχει για διακοπές στα τέσσερα σημεία 
του ορίζοντα αλλά όχι στην Κύπρο…

Την θερμοκρασία που άρχισε πλέον να 
δαγκώνει και δεν μπορούμε να κάνουμε 
τίποτα χωρίς κλιματιστικό…

Τα αδιάφορα φρούτα της εποχής που βρί-
σκονται εν αφθονία αυτή την περίοδο…

Μάριος Χρυσάνθου
Μαρκύλουκας 

Στα πάνω ο συνεπαρχιώτης 
μας αντιπρόεδρος του κε-
ντρικού Δ/Σ της ΟΛΤΕΚ για 
τις προσπάθειες που κατα-
βάλει για την αναβάθμιση 
της τεχνικής εκπαίδευσης 
στην επαρχία…

Μαθητές  Μουσικού σχολείου 

Στα πάνω οι μαθητές και οι 
καθηγητές του Μουσικού 
Σχολείου της Πάφου που  
για άλλη μια φορά «μάγε-
ψαν» το  μουσικόφιλο κοινό 
με τα τραγούδια του Μάνου 
Λοΐζου… 

Αποκλεισμένοι οι κάτοικοι εκεί στην ενο-
ρία Αποστόλου Παύλου. Τα οδικά έργα 

που διεξάγονται εδώ και περισσότερο από 
ένα μήνα προκαλούν προβλήματα στους ο-
δηγούς, οι οποίοι ψάχνουν διέξοδο στα α-
διέξοδα που δημιούργησαν εκεί στην περι-
οχή. Άστε που μερικές φορές δεν τοποθε-
τούνται ορθά οι πινακίδες με αποτέλεσμα 
οι οδηγοί να κάνουν γύρους στην περιοχή 
για να βρουν πρόσβαση στα σπίτια τους. Εί-
παμε να κάνουμε υπομονή με τα έργα, αλλά 
κάπου αγανάκτησε και αυτή! 

Αποκλεισμένοι οι κάτοικοι… 

Θάνος Μιχαηλίδης 

Στα πάνω ο μέχρι πρότι-
νος πρόεδρος του τοπικού 
συνδέσμου ξενοδόχων για 
την εκλογή του στην προε-
δρία του Παγκυπρίου Συν-
δέσμου που με τη συνερ-
γασία των υπολοίπων Πα-
φιτών που εκλέχθηκαν στο 
δ.σ. θα επιλύσουν τα προ-
βλήματα του κλάδου…   

ΚΟΑ

Στα κάτω ο Κυπριακός 
Οργανισμος Αθλητισμού 
για την αναβλητικότητα 
που επέδειξε στο θέμα 
της αλλαγής του ταρτάν 
στο στάδιο Στέλιος Κυρια-
κίδης με αποτέλεσμα να 
αφήσουν «ξεκρέμαστη» 
την ομάδα της Πάφου αλ-
λά και τους άλλους αθλη-
τές χρήστες του χώρου…

Αυξήσεις 

Στα κάτω οι αυξήσεις στις 
τιμές των καυσίμων που 
αναμένεται να  φέρουν 
αλυσιδωτές αυξήσεις 
στις τιμές και άλλων προ-
ϊόντων και αγαθών…
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Είναι λουβάνες;

Ε
Ο Υπουργός Οικονομικών Μά-

κης Κεραυνός καθησύχασε τις 
όποιες ανησυχίες διατυπώνονται 
για τα δημόσια οικονομικά λόγω 
αύξησης των δημοσίων δαπανών, 
τονίζοντας πως η δημοσιονομική 
πειθαρχία και τα πρωτογενή πλε-
ονάσματα «είναι πάντα ο κανόνας 
στο ΥΠΟΙΚ».
Ερωτηθείς αν με δεδομένη την αύ-
ξηση των δημοσίων δαπανών με 
την κατάθεση δύο συμπληρωμα-
τικών προϋπολογισμών θα επιτευ-
χθεί ο στόχος για δημοσιονομικό 
πλεόνασμα 2% μέχρι το τέλος του 
έτους, ο κ. Κεραυνός είπε πως πλέ-
ον το πλάνο καταρτίζεται σε ορίζο-
ντα τετραετίας, όπως είναι η απαί-
τηση της ΕΕ, και σημείωσε ότι οι 
κατάθεση των συμπληρωματικών 
προϋπολογισμών προβλέπεται α-
πό τη νομοθεσία.
Ο κ. Κεραυνός εξήγησε ότι είμαστε 
περίπου στα επίπεδα του προη-
γούμενου προϋπολογισμού, με ε-
ξαίρεση την ΑΤΑ, προσθέτοντας ότι 
όλα αυτά κοστολογούνται πάνω σε 
συνεχή βάση σταθμίζοντας βέβαια 
και τα κρατικά έσοδα.
«Και να μην υπάρχει καμία ανη-
συχία ότι έχουν ξεφύγει τα δημό-
σια οικονομικά, άλλωστε είναι πά-
για πολιτική της κυβέρνησης η δη-
μοσιονομική πειθαρχία και είναι ο 
κανόνας στο ΥΠΟΙΚ τα πρωτογενή 
πλεονάσματα», πρόσθεσε ο κ. Κε-
ραυνός.
Σημείωσε δε πως βάσει του προ-
γραμματισμού ο στόχος είναι το 
δημόσιο χρέος να πλησιάσει το 
60% του ΑΕΠ μέχρι το 2026 και λί-
γο πιο κάτω από το 3% το πρωτο-
γενές πλεόνασμα.
Δηλαδή Κύριε Υπουργέ η μελέτη 
που εκπόνηση το πανεπιστήμιο 
Κύπρου και άλλα μας λέει είναι 
λουβάνες;

Την περασμένη Κυριακή συμπολίτης 
μας επισκέφθηκε γνωστή υπεραγορά 

για να πάρει μεσημεριανό. Όταν το πήρε 
σπίτι και το άνοιξε, αυτό βρωμούσε λες 
και ήταν για μέρες εκτός ψυγείου. Την ί-
δια ημέρα, επισκέφθηκε την εν λόγω υ-
περαγορά για να καταγγείλει το περιστα-
τικό. Εκεί στην υποδοχή μια κοπελίτσα υ-
πάλληλος, η οποία αφού πήρε τηλέφωνο 
την υπεύθυνη, πήρε το χαλασμένο φαγη-
τό και έδωσε στον καταναλωτή την αξία 
του φαγητού. Τόσο απλά. Σαν να μην συ-
νέβη τίποτα. Με 5 ευρώ λες και ξεχρέω-
σαν. Πόσο λάθος έκαναν.  

Καταγγελίες για φαγητό…
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Η Πλατεία του Μεσαιωνικού Κάστρου της 
Πάφου πλημμύρισε από κόσμο το βράδυ 

της Τρίτης.
Και όλος αυτός ο κόσμος γύρω στις δύο χιλιά-
δες, δεν πήγε ούτε για την όπερα, ούτε για 
κάποια φίρμα από τον Ελλαδικό χώρο. Πήγαν 

για πολλούς, νεαρούς, μεγάλους καλλιτέχνες, 
από αυτούς που εκκολάπτονται κατά δεκά-
δες  κάθε χρόνο από το Μουσικό σχολείο της 
πόλης μας. Η φετινή συναυλία του Μουσικού 
Σχολείου είχε ως τίτλο “Στου λιμανιού την ά-
κρη” και ήταν αφιερωμένη στον Κύπριο δημι-
ουργό Μάνο Λοΐζο.
Στην φετινή συναυλία όπως μας έχει συνηθί-
σει το Μουσικό Σχολείο συμμετείχε και ένας 
Έλλαδίτης καλλιτέχνης και φέτος αυτός ήταν 
ο Παντελής Θαλασσινός.
Η κοσμοσυρροή μάλιστα ήταν τέτοια που η 
συναυλία άρχισε με μισή ώρα καθυστέρηση, 
καθώς λόγω της κυκλοφοριακής συμφόρησης 
που δημιουργήθηκε το κοινό προσερχόταν α-
κόμα και μετά τις εννέα.

Πλημμύρισε το λιμανάκι

Πάνε στράφι τα βούριστρα του Προέδρου 
για ενεργότερη εμπλοκή της ΕΕ στις προ-
σπάθειες για να επαναρχίσει ο διάλογος 
για επίλυση του Κυπριακού; Ή είμαστε ι-
κανοποιημένοι;

Με διαφωνίες ο διάλογος στον ΟΚΥπΥ για 
τα δημόσια νοσηλευτήρια. Μα είδηση θα 
ήταν εάν δεν υπήρχαν διαφωνίες…

Θα δημοσιεύονται τα ονόματα όσων ε-
μπορεύονται καύσιμα από κατεχόμενα 
είπε ο Υπουργός Ενέργειας Γιώργος Πα-
παναστασίου. Ε, και; Νομίζετε ότι τους 
νοιάζει;

Μας λένε ότι δεν υπάρχουν ναυαγοσώστες 
για αν στελεχώσουν όλες τις παραλίες αλ-
λά η αλήθεια είναι ότι υπάρχουν. Δεν εν-
διαφέρονται όμως γιατί οι Επαρχιακές Δι-
οικήσεις τους θέλουν μόνο για τρεις μήνες 
το χρόνο…

Τον έβαλαν φυλακή τον φασίστα Ηλία Κα-
σιδιάρη στην Ελλάδα, αλλά αυτός με την 
ανοχή τους, έκανε προεκλογική εκστρα-
τεία μέσα από τις φυλακές που υποτίθε-
ται ότι είναι και υψίστης ασφαλείας… 

Η ηχορύπανση πλήττει τον τουρισμό ανα-
φέρει παγκύπριας κυκλοφορίας εφημερί-
δα. Συγχαρητήρια! Ανακαλύψατε την… τα-
σιηνόπιτα… Ο Αδέσμευτος  έχει αναδείξει 
επανειλημμένως το πρόβλημα, αλλά δεν ι-
δρώνει το αυτί κανενός. Μέχρι αν κλάψου-
με επί ερειπίων…

Πίσω σε όλους τους στόχους βρίσκεται η 
Κύπρος σε ό,τι αφορά τα θέματα διαχεί-
ρισης αστικών αποβλήτων και ανακύκλω-
σης, κάτι που ανησυχεί ιδιαίτερα την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία παρατηρεί ό-
τι η χώρα μας μένει στις… εξαγγελίες. Ου-
ουουου, από εξαγγελίες δεν μας πιάνει 
κανείς. Από έργα όμως;

Όχι και ότι εκπλαγήκαμε δηλαδή, απλά επι-
βεβαιώθηκαν οι υποψίες μας με τον απο-
χαρακτηρισμό των εγγράφων, που φέρουν 
τον τότε Υπουργό Εξωτερικών και ολετήρα 
της Κύπρου Χένρι Κίσσινγκερ, να λέει στον 
τότε Πρόεδρο ότι δεν τους πειράζει εάν η 
Τουρκία καταλάβει το 1/3 της Κύπρου και 
ότι εάν επενέβαινε η Ελλάδα θα έπαιρναν 
ξεκάθαρα θέση υπέρ της Τουρκίας…

Ο ΚΟΑ φαίνεται ότι περιμένει να τραυ-
ματιστεί σοβαρά κάποιος αθλητής για να 
ενδιαφερθεί για την αλλαγή του ταρντάν 
στο Στέλιος Κυριακίδης. Κύριε Μιχαηλίδη 
δείτε τις φωτογραφίες στον Αδέσμευτο, 
είναι ντροπή…

Αυτός ο Ζελένσκι όλο και προελαύνει στην 
Ουκρανία αλλά όλο στο ίδιο μέρος βρί-
σκεται…

Δύσκολη περίοδος αυτή που διάγουμε. Ό-
λοι περιμένουν να πάνε διακοπές. Τουλά-
χιστον αυτοί που μπορούν…

Τελικά τώρα που άλλαξε ο Μητροπολίτης 
Πάφου ο καινούργιος επιμένει ακόμα να 
κτίσει ναό στον κήπο, ή άλλαξε κάτι;

Κάναμε κοτζάμ, διαγωνισμό για να ανε-
γείρουμε ένα μνημείο για τα 200 χρόνια 
από την Ελληνική επανάσταση του 1821 
και μείναμε μισοδότζι…

Μητροπολίτης Τυχικός

Τα πήρε άσχημα στο κρανίο ο Μητροπο-
λίτης Πάφου Τυχικός με δημοσίευμα σύμ-

φωνα με το οποίο έδωσε 
εντολής να μην θάβουν 
στα κοιμητήρια μας αλλό-
θρησκους.
Ο Πάφου Τυχικός απέ-
δωσε το δημοσίευμα σε 
ψεύδη και κακοήθειες 

που όλα προέρχονται από κύκλους οι ο-
ποίοι μοναδικό σκοπό έχουν να πλήξουν 
το πρόσωπο του ως Μητροπολίτη Πάφου 
μέσω σκευωρίας και ανύπαρκτων ειδήσε-
ων.
Για το θέμα αυτό μάλιστα όπως αναφέρει 
σε γραπτή ανακοίνωσή, έχει  αναθέσει 
στους δικηγόρους του να λάβουν τα δέο-
ντα δικαστικά μέτρα εναντίον της εφημε-
ρίδας και/ή οποιασδήποτε άλλης εφημε-
ρίδας η οποία αναδημοσίευσε το εν λόγω 
κακοήθη και ψευδή δημοσίευμα καθώς 
και σε όσους ανήκουν στους κύκλους που 
προσπαθούν να τον πλήξουν. 

Μ. Κεραυνός

Να μας χρυσώσει το χάπι επιχείρησε ο Υ-
πουργός Οικονομικών Μάκης Κεραυνός, 

μετά και τις εξαγγελίες 
του Υπουργικού Συμβου-
λίου, το οποίο αποφάσισε 
όπως καταργηθεί η οριζό-
ντια επιδότηση στην τιμή 
του ηλεκτρικού ρεύματος. 
Η επιδότηση θα συνεχι-

στεί πλέον στοχευμένα για τις ευάλωτες 
ομάδες  πληθυσμού, ενώ έλαβε παράλ-
ληλα την απόφαση για άμεση κατάργη-
ση των μέτρων στήριξης και στα καύσιμα, 
που ολοκληρώνονται τέλος του μήνα.
Όπως μας εξήγησε ο κ. Κεραυνός, αυτό 
γίνεται γιατί υπάρχουν κανόνες δημοσιο-
νομικής πειθαρχίας!
Βεβαίως ο κ. Μάκης, δεν επικαλείται την 
δημοσιονομική πειθαρχία στην περίπτω-
ση πχ της φορολογίας των απροσδόκητων 
κερδών στις υπέρογκες τιμές που πληρώ-
νει για τα φωτοβολταϊκά.
Άστο κύριε Υπουργέ δεν σώζεται με τίποτε…

Χ. Τσαγκάρης

Ο Χαμπής Τσαγκάρης, ο Χαμπής ο Χαρά-
κτης, ο διάσημος Κύπριος είναι πολύ γνω-

στός στην Πάφο μιας και 
τις τελευταίες δεκαετίες 
διαμένει στα Πλατανίσκια 
ένα μικρό Τ/κ χωρίο κοντά 
στην Αλέκτορα και το Πισ-
σούρι.
Ο Χαμπής έμελλε να είναι 

ο πρώτος Κύπριος καλλιτέχνης που βρα-
βεύεται ως άτομο με το ευρωπαϊκό βρα-
βείο πολιτιστικής κληρονομιάς Europa 
Nostra, και χαιρόμαστε γι’ αυτόν γιατί πα-
ρά την επιτυχία του παραμένει πάντα ο α-
πλός άνθρωπος που με καμάρι όχι μόνο 
μιλά την Κυπριακή διάλεκτο αλλά και την 
γράφει.
Τα έργα του Χαμπή βασισμένα κυρίως 
στην Κυπριακή παράδοση και την καθη-
μερινότητα, είναι πασίγνωστα σε όλο τον 
κόσμο και δεν θα ήταν υπερβολή να πού-
με ότι είναι ένας από τους κορυφαίους 
χαράκτες της υφηλίου.
Το σίγουρο είναι ότι όχι μόνο μας κάνει υ-
περήφανους αλλά αποτελεί παράδειγμα 
για όλους μας…  

Ο Δίκαιος

Όλα του γάμου δύσκολα…

Όλα του γάμου δύσκολα κι η νύφη γκαστρωμένη, 
τι άλλο για να πάθουμε στην Κύπρο απομένει;

Κρίση στην κρίση για καιρό πόσο κανείς ν’ αντέξει, 
ακόμα και οι πιο σκληροί τώρα τα έχουν παίξει…

Πρόβλημα στο Κυπριακό, και στην οικονομία, 
αφού κόκκινα δάνεια έχουμε σ’ αφθονία. 

Όπου φτωχός κι η μοίρα του, τον παίζουν οι μεγάλοι, 
τον εκφοβίζει ο Ερντογάν, τον τρώει σαν στραγάλι…

Κι όπου φτωχός κι όπου μικρός, είναι κι ένας μεγάλος,
Ρώσος, ή Αμερικάνος, Εγγλέζος ή και Γάλλος.

Γι’ αυτό σου λέω Πρόεδρε, μην μας κερνάς ελπίδα, 
κι ως Κύπριος που μια μικρός την τύχη μου την είδα…

Πού πήγαν οι ευεργέτες;

Σ χολεία όπως το Νικολαΐδειο, το Νεοφύ-
τειο, το Δημήτρειο, το Κουπάτειο, πή-

ραν το όνομά τους από επιφανείς Παφίτες 
οι οποίοι δώρισαν τα κτίρια αυτά στην πό-
λη και τους δημότες της, με αποτέλεσμα να 
κοσμούν σήμερα το κέντρο της πόλης μας.
Υπάρχουν και άλλοι που τον περασμένο 
κυρίως αιώνα, ευεργέτησαν την πόλη τους 
είτε με κάποιο κτήριο είτε με γη ή ακόμα 
και με χρήματα για κοινωφελείς σκοπούς.
Μιλάμε για τον περασμένο αιώνα που αν 
εξαιρέσει κανείς τις τελευταίες δεκαετίες 
υπήρχε μεγάλη φτώχεια στην Πάφο.

Στο 21ο αιώνα της ευμάρειας και της οι-
κονομικής άνθισης, παρά το γεγονός ότι η 
Πάφος έχει κάνει την υπέρβαση στην ανά-
πτυξη δεν βλέπουμε παρόμοια φαινόμενα 
εκτός από κάποιες μεμονωμένες και σπο-
ραδικές δωρεές οι οποίες όμως δεν κά-
νουν την διαφορά. 
Δεν είδαμε πχ κάποιον επιφανή Παφίτη 
να κτίζει ένα μεγαλόπρεπο θέατρο για να 
το χαρίσει στην πόλη του, είτε κάποιο σχο-
λείο, είτε ακόμα και κάποια πτέρυγα στο 
Νοσοκομείο μας. Πού πήγα λοιπόν οι ευ-
εργέτες;

Ο ι ελλείψεις στα σχολεία της Πάφου 
δεν είναι δα και κάποιο συγκλονιστι-

κό μυστικό. Έλλειψη 
αιθουσών, σωστά 
διαμορφωμένων γη-
πέδων, ελλείψεις σε 
εξοπλισμό, κλιματι-
σμό κλπ, αποτελούν 
σύνηθες φαινόμενο.
Ωστόσο, σύμφωνα 
με τον πρόεδρο της 

σχολικής εφορείας Πάφου Μιχάλη Χαρα-
λάμπους, οι σχεδιασμοί για τα σχολεία του 
κέντρου βρίσκονται στο τελικό τους στάδιο 

και εκτίμησε ότι εντός Ιουλίου μπορούν να 
προκηρυχθούν οι προσφορές. 
Σύμφωνα με τον κ. Χαραλάμπους τα συ-
νεργεία της Σχολικής Εφορείας θα εργα-
στούν κατά την καλοκαιρινή περίοδο με 
εργασίες μόνωσης των σχολείων, τοποθέ-
τησης πλαστικού χλοοτάπητα σε νηπιαγω-
γεία, δημιουργίας σκέπαστρου στο λύκειο 
Αγίου Νεοφύτου καθώς και ανέγερσης αί-
θουσας πολλαπλής χρήσης στο Δημοτικό 
σχολείο Αναβαργού. Εάν πάντως καταφέ-
ρουν όλα αυτά μόνο το Καλοκαίρι μπράβο 
τους, αν και δεν μας έχουν συνηθίσει σε 
τέτοιες ευχάριστες εκπλήξεις…

Εάν τα καταφέρουν μπράβο τους



Green Synergy

Σ τη δεύτερη διακρατική συνάντηση του Green Synergy, ενός έργου που συγχρηματοδοτείται 
από το πρόγραμμα Erasmus+, το οποίο συγκεντρώνει οκτώ εταίρους από επτά χώρες (Κύ-

προς, Ιταλία, Ελλάδα, Βέλγιο, 
Πολωνία, Ρουμανία, Ισπανία), 
συμμετείχε το ΕΒΕ Πάφου τον Ι-
ούνιο μήνα.
Η συνάντηση πραγματοποιήθη-
κε στη Girona και φιλοξενήθηκε 
από την Cambra de Comerç de 
Girona.
Σύμφωνα με ανακοίνωση του Ε-
ΒΕΠ, οι εταίροι Green Synergy, 
μια κοινοπραξία εμπειρογνωμό-
νων βιωσιμότητας, ανακοινώ-

νουν την επιτυχή ολοκλήρωση της φάσης χαρτογράφησης, η οποία αξιολόγησε την τρέχουσα 
κατάσταση των μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων (ΜΜΕ).
Ο πρωταρχικός στόχος αυτής της πρωτοβουλίας είναι, να ενδυναμώσει τα άτομα να επιτύχουν 
ανάπτυξη με βιώσιμο τρόπο, να ενσταλάξουν μια αλλαγή νοοτροπίας και να ευθυγραμμίσουν 
τις επιχειρηματικές δραστηριότητες με τις αρχές προστασίας του περιβάλλοντος.
Κατά τη διάρκεια μιας πρόσφατης συνάντησης της κοινοπραξίας, οι εταίροι συμμετείχαν σε ε-
κτενείς συζητήσεις για να περιγράψουν τα επόμενα βήματα του έργου.
Επιπρόσθετα καθόρισαν χρονοδιαγράμματα και ανέθεσαν αντίστοιχα καθήκοντα για να εξα-
σφαλίσουν την απρόσκοπτη εκτέλεση του εκπαιδευτικού προγράμματος.
Οι πρωτοβουλίες αυτές στοχεύουν στη δημιουργία του Μοντέλου Πράσινης Συνέργειας, ενός ο-
λοκληρωμένου πλαισίου που θα διατίθεται μέσω της Πλατφόρμας Ανοικτών Εκπαιδευτικών Πό-
ρων (OER) Green Synergy.

17 χρόνια φυλακή για ναρκωτικά

Το Επαρχιακό Δικαστήριο Πά-
φου επέβαλε σήμερα ποινή 

φυλάκισης 17 χρόνων, σε άντρα 
ηλικίας 24 ετών, αφού βρέθηκε 
ένοχος στις κατηγορίες της πα-
ράνομης εισαγωγής 22 κιλών 
κάνναβης και παράνομης κατο-
χής ναρκωτικών με σκοπό την 
προμήθεια σε άλλα πρόσωπα.
Ο 24χρονος είχε συλληφθεί στις 
24 Φεβρουαρίου, 2023 στην 
Πάφο, όταν μετά από έρευνα 
στο αυτοκίνητο του που διενερ-
γήθηκε από μέλη της ΥΚΑΝ (Κλιμάκιο Πάφου), εντοπίστηκαν σε δύο χαρτοκιβώτια, 22 συσκευα-
σίες που περιείχαν πράσινη ξηρή φυτική ύλη κάνναβης, συνολικού βάρους 22 κιλών περίπου.

Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Κατάταξη νεοσυλλέκτων

Από τις 10 ως τις 14 Ιουλίου θα 
γίνει η κατάταξη των νεοσυλλέ-

κτων οπλιτών στην Εθνική Φρουρά. 
Ήδη χτες πραγματοποιήθηκε η α-
θλητική δοκιμασία και στις 3 Ιουλί-
ου θα γίνουν οι γραπτές  εξετάσεις 
για τους υποψηφίους δοκίμους. 
Η ορκωμοσία των νεοσύλλεκτων ο-
πλιτών θα γίνει στις 28 Ιουλίου. 
Στο ΚΕΝ Πάφου σύμφωνα με τον 
εκπρόσωπο τύπου του υπουργεί-
ου άμυνας Ανδρέα Στυλιανού, θα 
καταγάγουν οι διαμένοντες στην ε-
παρχία Πάφου, οι διαμένοντες στα χωριά Άγιος Αμβρόσιος, Άγιος Θωμάς, Αλέκτορα, Ανώγυ-
ρα, Αυδήμου, Δωρά, Επισκοπή, Ερήμη, Καντού, Κολόσσι, Πάνω Κιβίδες, Παραμάλι, Πάχνα, Πισ-
σούρι, Πλατανήστια, Πραστειό (Αυδήμου), Σούνι-Ζανακιά και Σωτήρα της επαρχίας Λεμεσού, 
και οι  διαμένοντες στα χωριά Πάνω Πύργο, Κάτω Πύργο, Παχύαμμο και Πηγένια της επαρχί-
ας Λευκωσίας.
Όπως ανέφερε ο κ. Στυλιανού  οι νεοσύλλεκτοι, αμέσως μετά την κατάταξη τους θα λάβουν φύλ-
λο πορείας και ακολούθως θα μετάβουν στη Μονάδα τους που θα τους γνωστοποιηθεί εκείνη 
τη μέρα.

15μηνη φυλάκιση στην 74χρονη

Ποινή φυλάκισης 15 μηνών επιβλήθηκε από το Ε-
παρχιακό Δικαστήριο Πάφου σε 74χρονη για το α-

δίκημα της πρόκλησης θανάτου λόγω αλόγιστης, απε-
ρίσκεπτης ή επικίνδυνης πράξης κατά παράβαση του 
άρθρου 210 του Ποινικού Κώδικα του περί Μηχανοκί-
νητων οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως.
Το Δικαστήριο αποφάσισε όπως η κατηγορούμενη α-
ποστερηθεί του δικαιώματος της να κατέχει ή να απο-
κτά άδεια οδήγησης για περίοδο 24 μηνών και επίσης 
της επιβλήθηκαν 8 βαθμοί ποινής επί της άδειας οδή-
γησης της.
Η 74χρονη ήταν οδηγός οχήματος και ενεπλάκη σε δυ-
στύχημα που συνέβη στις 27 Μαΐου, 2018 γύρω στις 
11:35 στο κύριο δρόμο Νικόκλειας – Φασούλας της επαρχίας Πάφου με εμπλεκόμενη την ίδια 
και το θύμα που οδηγούσε την μοτοσυκλέτα του.
Το Δικαστήριο προσμέτρησε μέσα από τις αναφορές του συνηγόρου υπεράσπισης της 74χρονης 
ότι αυτή αντιλήφθηκε και συνειδητοποίησε την σοβαρότητα του αδικήματος.
Όπως αναφέρθηκε στο Δικαστήριο, η κατηγορούμενη οδηγούσε το όχημα της με συνοδηγό τον 
σύζυγο της με κατεύθυνση από Νικόκλεια προς την Φασούλα.Το  θύμα οδηγούσε την μοτοσικλέ-
τα του με κατεύθυνση από Φασούλα προς Νικόκλεια, όταν το θύμα σε κάποιο σημείο του δρό-
μου ετοιμαζόταν να εισέλθει εντός αριστερής στροφής και αντιλήφθηκε σε απόσταση 36 μέτρων 
το αυτοκίνητο της κατηγορούμενης να κινείται εντός της πορείας κυκλοφορίας του.

Αναμένουμε καλές πληρότητες

Α ισιόδοξα είναι τα μηνύματα για τον τουρισμό αφού αναμένεται το 2023 να είναι καλύ-
τερο από το 2022 σύμφωνα με τον πρόεδρο του τοπικού ΠΑΣΥΞΕ Ευριπίδη Λοϊζίδη. Ό-

πως επεσήμανε η φετινή χρονιά δεν είναι εύκολο να φτάσει τα επίπεδα 
του 2019 λόγω των προβλημάτων με τη Ρωσική αγορά. 
Ο Ιούνιος είπε χαρακτηρίζεται ως καλός μήνας για τον τουρισμό  σε αντί-
θεση με τον Μάιο όπου καταγράφηκε μείωση 3,5 % σε σχέση με τον Μάιο 
του 19. Για τους μήνες Ιούλιο, Αύγουστο και Σεπτέμβριο ο κ Λοϊζίδης ανέ-
φερε  ότι αναμένονται αρκετά καλές πληρότητες  στα ξενοδοχεία, ενώ α-
ναφέρθηκε και στα γνωστά προβλήματα του κλάδου για την δυσκολία α-
νεύρεσης ειδικευμένου προσωπικού, τα ψηλά κόστη και τα επιτόκια των 

τραπεζών τα οποία συνεχώς ανεβαίνουν.
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Στον Πρόεδρο για Τεχνική Σχολή

Την ανάγκη ανέγερσης νέας Τεχνικής Σχολής στην Πάφο επεσήμανε μιλώντας στο Ράδιο Κό-
σμος, ο αντιπρόεδρος της ΟΛΤΕΚ Μάριος Χρυσάνθου Μακρύλουκας. 

Στην Τεχνική Σχολή Πάφου είπε, φοιτούν 650 μαθητές ενώ και φέτος πολλοί 
απόφοιτοι γυμνάσιων που ήθελαν να φοιτήσουν σε κλάδους της Τεχνικής 
Σχολής, αναγκάζονται να συνεχίσουν τη φοίτηση τους σε Λύκεια αφού δεν υ-
πάρχουν θέσεις σε Πάφο, Έμπα και Πόλη Χρυσοχούς. 
Στην πρόσφατη συνάντηση του κεντρικού Δ/Σ της ΟΛΤΕΚ με τον Προέδρο της 
Δημοκρατίας ανέφερε, συζητήθηκαν τα προβλήματα της τεχνικής Εκπαίδευ-
σης και ζητήθηκε η παρέμβαση του Προέδρου, ώστε να γίνουν οι δέουσες δι-
αδικασίες για την ανέγερση νέας Τεχνικής Σχολής σε χαλίτικο τεμάχιο δίπλα 

από το Λύκειο Έμπας και άμεσης ανέγερσης 6 νέων αιθουσών για κάλυψη των αναγκών της Τε-
χνικής Σχολής Πόλεως Χρυσοχούς.   

Με νέα κομπίνα απέσπασαν μετρητά από 79χρονη

Συνεχίζεται η απάτη μέσω τηλεφωνικών κλήσεων, 
όπου απατεώνες, αναφέρουν σε ανυποψίαστους 

συμπολίτες μας, ότι δήθεν συγγενικά τους πρόσωπα 
χρειάζονται άμεσης χειρουργικής επέμβασης ή άλλης 
ιατρικής περίθαλψης και τους ζητούν χρηματικά πο-
σά, παριστάνοντας τους γιατρούς.
Η Αστυνομία έλαβε νέα καταγγελία από 79χρονη γυ-
ναίκα, στην επαρχία Λάρνακας, σύμφωνα με την ο-
ποία, δέχθηκε (την ίδια ημέρα) τηλεφωνική κλήση 
στο σταθερό της τηλέφωνο, από άγνωστο πρόσωπο, 
το οποίο της μίλησε με ελληνική προφορά και της ανέφερε, ότι η κόρη της χρειάζεται το χρημα-
τικό ποσό των 50,000, για να υποβληθεί άμεσα σε χειρουργική επέμβαση.
Η 79χρονη πείστηκε με τα λεγόμενα του άγνωστου άντρα και λίγο αργότερα, άγνωστη της γυναί-
κα, η οποία φορούσε μαύρο μακρύ παντελόνι και κόκκινη μπλούζα, ηλικίας 60 περίπου ετών, με-
τέβη στην οικία της όπου και παρέλαβε το χρηματικό ποσό των €9,000 σε μετρητά.
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Μ έσα στο πλαίσιο της συμμετοχής της 
Πάφου (Εταιρεία Τουριστικής Ανά-
πτυξης και Προβολής Πάφου) ως 

ένας από τους 50 προορισμούς στην Ευρώπη 
στο πιλοτικό έργο smarttourismdestinations.
eu  η ΕΤΑΠ Πάφου διοργάνωσε την  Παρα-
σκευή  23 Ιουνίου, σχετικό εργαστήρι.  

Το εργαστήρι καταπιάστηκε με τις διεθνής τά-
σεις ψηφιοποίησης, χρήση και υιοθέτηση τε-
χνολογιών ενώ παράλληλα παρουσιάστηκαν 
συγκεκριμένα παραδείγματα εφαρμογών και 
εργαλείων τεχνητής νοημοσύνης και ρομπο-
τικής στον κλάδο της φιλοξενίας.
Οι προορισμοί μέσω αυτού του έργου έχουν 
την ευκαιρία να εμπλακούν σε ένα εξατομι-

κευμένο/προσαρμοσμένο “ταξίδι” για τη βελ-
τίωση της χρήσης δεδομένων για τον τουρι-
σμό ενώ παράλληλα θα ενταχθούν ως μέλος 
μιας κοινότητας πρακτικής, ευρωπαϊκών προ-
ορισμών στον έξυπνο τουρισμό.
Το Smart Tourism Destinations είναι μια πρω-
τοβουλία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την 
υποστήριξη των προορισμών της ΕΕ για τη δι-

ευκόλυνση της πρόσβασης σε προϊόντα και 
υπηρεσίες τουρισμού και φιλοξενίας μέσω 
τεχνολογικής καινοτομίας. Οι πόλεις της ΕΕ 
θα μάθουν πώς να εφαρμόζουν καινοτόμες 
ψηφιακές λύσεις για να κάνουν τον τουρισμό 
βιώσιμο και προσβάσιμο, αξιοποιώντας πλή-
ρως την πολιτιστική κληρονομιά και τη δημι-
ουργικότητά τους για να βελτιώσουν την του-
ριστική εμπειρία.
Ειδικότερα, το έργο επικεντρώνεται  στον τρό-
πο με τον οποίο οι προορισμοί  της Ε.Ε μπο-
ρούν να υιοθετήσουν προσεγγίσεις βάσει δε-
δομένων για να γίνουν ή να βελτιωθούν ως 
έξυπνοι τουριστικοί προορισμοί. 
Στο εργαστήρι παρέστησαν στελέχη ξενοδο-
χειακών μονάδων και άλλοι συνεργάτες της 
ΕΤΑΠ Πάφου ενώ η παρουσίαση έγινε από 
ανεξάρτητο εμπειρογνώμονα, την Δρ. Μα-
ριάννα Σιγάλα,  καθηγήτρια  στον τομέα Ψη-
φιακού Μετασχηματισμού & Τουρισμός του 
Sheffield Business School, Sheffield Hallam 
University. 
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Εργαστήρι από την ΕΤΑΠ Πάφου  
Τάσεις ψηφιοποίησης, χρήση και υιοθέτηση τεχνητής νοημοσύνης και 
ρομποτικής στον κλάδο της φιλοξενίας

Η Ευρώπη κατέγραψε μέσα στο 2022 σχε-
δόν όσα τοπικά μεταδιδόμενα κρού-

σματα Δάγκειου Πυρετού είχε καταγράψει 
τα προηγούμενα 11 χρόνια, όπως προκύπτει 
από νέα στοιχεία του Ευρωπαϊκού Κέντρου 
για την Πρόληψη και τον Έλεγχο των Ασθενει-
ών (ECDC). 
Τον περασμένο χρόνο σημειώθηκαν 71 κρού-
σματα της νόσου, η οποία συνήθως προκαλεί 
πυρετό και μυαλγία αλλά μπορεί τα συμπτώ-
ματα να είναι και βαρύτερα, ακόμη και μοι-
ραία. 

Τα κρούσματα σημειώθηκαν κυρίως στη 
Γαλλία. 
Κατά το διάστημα 2010 και 2021 ο αριθμός 
των κρουσμάτων ήταν 74. 
Σε συνέντευξη τύπου, την Πέμπτη το ECDC 
προειδοποίησε ότι υπάρχει αυξανόμενος κίν-
δυνος εμφάνισης κάποιων ασθενειών που 
μεταδίδονται με το τσίμπημα κουνουπιού 

στην περιοχή της Ευρώπης -ανάμεσά τους ο 
δάγκειος πυρετός, ο ιός Ζίκα, ο ιός Τσικουν-
γκούνια και ο ιός του Δυτικού Νείλου, γεγο-
νός που συνδέεται με την κλιματική αλλαγή 
και την αύξηση των κουνουπιών που είναι 
φορείς των ιών. «Αν αυτό συνεχιστεί μπο-
ρούμε να περιμένουμε ότι θα δούμε περισ-
σότερα κρούσματα και πιθανόν θανάτους 
από ασθένειες όπως ο δάγκειος πυρετός, ο 
ιός Τσικουνγκούνια και ο ιός του Δυτικού Νεί-
λου», λέει η Αντρέα Αμόν, διευθύντρια του 
ECDC. 
Σύμφωνα με την υπηρεσία, το κουνούπι τί-
γρης (Aedes albopictus), το οποίο μεταφέ-
ρει τον ιό Τσικουνγκούνια, τον κίτρινο πυρετό 
και τον δάγκειο πυρετό, κινείται βορειότερα 
και δυτικά στην Ευρώπη. Το κουνούπι τίγρης 
εντοπίστηκε τον περασμένο χρόνο στην Κύ-
προ και πιθανόν να κάνει και νέες επιδρομές, 

προστίθεται. Ενώ τα ποσοστά κάποιων νόσων 
μεταδιδόμενων από τα κουνούπια στην Ευ-
ρώπη δεν έχουν αυξηθεί δραματικά τα τελευ-
ταία χρόνια ή ακόμη και έχουν μειωθεί λίγο 
(π.χ του ιού Ζίκα και της ελονοσίας), τα ποσο-
στά άλλων--όπως ο δάγκειος πυρετός--έχουν 
αυξηθεί «εντυπωσιακά», προσθέτει το ECDC. 
Τα ποσοστά του δάγκειου πυρετού αυξάνο-
νται παγκοσμίως. 
Αυτό τον χρόνο η νόσος εντοπίστηκε για 
πρώτη φορά στην πρωτεύουσα του Σουδάν 
και πρόσφατα το Περού κήρυξε κατάσταση 
έκτακτης ανάγκης στις περισσότερες περιο-
χές εξαιτίας της αύξησης των κρουσμάτων. Ο  
Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας προειδοποί-
ησε για το ενδεχόμενο περαιτέρω αύξησης 
των μολύνσεων εξαιτίας του κλιματικού φαι-
νομένου Ελ Νίνιο που επηρεάζει τα καιρικά 
φαινόμενα παγκοσμίως.

Κίνδυνος από τα κουνούπια τίγρης 
Εντοπίστηκαν τον περασμένο χρόνο και στην Κύπρο

Στο εργαστήρι 
παρέστησαν στελέχη 
ξενοδοχειακών μονάδων 
και άλλοι συνεργάτες 
της ΕΤΑΠ Πάφου 
ενώ η παρουσίαση 
έγινε από ανεξάρτητο 
εμπειρογνώμονα, την Δρ. 
Μαριάννα Σιγάλα

Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ο  Παγκόσμιος Οργανισμός 
Υγείας προειδοποίησε για 
το ενδεχόμενο περαιτέρω 
αύξησης των μολύνσεων 
εξαιτίας του κλιματικού 
φαινομένου Ελ Νίνιο 
που επηρεάζει τα καιρικά 
φαινόμενα παγκοσμίως

Υπογράφηκε στο Δημοτι-
κό Μέγαρο 23 Ιουνίου 

2023 το συμβόλαιο μεταξύ 
της εταιρείας A. N. Ioannou 
Construction Ltd, η οποία 
κατασκευάζει το Κτήριο του 
ΤΕ.ΠΑ.Κ στην Πάφο και της 
αναδόχου εταιρείας S.K. 
Lifestyle Technologies Ltd  με 
αντικείμενο τη διορισμένη 
υπεργολαβία για οπτικοα-
κουστικά συστήματα για τις 
ανάγκες του Κτιρίου της Σχο-
λής Διοίκησης, Τουρισμού, 
Φιλοξενίας και Επιχειρημα-
τικότητας του Τεχνολογικού 

Πανεπιστημίου Κύπρου, στην 
Πάφο.
Τη διαδικασία προκήρυξης 
και κατακύρωσης του Διαγω-
νισμού διεκπεραίωσε ο Δή-
μος Πάφου.
Το ποσό της σύμβασης ανέρ-
χεται στο συνολικό ποσό των 
€495.970,75 πλέον Φ.Π.Α., 
αναλυόμενο σε €485.970,75 
(εξοπλισμός και εργασίες) και 
€10.000 (συντήρηση) πλέον 
Φ.Π.Α. 
H σύμβαση αναμένεται να 
ολοκληρωθεί περί τα μέσα 
Σεπτεμβρίου 2023. 

ΤΕΠΑΚ
Υπογράφηκε το συμβόλαιο για την προμήθεια και 
εγκατάσταση Οπτικοακουστικών Συστημάτων 
για τις ανάγκες του Κτηρίου Σχολής Τουρισμού 



Τα χρόνια πριν το 1970, η ενα-
σχόληση των μικρών παιδιών 
με παιχνίδια ήταν περιορισμέ-

νη καθώς δεν υπήρχαν 
πάρκα με παιχνίδια, 
ούτε οι γονείς μπορού-
σαν να αγοράσουν στα 
παιδιά τους ένεκα της 
φτώχειας. Έτσι τα νεα-

ρά παιδιά αμολημένα στη φύση και 
στην άγρια βλάστηση που ήταν από 
το Θεό απλόχερα βλαστημένη, κα-
τεργάζονταν παιχνίδια για να δια-
σκεδάσουν. 
Θυμάμαι όταν μικρός εγώ, με άλλα 
παιδιά την ώρα της σχόλης πηγαί-
ναμε σε βλαστημένους τόπους 
όπου υπήρχε πυκνή βλάστηση και 
εξερευνούσαμε την άγρια πανίδα. 
Ένα είδος άγριου φυτού που μου 
έκανε εντύπωση και το θυμάμαι 
τώρα, ήταν το γαϊδουράγκαθο, κα-
θώς απ΄ όλα τα έντομα που κάθο-
νταν στα άνθη τους για να πάρουν 
γύρη, ήταν τα σταυροκότσια ένα εί-
δος μέλισσας με τα οποία παίζαμε 
αιχμαλωτίζοντας τα και διασκεδά-
ζοντας μαζί τους. 
Τα σταυροκότσια είναι του είδους 
υμενόπτερων εντόμων και το σώμα 
τους χωρίζεται σε τρία μέρη το κε-
φάλι, το θώρακα και την κοιλιά. 
Τα αρσενικά έχουν μεγαλύτερο σω-
ματότυπο και φέρουν κίτρινο σταυ-

ρό στο κεφάλι. Καθόντουσαν πάνω 
στα άνθη και ρουφούσαν το νέ-
κταρ. Στο τέλος της κοιλιά είχαν κε-
ντρί που το σφυλικούντρι των θη-
λυκών δεν πονούσε εκτός από το 
ελαφρύ τσίμπημα, αλλά των αρσε-
νικών που τα λέγαμε βασιλιάδες, 
πονούσε αφόρητα.
Τα πλησιάζαμε σιγά να μην μας πά-
ρουν χαμπάρι, και ενώ ήταν απα-
σχολημένα να ρουφούν το νέκταρ 
των ανθέων, τα αρπάζαμε με δεξιο-
τεχνία από τα δύο φτερά ταυτόχρο-
να τα οποία ήταν σε όρθια θέση, 
ώστε να μην μπορούν να μας κε-
ντρίσουν. Όταν δεν ήμασταν επιδέ-
ξιοι, πολλές ήταν οι φορές που μας 
κέντρισαν. 
Χωρίς να έχουμε την αίσθηση της 

λύπης και της συμπόνιας αφού έτσι 
βλέπαμε τα μεγαλύτερα παιδιά να 
κάνουν, γυρίζαμε κλωστρά την κοι-
λιά τους η οποία αποκοπτόταν και 
από την τομή ρουφούσαμε το μέλι. 
Δεν έφτανε που με αυτό τον τρόπο 
τα οδηγούσαμε στο θάνατο, ξανα-
τοποθετούσαμε την κοιλιά ανάπο-
δα στη θέση της η οποία και κολ-
λούσε ίσως από το μέλι, και τα 
ελευθερώναμε, τα βλέπαμε που 
πετούσαν με το μισό σώμα ανάπο-
δα και κάναμε χάζι.
Συνήθως τις κομμένες κοιλιές τις 
μαζεύαμε, και όταν αποξηραίνο-
νταν τις περνούσαμε με βελόνι σε 
κλωστή και φτιάχναμε όμορφα κο-
λιέ τα οποία χαρίζαμε στις κοπέ-
λες που τα κρέμαγαν με καμάρι στο 

λαιμό.
Άλλες φορές τα δέναμε με μακριά 
κλωστή του βελονιού και τα ελευ-
θερώναμε, παίζοντας μαζί τους 
όπως με χαρταετό. Ύστερα τα βάζα-
με μέσα σε τσίγκινα κουτιά τσαγιού 
Κεϋλάνης που εντός βάζαμε γαϊ-
δουράγγαθους για τροφή, και βγά-
ζαμε στο κουτί κάποιες τρύπες με 
μια σπόντα για να αναπνέουν. Τα 
μεταφέραμε ως παιχνίδια στα σπί-
τια και στα σχολεία.
Οι γαϊδουράγγαθοι βλαστούσαν 
στα χωράφια και σε όσα ήταν σπαρ-
μένα όταν τα παιδιά έτρεχαν μέσα, 
προκαλούσαν καταστροφές. 
Μια φορά ένας ιδιοκτήτης έκανε 
παράπονο στο δάσκαλο του χω-
ριού, τον Πασιήσταυρο. Έτσι αυτός 
μέσα στην τάξη μια μέρα, άρχισε να 
τους κάνει μάθημα για τα σταυρο-
κότσια, και στο τέλος τους ρώτησε 
ποιοι έχουν μαζί τους σταυροκό-
τσια. Από το τελευταίο θρανίο ση-
κώθηκαν ο Κοτσιάς και ο Κάντας και 
έβγαλαν από τις παλάσκες τα κου-
τιά με τα σταυροκότσια.
Οπότε ο δάσκαλος με αυστηρό 
ύφος τους λέει,
-Ώστε εσείς ήσαστε που προκαλείτε 
ζημιές στα σπαρτά των χωριανών.
Και τους επίπληξε αυστηρά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΤΑΠΑΚΟΥΔΗΣ

Τα σταυροκότσιαΣυμβάλλοντας στον 
εμπλουτισμό του 
λεξιλογίου των νέων μας  

Ο Χρυσόστομος Π. Ρουσής, M.Ed., πρώην 
διευθυντής σχολείων Δημοτικής και Μέσης 
Εκπαίδευσης, παρουσιάζει τμηματικά 
μελέτη-έρευνα με 350 λέξεις από τις 
έγκριτες εφημερίδες «Ο Φιλελεύθερος»  
και  «Το Βήμα». 

«Τη γλώσσα μού έδωσαν ελληνική· το σπίτι φτω-
χικό στις αμμουδιές του Ομήρου. Μονάχη έγνοια 

η γλώσσα μου στις αμμουδιές του 
Ομήρου». (Απόσπασμα – ύμνος 
στην ελληνική γλώσσα, την πανάρ-
χαια αξία μας (Όμηρος) - από τον 
λόγο που εκφώνησε ο Οδυσσέας 

Ελύτης στη Σουηδική Ακαδημία κατά την απονομή 
του βραβείου Νόμπελ το 1979) 
1. «Ξεχειλίζει η ευαισθησία και “ο υπερβάλλον 
ζήλος” της συμπόνοιας που επιδεικνύεται στα 
θύματα και στις οικογένειές τους από τα τροχαία 
δυστυχήματα». (αντί του ορθού: ο υπερβάλλων 
ζήλος) -  «Οι αστυνομικοί “υπέδειξαν υπερβάλλων 
ζήλο” στην εκτέλεση των καθηκόντων τους». (αντί 
του ορθού: υπέδειξαν υπερβάλλοντα ζήλο) 
Ν.Β. (Σημειώστε): υπερβάλλων -ουσα -ον  = που 
υπερβαίνει αυτό που θεωρείται κανονικό.
Τα λόγια επίθετα σε -ων, -ούσα, -ον (διδάσκων, 
επείγων, παρών, πρωτεύων,  υπερβάλλων) κλίνο-
νται έτσι: ο διδάσκ-ων  -  του διδάσκ-οντος  -   τον 
διδάσκ-οντα οι διδάσκ-οντες  -   των διδασκ-όντων  
-   τους διδάσκ-οντες 
Λέμε και γράφουμε: ο υπερβάλλ-ων ζήλος της της 
Αστυνομίας  (και όχι: υπερβάλλον) Ενήργησε με 
υπερβάλλουσα προθυμία.  -  Ο φίλος μου είναι 
ένας ενδιαφέρων τύπος (και όχι: ενδιαφέρον τύ-
πος) – Δίνει το παρών του στις κηδείες. (και όχι: το 
παρόν)  -  Το μεταναστευτικό και το δημογραφικό 
είναι φλέγο-ντα ζητήματα (και όχι: είναι φλέγ-ον 
ζητήματα)
2. «Υπήρχε “πλήρες πρόσβαση” στο κείμενο των 
τοπικών Σχεδίων Ακάμα». 
(αντί του ορθού: πλήρης πρόσβαση)  -  «Τα παι-
διά βρίσκονται “σε ασφαλές σημεία”». (αντί του 
ορθού:  σε ασφαλή σημεία) Ν.Β. (Σημειώστε): Τα 
λόγια επίθετα σε -ής, -ές (γεν. -ους) (ανεπαρκής, 
διεθνής, ειλικρινής, επιμελής,  ευγενής,  πλήρης,  
πρωτοφανής,  σαφής,  συνεπής,  τριμερής,  υγιής) 
κλίνονται έτσι: ο/η διεθν-ής, το διεθνές  -  του/της  
διεθν-ούς  -   τον/την  διεθν-ή, το διεθνές  -  οι 
διεθν-είς, τα διεθνή  -  των διεθν-ών  -  τους/τις 
διεθν-είς,  τα διεθνή.  
Λέμε και γράφουμε: «Η ειλικρινής φιλία είναι το 
σπουδαιότερο αγαθό που μπορεί να έχει ο άνθρω-
πος». (Αριστοτέλης) (και όχι: η ειλικρινή φιλία) 
Η Αγία Σοφία αποτελεί κόσμημα τής διεθνούς πο-
λιτιστικής κληρονομιάς. (και όχι: της διεθνή)
3. «Πιστεύω ότι στην πλειοψηφία τους οι ενέρ-
γειες αυτής της Κυβέρνησης και οι αποφάσεις της 
αγγίζουν το ύψος του πήχη που έχει τεθεί». (αντί 
του ορθού: στην πλειονότητά τους οι ενέργειες – 
οι ενέργειες ψηφίζουν;)
4. «Το Συμβούλιο Εθνικής Ασφάλειας θα μελετά 
εις βάθος “θέματα ασφάλειας”». (αντί του ορ-
θού: θέματα ασφαλείας). -  «Η πρώτη μέρα των 
Παγκυπρίων εξετάσεων».  TV (αντί του ορθού: των 
Παγκύπριων εξετάσεων – προφορικός λόγος, λαϊ-
κό ύφος) «Το φαινόμενο των ανήλικων (αντί: ανη-
λίκων) που χρησιμοποιούν τα μηχανοκίνητα μέσα 
είναι ανησυχητικό».   
Πηγές:  Παπαζαφείρη I. , Λάθη στη χρήση της 
γλώσσας μας.   Τριανταφυλλίδη Μ. , Νεοελληνική 
Γραμματική
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Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Για άλλο ένα Καλοκαίρι το 
Μουσικό Σχολείο της Πάφου, 

μαγεύει με την μεγάλη συναυ-
λία που διοργανώνει κάθε τέλος 
της χρονιάς.
Η φετινή συναυλία που πραγμα-
τοποιήθηκε το βράδυ της Τρίτης, 
ήταν αφιερωμένη στον μεγάλο 
Κύπριο δημιουργό Μάνο Λοΐ-

ζο και τίτλο “Στου λιμανιού την 
άκρη”, με φιλοξενούμενο καλλι-

τέχνη τον Ελλαδίτη Παντελή Θα-
λασσινό.
Η βραδιά κύλησε μαγικά με τους 
μαθητές και μαθήτριες του Μου-
σικού σχολείου να δίνουν τον 
καλύτερο τους εαυτό, με ερμη-
νείες που δεν είχαν να ζηλέψουν 

σε τίποτα από επαγγελματίες.
Αυτό όμως που πέρα και πάνω 
απ’ όλα ξεχώριζε, ήταν η αγάπη 
με την οποία αγκαλιάζουν αυτού 
του είδους τις εκδηλώσεις μαθη-
τές και καθηγητές.
Και μόνο αυτή η φλόγα που με-

ταδίδετε στους εκκολαπτόμε-
νους μουσικούς και τραγουδι-
στές, η αγάπη και η γνώση στη 
μουσική, αξίζουν όλα τα μπρά-
βο.
Θερμά συγχαρητήρια βεβαίως 
στον αεικίνητο μαέστρο Σωκρά-
τη Τερπίζη, ο οποίος είχε την 
καλλιτεχνική επιμέλεια, διηύθυ-
νε την ορχήστρα και κατηύθυνε 

με μαεστρία όλη την παράστα-
ση. Αναμφίβολα αποτελεί πα-
ράδειγμα για τα παιδιά και πηγή 
έμπνευσης για όλους.
Ο Παντελής Θαλασσινός κέρ-
δισε τόσο με τις ερμηνείες του, 
όσο και με τη σεμνότητά του, 

καθώς ο φτασμένος, τραγουδο-
ποιός, φρόντισε να μην επισκιά-
σει τους μαθητές και μαθήτριες 
του Μουσικού σχολείου δηλώ-
νοντας μάλιστα ότι για τον ίδιο 
αποτέλεσε μεγάλη τιμή και χαρά 
η συμμετοχή του.
Για την ιστορία να αναφέρουμε 
ότι στην συναυλία συμμετείχαν 
130 μαθητές και μαθήτριες.

Μουσικό Σχολείο “ΕΥΓΕ”
Πλημμύρισε από κόσμο η Πλατεία του Κάστρου για το μεγάλο αφιέρωμα 
στον Μάνο Λοΐζο…

Ο Παντελής Θαλασσινός κέρδισε τόσο με τις ερμηνείες του, όσο και με τη σεμνότη-
τά του, καθώς ο φτασμένος, τραγουδοποιός, φρόντισε να μην επισκιάσει τους μα-
θητές και μαθήτριες του Μουσικού σχολείου δηλώνοντας μάλιστα ότι για τον ίδιο 
αποτέλεσε μεγάλη τιμή και χαρά η συμμετοχή του
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Τ ο Σχολείο που σήμερα ονο-
μάζεται Λύκειο Α΄ Εθνάρχη 
Μακαρίου Γ΄ και στεγάζεται 

σε ένα σύμπλεγμα νεοκλασικών 
κτηρίων στο κέντρο της Πάφου, 
απέναντι από τον Δημόσιο Κήπο, 
το Δημαρχείο, τη στήλη 28ης Οκτω-
βρίου και τη Δημοτική Βιβλιοθήκη, 
είναι το «ιστορικότερο» (με την έν-
νοια της αρχαιότητος και της εμπλο-
κής στην Ιστορία της Κύπρου) Σχο-
λείο της Πάφου.
Το Λύκειο Α΄ λειτούργησε από το 
1888, καθώς προέκυψε από το «ελ-
ληνικό τμήμα» του Αρρεναγωγεί-
ου Κτήματος, ιδρυτής του οποί-
ου υπήρξε ο Τηλέμαχος Καλλονάς. 
Τότε χρησιμοποιούνταν και οι όροι 
«Σχολαρχείο», «Ελληνική Σχολή», 
«Ελληνικό Σχολείο». Το Σχολείο με-
τατράπηκε σε Ημιγυμνάσιο το σχο-
λικό έτος 1905-1906. Από το 1924 
λειτούργησε ως εξατάξιο Γυμνάσιο 
με την ονομασία «Γυμνάσιο Πάφου 
Α΄». Το 1977 η ονομασία του μετα-
τράπηκε σε «Α’  Γυμνάσιο Εθνάρχη 
Μακαρίου Γ΄».  

Ως Λύκειο λειτούργησε από το 
1983, παίρνοντας την ονομασία 
που φέρει μέχρι σήμερα.
Το Σχολείο έχει διακριθεί για την 
προσφορά του στους αγώνες της 

σύγχρονης ιστορίας του τόπου. 
Πολλοί οι ήρωες - μαθητές του, που 
συνειδητά εγκατέλειψαν τις τάξεις, 
για να γραφτούν στις τάξεις του 
αγώνα για ελευθερία. Πολλοί και οι 
απόφοιτοι του Σχολείου που αγωνί-
στηκαν στους εθνικούς αγώνες. Το 
1913 ο Πέτρος Χατζηαργυρού σκο-
τώθηκε πολεμώντας για την άλω-
ση των Ιωαννίνων στη διάρκεια των 
Βαλκανικών Πολέμων. Στην εξέγερ-
ση των Οκτωβριανών το 1931, οι 
μαθητές και οι καθηγητές του Γυ-
μνασίου της Πάφου έδωσαν μάχη 
κατά των Άγγλων αποικιοκρατών. 
Τον Ιούνιο του 1953, μαζί με μαθη-

τές άλλων εκπαιδευτηρίων της Πά-
φου, οι μαθητές του Σχολείου ορ-
γάνωσαν διαδηλώσεις με σκοπό να 
σαμποτάρουν τους εορτασμούς για 
τη στέψη της βασίλισσας της Αγγλί-

ας Ελισάβετ. 
Ο δεκαπεντάχρονος τότε Ευαγόρας 
Παλληκαρίδης κατέβασε την αγγλι-
κή σημαία από τα Προπύλαια του 
Ιακωβείου Γυμναστηρίου, ενώ η 
σύγκρουση των μαθητών με δυνά-
μεις της Αστυνομίας και του Στρα-
τού γενικεύτηκε. 

Στην τότε αγγλοκρατούμενη Κύπρο, 
που προετοίμαζε τον αγώνα της 
απελευθέρωσής της, πολλοί οι μα-
θητές που στρατολογήθηκαν. Ανά-
μεσά τους ο Ευαγόρας  Παλληκαρί-
δης, που έφυγε τον Δεκέμβριο του 
1955 από το Σχολείο για να πολε-
μήσει, αφήνοντας αποχαιρετιστή-
ριο γράμμα - εγερτήριον σάλπισμα 
στους συμμαθητές του. Ο Παλλη-
καρίδης απαγχονίστηκε στις Κεντρι-
κές Φυλακές στις 14 Μαρτίου του 
1957. Στα επόμενα δύσκολα χρό-
νια, βαρύ φόρο αίματος πλήρωσε 

το Λύκειο Α΄ σε πεσόντες. Το μνη-
μείο των πεσόντων μαθητών του 
Σχολείου απεικονίζει ένα τολμηρό 
μαθητή με τη σάκα του να πετρο-
βολά ένα λιοντάρι.

Παράδοση
Το Σχολείο, από τα χρόνια της ιδρύ-
σεώς του ως Σχολαρχείου, ξεκίνη-
σε παράδοση και στις θεατρικές 
παραστάσεις. Το 1889 ο Καλλονάς 
με τους μαθητές του ανέβασαν σε 
πρόχειρη σκηνή που είχε στηθεί το 
δράμα «Η ζωή ενός χαρτοπαίκτου». 
Από το 1939 το Λύκειο Α΄ ανεβάζει 
αρχαίες τραγωδίες και άλλα θεα-

τρικά έργα, οργανώνει μουσικοφι-
λολογικές εσπερίδες και φιλοξενεί 
εξέχουσες προσωπικότητες του 
Πνεύματος.

Επέκταση
Το 2005 το Σχολείο επεκτάθηκε κτη-
ριακά, ενώ γιόρτασε τα 100 χρόνια 

από την ίδρυση του Ελληνικού Γυ-
μνασίου Πάφου, παρουσιάζοντας 
τη διασωθείσα ιστορία του σε μια 
λαμπρή εκδήλωση και ένα πολύτι-
μο τόμο που περιλαμβάνει αφιε-
ρώματα και φωτογραφικό υλικό και 
που φέρει τον τίτλο «ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΓΥ-
ΜΝΑΣΙΟ - ΛΥΚΕΙΟ Α΄ ΕΘΝΑΡΧΗ  ΜΑ-
ΚΑΡΙΟΥ Γ΄ ΠΑΦΟΥ, Εκατό φωτεινά 
χρόνια». Έκτοτε το Σχολείο ακολου-
θεί μια πορεία πολιτιστικής ανα-
βάθμισης. 
Από το 2012, στο  πρώτο Λύκειο, 
λειτουργεί το Μουσικό Λύκειο Πά-
φου, ενώ από το 2015-2016 το 
Αθλητικό Λύκειο. 
Τον Σεπτέμβριο του 2014 διαμορ-
φώθηκε και εγκαινιάστηκε η τάξη 
του ήρωα-μαθητή Ευαγόρα Παλλη-
καρίδη ως μουσειακή αίθουσα.
Στη μεγάλη αίθουσα του σχολείου 
πραγματοποιούνται  συχνά διάφο-
ρες εκδηλώσεις με  προσωπικότη-
τες της Πολιτικής, των Γραμμάτων 
και του Πολιτισμού.

Στο σχολείο κατά την τρέχουσα σχο-
λική χρονιά με Διευθυντή τον Αν-
δρέα  Ιωσήφ φοίτησαν 682 μαθη-
τές που ήταν κατανεμημένοι σε 34 
τμήματα. Διαθέτει 11 ειδικές αί-
θουσες και εργαστήρια εξοπλισμέ-
να με ηλεκτρονικούς υπολογιστές 
και βιντεοπροβολείς. 

Λύκειο Α’ εθνΑρχη ΜΑκΑριού Γ’ ΠΑφού

Για ένα αιώνα φάρος της εκπαίδευσης 
στην Πάφο

Αφιέρωμα στο ιστορικό σχολείο της Πάφου που δεσπόζει στο κέντρο της πόλης μας

Πολλοί οι ήρωες - 
μαθητές του, που 
συνειδητά εγκατέλειψαν 
τις τάξεις, για να γραφτούν 
στις τάξεις του αγώνα για 
ελευθερία. Πολλοί και οι 
απόφοιτοι του Σχολείου 
που αγωνίστηκαν στους 
εθνικούς αγώνες.

Οι μαθητές του 
Σχολείου οργάνωσαν 
διαδηλώσεις με σκοπό 
να σαμποτάρουν τους 
εορτασμούς για τη 
στέψη της βασίλισσας 
της Αγγλίας Ελισάβετ. 



Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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Η Κύπρος κατέγραψε μείωση 18% στους 
οδικούς θανάτους το 2022. Είναι η τρίτη 

μεγαλύτερη μείωση στην ΕΕ, 
σύμφωνα με την έκθεση Road 
Safety PIΝ, του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου Ασφάλειας Μετα-
φορών (ETSC).
Η βελτίωση της θέσης της Κύ-

πρου είναι αξιοσημείωτη – από την 17η θέση 
(2021) είναι τώρα στην 9η θέση (2022) ανά-
μεσα στα 27 κράτη μέλη της ΕΕ. Όμως, μιλά-
με για απώλειες ζωής και είναι άδικο να θρη-
νούμε 37 νεκρούς. 
Κάναμε ορισμένα βήματα, έστω με μεγάλη 
καθυστέρηση, όπως η έναρξη της εφαρμο-
γής συστημάτων με κάμερες. Όμως, οι θά-
νατοι από οδικές συγκρούσεις είναι το τραγι-
κό αποτέλεσμα μιας σειράς παραγόντων και 
απαιτείται ολοκληρωμένος σχεδιασμός.
Μεταξύ των αιτιών είναι και ο ανθρώπινος 
παράγοντας, που συνεπάγεται συνεχή προ-
σπάθεια και αλλαγή κουλτούρας. Παράλλη-
λα, τα μέτρα που εφαρμόζονται χρειάζονται 
συστηματική αξιολόγηση για την απόδοση 
τους. 
Για παράδειγμα, τα «μελανά σημεία» στο 
οδικό δίκτυο αφορούν το δευτερογενές δί-
κτυο κι όχι τα επιλεγμένα σημεία στα οποία 
δόθηκε προτεραιότητα με τις κάμερες – πα-
γίδες στους οδηγούς για πρόστιμα. 
Eπιπλέον η καλλιέργεια κουλτούρας και παι-
δείας οδικής συνείδησης στους οδηγούς, εί-
ναι κάτι πολύ σημαντικό και πρέπει ως πολι-
τεία να δώσουμε μεγάλος βάρος και περνάει 
διαμέσου της σχολικής εκπαίδευσης. Η συ-
γκέντρωση και επεξεργασία στατιστικών δε-
δομένων θα δώσει πιο στοχευμένες και δί-
καιες απαντήσεις για τους χρήστες των 
δρόμων. 
Συμμερίζομαι επίσης τις καλές πρακτικές για 
καθορισμό χαμηλών ασφαλών ορίων ταχύ-
τητας σε αστικούς και ημιαστικούς δρόμους 
χωρίς νησίδες, που συνάδουν παράλληλα 
και με την εξοικονόμηση ενέργειας.
Παράλληλα όμως τα μέτρα τα οποία εφαρ-
μόζονται για έλεγχο των τροχαίων παραβά-
σεων, δεν πρέπει να έχουν κατασταλτικό χα-
ρακτήρα αλλά να βασίζονται στην πρόληψη 
και να μην λειτουργούν ως φορομπηχτικό 
μέτρο στους πολίτες.
Στην Επιτροπή Μεταφορών της Βουλής θα 
εργαστούμε σε αυτή την κατεύθυνση.

Μείωση των θανατηφόρων 
στους δρόμους

Το κάθε κράτος, σύμφωνα με την θε-
ωρία των διεθνών σχέσεων, αντιμε-

τωπίζει ένα «δίλημμα 
ασφάλειας”. Το δίλημμα 
ασφάλειας για την Κυ-
πριακή Δημοκρατία εί-
ναι το εξής:  «Από τη μια 
πλευρά, η χώρα πρέπει 

να προστατεύσει την εθνική της ασφάλεια 
και τα συμφέροντά της από τις επιθέσεις 
και τις προκλήσεις της Τουρκίας υπό τον 
φόβο κλιμάκωσης και από την άλλη πλευ-
ρά, πρέπει να διατηρήσει τη δυνατότητα 
για διάλογο και επαφές, προκειμένου να 
επιτευχθεί μια ειρηνική λύση και να απο-
φευχθεί οποιαδήποτε επιδείνωση ή κλιμά-
κωση της κατάστασης».
Η Κυπριακή Δημοκρατία βρίσκεται σε μια 
σύνθετη ασφαλειακή κατάσταση, στην 
οποία το δίλημμα ασφάλειας αντιμετω-
πίζεται ως ένας μονόδρομος προς τη δι-
ασφάλιση της εθνικής ασφάλειας και την 
προστασία των εθνικών συμφερόντων. Η 
Τουρκία, ως αναθεωρητική και δεσποτι-
κή δύναμη, αντιμετωπίζει πολλές προκλή-
σεις στον διεθνή χώρο. Η επίλυση του δι-
λήμματος ασφάλειας με αυτήν τη χώρα 
απαιτεί μια ολοκληρωμένη προσέγγιση 
βασισμένη στη θεωρία του ρεαλισμού.  Η 
Τουρκία, λόγω των επιθέσεών της και της 
αναθεωρητικής της στάσης, έχει καθιερώ-
σει ένα προδιαγεγραμμένο μονοπάτι που 
δεν αφήνει περιθώρια για άλλες επιλογές. 
Η Τουρκία, εκ φύσεως επιθετική και ταρα-
χοποιητική στην περιοχή, έχει προκαλέσει 
«εντάσεις και ανασφάλεια» με τις επιθέ-

σεις και τις παράνομες ενέργειές της. Σε 
αυτό το πλαίσιο, φαίνεται ότι η Κυπριακή 
Δημοκρατία έχει περιορισμένες επιλογές 
και αντιμετωπίζει έναν μονόδρομο, αντί 
για ένα πραγματικό «δίλημμα».
Στην πραγματικότητα, το «δίλημμα ασφά-
λειας» που αντιμετωπίζει η Κυπριακή Δη-
μοκρατία δεν είναι αληθινό δίλημμα, κα-
θώς η επιθετική και αναθεωρητική στάση 
της Τουρκίας καταδεικνύει ότι η ασφάλεια 
της Κύπρου εξαρτάται από την αντιμετώ-
πιση της αναθεωρητικής και επεκτατικής 
προσέγγισης της Τουρκίας και την αντίδρα-
ση σε ενέργειες που απειλούν την ειρήνη 
και τη σταθερότητα στην περιοχή. Η Τουρ-
κία έχει μια συνεχή τάση προς την επιθε-
τικότητα και την αναθεώρηση των συνό-
ρων και των εδαφών στην περιοχή και με 
τις ενέργειές της καθιστά δύσκολη την επί-
τευξη ειρήνης και σταθερότητας. Η παρά-
νομη κατοχή του βόρειου τμήματος της 
Κυπριακής Δημοκρατίας, οι παράνομες γε-
ωτρήσεις στην ΑΟΖ της Κυπριακής Δημο-
κρατίας, η αμφισβήτηση της συνθήκης της 
Λωζάνης, η επέμβαση στην Συρία, οι μετα-
ναστευτικές ροές και η επιθετική ρητορική 
είναι μόνο μερικά παραδείγματα των πρά-
ξεων που προκαλούν ανησυχία στη διεθνή 
κοινότητα. Οι συνέπειες αυτής της «ανα-
θεωρητικής» της στάσης είναι ορατές και 
επηρεάζουν την Κυπριακή Δημοκρατία και 
την περιοχή γενικότερα. Η Τουρκία αναζη-
τά την αλλαγή του υφιστάμενου στάτους 
και των συνόρων στην περιοχή. Αυτό δη-
μιουργεί ένα αίσθημα «ανασφάλειας και 
αβεβαιότητας» στην περιοχή και εμποδίζει 

τις προσπάθειες για ειρηνική επίλυση των 
διαφορών. Η Τουρκία επιδιώκει να επι-
βάλλει την ιδέα της και να ανατρέψει την 
υφιστάμενη κατάσταση μέσω επιθετικών 
ενεργειών, δημιουργώντας μη ανατρέψι-
μα γεγονότα.  Αυτό καθιστά τον μονόδρο-
μο ακόμη πιο έντονο, καθώς περιορίζονται 
οι επιλογές και οι προοπτικές για την Κυ-
πριακή Δημοκρατία.
Η Κυπριακή Δημοκρατία βρίσκεται σε δι-
αρκή αναζήτηση ασφάλειας για τον λαό 
της και τα εδάφη της και όταν ακόμη προ-
σπαθεί μέσω αμυντικού ρεαλισμού να ενι-
σχύσει και να αυξήσει την στρατιωτική της 
ισχύ και αμυντική της ικανότητας. Ωστόσο, 
παρά τις προκλήσεις και την περιορισμένη 
ευελιξία, η Κυπριακή Δημοκρατία μπορεί 
να εξετάσει διάφορες προσεγγίσεις για την 
αντιμετώπιση αυτής της κατάστασης μέσω 
εσωτερικής ή και εξωτερικής εξισορρόπη-
σης. Αυτό περιλαμβάνει την αναβάθμιση 
των εξοπλισμών, την βελτίωση των επι-
κοινωνιών και την εκπαίδευση των στρα-
τιωτικών δυνάμεων. Μια ισχυρή ένοπλη 
δύναμη μπορεί να λειτουργήσει ως απο-
τρεπτικός παράγοντας έναντι τυχόν επιθέ-
σεων ή προκλήσεων από την Τουρκία.
Παράλληλα με την ενίσχυση της στρατιω-
τικής ισχύος, μια χώρα μπορεί να χρησιμο-
ποιήσει την διπλωματία για να προωθή-
σει τα εθνικά της συμφέροντα. Η ενίσχυση 
των σχέσεων με τους συμμάχους, καθώς η 
Ευρωπαϊκή Ένωση αποτελεί έναν σημαντι-
κό παράγοντα στην περιοχή και διαθέτει 
μηχανισμούς και μέσα για να αντιμετωπί-
σει τις απειλές και τις παρεμβάσεις. Ένας 

οικονομικός αποκλεισμός ή κυρώσεις μπο-
ρούν να επιβληθούν από μια χώρα για να 
ασκήσει πίεση στην Τουρκία. Αυτό μπορεί 
να περιλαμβάνει την αναστολή του εμπο-
ρίου, την περικοπή οικονομικής βοήθει-
ας ή την αποστολή αρνητικών μηνυμάτων 
μέσω οικονομικών μέσων. Η Κύπρος μπο-
ρεί να εκμεταλλευτεί την ισχύ της Ευρω-
παϊκής Ένωσης για να ενισχύσει την θέση 
της, όπως την ευρωπαϊκή, αλλά και κατ’ 
επέκταση δική της ασφάλεια και να ασκή-
σει πίεση στην Τουρκία για την τήρηση των 
διεθνών κανόνων και δίκαιου.
Σε συνολικό επίπεδο, το «διλήμμα ασφά-
λειας» για την Κύπρο απαιτεί την ενεργό 
και αποφασιστική αντίδραση από τη Κυ-
πριακή Δημοκρατία για αντιμετώπιση της 
επιθετικής και αναθεωρητικής πολιτικής 
της Τουρκίας. Η αντιμετώπιση του διλήμ-
ματος ασφάλειας απαιτεί μια προσέγγι-
ση βασισμένη στη θεωρία του ρεαλισμού. 
Η ενίσχυση της ένοπλης δύναμης, οι δια-
πραγματεύσεις και διπλωματία, η συνερ-
γασία με άλλους εταίρους και οικονομικά 
μέτρα είναι μερικές από τις πιθανές προ-
σεγγίσεις. 
Ο συνδυασμός αυτών των παραμέτρων 
μπορεί να δημιουργήσει ένα πλαίσιο 
ασφάλειας που να προστατεύει τα εθνικά 
συμφέροντα, να αντιμετωπίζει τις απειλές 
και αποτελεί μονόδρομο για την εξασφά-
λιση της ασφάλειας και την ευημερίας των 
πολιτών της.

Το δίλημμα ασφάλειας για την Κυπριακή Δημοκρατία

Του Βαλεντίνου Φακοντή, 
Βουλευτή ΑΚΕΛ Πάφου.

Είναι τουλάχιστον παράδοξη και ως εκ τούτου 
ακατανόητη, η προσπάθεια κάποιων να αντι-
μετωπίζουν με επιφύλαξη έως και με άρνη-

ση, την πρωτοβουλία του Προέδρου 
της Δημοκρατίας για πιο ενεργό 
εμπλοκή της Ε.Ε στις διεργασίες για 
λύση του Κυπριακού.
Ασφαλώς το Κυπριακό είναι διεθνές 
πρόβλημα, ως πρόβλημα εισβολής 

και κατοχής μιας χώρας, της Τουρκίας, στην ανε-
ξάρτητη Κυπριακή Δημοκρατία, κράτος – μέλος του 
ΟΗΕ. Είναι ωστόσο και Ευρωπαϊκό πρόβλημα αφού 
η Κύπρος είναι μέλος της Ευρωπαϊκής οικογένειας. 
Συνεπώς η επικουρική συνδρομή της Ε.Ε στις βα-
σικές πρωτοβουλίες και προσπάθειες του ΟΗΕ για 
λύση του Κυπριακού είναι απολύτως αναγκαία. Κι’ 
αυτό γιατί  η όποια λύση θα πρέπει να είναι συμ-
βατή με το Ευρωπαϊκό Δίκαιο. Με τον Ευρωπαϊκό 
νομικό πολιτισμό. Λύση που θα αντιμάχεται κανό-
νες Δικαίου, όπως αυτοί ισχύουν και εφαρμόζονται 
στις χώρες – μέλη της Ε.Ε, θα καθιστά μη δυνατή 
την λειτουργία της Κύπρου στους Ευρωπαϊκούς Θε-
σμούς.
Στόχος της πιο ενεργού εμπλοκής της Ε.Ε, με διορι-
σμό ειδικού απεσταλμένου  για να εποπτεύει στην 
τήρηση των Ευρωπαϊκών κανόνων Δικαίου στην 
όποια λύση του Κυπριακού, δεν είναι η υποκατά-

σταση του πρωταγωνιστικού ρόλου του ΟΗΕ. Αντί-
θετα η υποβοήθηση του Διεθνούς Οργανισμού και 
του Γ.Γ στην αποτελεσματική και τελεσφόρο άσκη-
ση του ρόλου του.
Οι επιφυλάξεις, αντιδράσεις ορισμένων στην πρω-
τοβουλία – προσπάθεια της πιο πάνω ανάμιξης της 
Ε.Ε στις διαδικασίες – διαπραγματεύσεις υπό την 
αιγίδα του ΟΗΕ για λύση του Κυπριακού, στερού-
νται λογικής και πολιτικής θεμελίωσης.
Αντίθετα, ομόθυμη και συλλογική θα πρέπει να 
είναι η προσπάθεια για διορισμό μιας ισχυρής Ευ-
ρωπαϊκής πολιτικής προσωπικότητας – ενός πρώην 
Πρωθυπουργού ή πρώην Υπουργού Εξωτερικών 
-και όχι τεχνοκράτη, ως ειδικού απεσταλμένου για 
το Κυπριακό, υψηλού κύρους και εγνωσμένης αντι-
κειμενικότητας και αμεροληψίας.
Θα πρόσθετα περαιτέρω, ότι επιβάλλεται και η 
ανάληψη πρωτοβουλίας, ύστερα από κατάλληλη 
προετοιμασία, για υιοθέτηση από το Ευρωπαϊκό 
Συμβούλιο δέσμης βασικών αρχών λύσης του Κυ-
πριακού, προκειμένου η λύση να είναι συμβατή με 
την ιδιότητα της Κυπριακής Δημοκρατίας ως κρά-
τους – μέλους της Ε.Ε.
Χρήσιμο είναι να υπενθυμίσουμε ότι κύριο επιχεί-
ρημα όλων των πολιτικών δυνάμεων της Κύπρου, 
προ της ένταξης στην Ε.Ε, ήταν ότι η Ευρωπαϊκή 
μας ενσωμάτωση θα λειτουργούσε ως καταλύτης 
για τη λύση του Κυπριακού. Στη βάση της ανάλυσης 
ότι, αφού η Τουρκία επιδιώκει την ένταξη της στην 
Ε.Ε ή έστω την εξομάλυνση των σχέσεων της και μια 
Ειδική Εταιρική σχέση, θα μπορούσε να διασυνδε-

θεί μια τέτοια εξέλιξη με μια θετική της στάση στη 
λύση του Κυπριακού.
Έχουν περάσει 19 χρόνια από την ένταξη της Κύ-
πρου στην Ε.Ε και  αυτή η διασύνδεση δεν έχει 
επιτευχθεί. Και ενώ για μια χώρα, όπως η Ουκρα-
νία, ορθά επιδεικνύεται σθεναρή στάση έναντι 
της αδικοπραγούσας Ρωσικής Ομοσπονδίας, το 
ίδιο δεν συμβαίνει με την κατοχική Τουρκία. Παρά 
το γεγονός ότι η Κύπρος είναι χώρα μέλος της Ε.Ε 
ενώ η Ουκρανία όχι. Αυτή η χρονική συγκυρία εί-
ναι κατάλληλη για ανάπτυξη πρωτοβουλίας για πιο 
ενεργό – επικουρική συνδρομή της Ένωσης στις 
προσπάθειες λύσης του Κυπριακού. Με το ισχυρό 
επιχείρημα ότι δεν νοείται μια ευρωπαϊκή πολιτική 
«δύο μέτρων και δύο σταθμών» για δύο ομοειδή 
προβλήματα.
Ανεξάρτητα αν η πρωτοβουλία πιο έντονης ανάμι-
ξης της Ε.Ε θα έχει την προσδοκώμενη επιτυχία, το 
καθήκον όλων είναι με συλλογικότητα και ομοθυ-
μία να στηριχθεί η προσπάθεια. Που αναμφίβολα, 
αν ευοδωθεί, θα βοηθήσει στην διάρρηξη του ση-
μερινού αδιεξόδου, με κάμψη της άτεγκτης αδιαλ-
λαξίας της Τουρκίας.
Σημ: Προφανώς δεν είναι βέβαιο ότι το Ευρωπαϊ-
κό Συμβούλιο θα προχωρήσει σε διορισμό ειδικού 
απεσταλμένου για το Κυπριακό. Είναι όμως βέβαι-
ον ότι σε οποιαδήποτε διαπραγματευτική διαδι-
κασία η Ε.Ε θα είναι παρούσα. Ούτως ή άλλως το 
Κυπριακό είναι αμετάκλητα και Ευρωπαϊκό πρό-
βλημα, πέραν του διεθνούς του χαρακτήρα. Αυτή η 
πραγματικότητα δεν αλλάζει.

Κυπριακό και Ευρωπαϊκή Ένωση...
Του Γιαννάκη Ομήρου
Πρώην Προέδρου της Βουλής
των Αντιπροσώπων

Του Κωνσταντίνου Πογιατζή 
*Διεθνολόγος

BSc | MPA | MBA | MSc

Φοράτε ζώνη ασφαλείας 
πάντα όταν οδηγείτε!
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Ε ίναι ποώδες πολυετές φυτό ύψους 35-
50εκ., φυτό χνουδωτό και όρθια στε-
λέχη καλά διακλαδισμένα και φύλλα 

μικρά στρογγυλά. Τα άνθη της Μαντζουρά-
νας είναι μικρά, λευκοπράσινα. Ανθίζει τον 
Ιούνιο έως Σεπτέμβριο. Ευδοκιμεί σε πλού-
σια εδάφη και με καλή αποστράγγιση αλλά 
δεν αντέχει στην ξηρασία και πρέπει να αρ-
δεύεται. Οι περιοχές που προτιμά είναι αυ-
τές με ήπιο κλίμα και όχι πολύ ψυχρές.
Σε περίπτωση που γίνεται κανονική φυτεία 
στο χωράφι για εκμετάλλευση η Μαντζου-
ράνα μεταφυτεύεται από τις γλαστρίτσες 
του σπορείου στο ύπαιθρο το Φθινόπωρο ή 
νωρίς την Άνοιξη και με αποστάσεις φύτευ-
σης 45εκ. μεταξύ των γραμμών και 40-45εκ. 
μεταξύ των φυτών, πάνω στις γραμμές.
Η διάρκεια ζωής της φυτείας υπό κανονικές  
συνθήκες, καλλιέργειας και περιποίησης εί-
ναι γύρω στα 10-13 χρόνια.
Στη περίπτωση των καλλιεργητικών φρο-
ντίδων γίνεται συστηματική καταπολέμηση 
των ζιζανίων, ακολουθεί σκάλισμα, γίνεται 
μια λίπανση το Νοέμβριο με αρχές Δεκεμ-
βρίου με το μικτό λίπασμα 20-10-10 και σε 
ποσότητα 30-40 κιλά το στρέμμα. Σε περί-
πτωση που θα χρησιμοποιηθεί καλοχωνε-

μένη κοπριά συμβάλλει σημαντικά στην αύ-
ξηση της ποιότητας και της παραγωγής τόσο 
στα φύλλα όσο και στα άνθη και θα έχει ως 
επακόλουθο την αύξηση της ποσότητας του 
αιθέριου ελαίου, του οποίου η συλλογή των 
ανθέων γίνεται όταν το φυτό είναι σε πλήρη 
άνθιση.
Ενώ σε περίπτωση που η Μαντζουράνα θα 
χρησιμοποιηθεί για τα ξηρά φύλλα της, τότε 
η συγκομιδή γίνεται λίγο πριν την άνθιση.  Η 
Μαντζουράνα ως φυτό ήταν γνωστή από τα 
παλιά χρόνια. Οι Αρχαίοι Αιγύπτιοι τη χρη-

σιμοποιούσαν σαν φαρμακευτικό φυτό, του 
οποίου οι ιδιότητές της είναι ίδιες με αυτές 
του Θυμαριού και της Μέντας-Δυόσμου που 
περιγράψαμε προηγουμένως. Το Αμαρικινόν 
είναι ένα άρωμα πολύ δυνατό που έφτια-
χναν οι Σύριοι  όπως μα αφηγείται ο Θεό-
φραστος στο βιβλίο του «ΠΕΡΙ ΟΣΜΩΝ». Οι 
τραγουδιστές για να διατηρήσουν τη φωνή 
τους έπιναν αφέψημα-χυμό της Μαντζου-
ράνας με μέλι. Σε μια περιοχή της Αγγλίας 
οι κάτοικοι έφτιαχναν τη σπιτίσια μπίρα από 
τις ανθισμένες κορυφές του φυτού.

Η Μαντζουράνα εκτός από τις αρωματικές 
και φαρμακευτικές της ιδιότητες χρησιμο-
ποιείται πολύ στη μαγειρική, τη ζαχαροπλα-
στική, την ποτοποιία, την αρωματοποιία, 
αλλά και να αρωματίζουμε τα ντουλάπια 
του σπιτιού μας.

ΘΕΡΑΠΕΥΤΙΚΕΣ ΙΔΙΟΤΗΤΕΣ
Η Μαντζουράνα όπως αναφέραμε και πιο 
πάνω έχει σχεδόν τις ίδιες θεραπευτικές ιδι-
ότητες με το Θυμάρι. Είναι απολυμαντική, 
ορεκτική, χωνευτική και διουρητική. Θεω-
ρείται ευεργετική στην κυκλοφορία του αί-
ματος, στην αδυναμία, στο κρυολόγημα, το 
άσθμα και τη βρογχίτιδα. Ακόμα θεραπεύει 
την αϋπνία, τις ημικρανίες, τον πονοκέφαλο, 
τις νευρικές παθήσεις, τις ημιπληγίες και 
τους ιλίγγους. Επίσης σταματά τους πόνους 
των αυτιών τα πρηξίματα και χρησιμοποι-
είται για τον καθαρισμό των πληγών που 
δύσκολα κλείνουν. Τέλος ανακουφίζει τους 
πόνους τους στήθους και τους ρευματόπο-
νους, όπου βάζουμε κομπρέσες με αφέψη-
μα Μαντζουράνας.  
Για τον πονόδοντο βάζουμε στο χαλασμένο 
δόντι λίγες σταγόνες αιθέριου ελαίου του 
φυτού.

Ματζουράνα (ORIGANUM MAJORANA)

Ο νέος πρόεδρος του Παγκύ-
πριου Συνδέσμου Ξενοδό-
χων(ΠΑΣΥΞΕ), συμπολίτης 

μας επιχειρηματίας Θάνος Μιχα-
ηλίδης, οριοθέτησε τους στόχους 
του, τοποθετώντας  ψηλά στην 
ατζέντα των προτεραιοτήτων του 
την προσπάθεια συνένωσης του 
ΠΑΣΥΞΕ με τον Σύνδεσμο Τουριστι-
κών Επιχειρήσεων Κύπρου(ΣΤΕΚ), 
τονίζοντας πως πρόκειται για επι-
δίωξη, η υλοποίηση της οποίας θα 

συμβάλει στο να καταστεί ο τουρι-
σμός της Κύπρου ακόμη πιο αντα-
γωνιστικός.
«Έχουμε ως στόχο την συνένωση 
του ΠΑΣΥΞΕ και του ΣΤΕΚ για να κά-
νουμε πιο ανταγωνιστικό τον του-
ρισμό μας», αναφέρει συναφώς, 
υποδεικνύοντας πως οι δύο Σύνδε-
σμοι βρίσκονται ήδη σε συζητήσεις 
προς την κατεύθυνση αυτή.
Ο κ. Μιχαηλίδης, μιλώντας στο In 
Business αναφέρθηκε στους γενι-
κότερους στόχους που θέτει, ως 
νέος πρόεδρος του ΠΑΣΥΞΕ υπο-
γραμμίζοντας την αναγκαιότητα 
αναζήτησης τρόπων ποσοτικής και 
ποιοτικής βελτίωσης των αφίξε-
ων στην Κύπρο, σε συνάρτηση με 
την προσπάθεια για αντιμετώπιση 
της υπερ-εξάρτησης της κυπριακής 
τουριστικής βιομηχανίας από συ-
γκεκριμένες αγορές, καθώς και της 
εποχικότητας.
Έλλειψη προσωπικού και κόστος 
ενέργειας είναι, την ίδια ώρα, δύο 
εκ των βασικότερων ζητημάτων 
που ο Θάνος Μιχαηλίδης εντοπίζει 
σε ό,τι αφορά τα προβλήματα που 
ταλανίζουν την ξενοδοχειακή βιο-

μηχανία.
«Υπάρχουν πάρα πολλά προβλή-
ματα που ταλανίζουν τη βιομη-
χανία μας και που ο ΠΑΣΥΞΕ προ-
σπαθεί να διορθώσει», σημειώνει, 
υπογραμμίζοντας την ανάγκη για 
εκσυγχρονισμό της τουριστικής βι-
ομηχανίας του νησιού μας.
Τονίζοντας ότι ο τουρισμός έχει 

αποδείξει διαχρονικά πως είναι μια 
βιομηχανία που έχει συνεχή άνοδο 
και ότι το 23% της οικονομίας επη-
ρεάζεται από τον τουρισμό, ο κ. Μι-
χαηλίδης διαμηνύει πως θα πρέπει 
να την προστατεύσουμε.
«Η αγορά αλλάζει με γρήγορους 
ρυθμούς και εμείς πρέπει να προ-
σαρμοστούμε και να παραμείνου-

με ένας ενδιαφέρον προορισμός 
για τους τουρίστες», τονίζει ο νέος 
πρόεδρος του ΠΑΣΥΞΕ, χαρακτη-
ρίζοντας ως επικίνδυνη την υπερ-
εξάρτηση από συγκεκριμένες αγο-
ρές.
«Έχουμε το θέμα της έλλειψης του 
προσωπικού που είναι διαχρονικό, 
το ζήτημα του κόστους της ενέργει-
ας το οποίο είναι ψηλό και δημι-
ουργεί σοβαρά θέματα. Υπάρχουν 
πολλά που βρίσκονται και θα συ-
νεχίσουν να είναι στην ατζέντα, και 
που εμείς σε συνεργασία με όλους 
τους υπόλοιπους φορείς θα προ-
σπαθήσουμε να επιλύσουμε», επι-
σημαίνει ο Θάνος Μιχαηλίδης.
Καταλήγοντας, ο νέος πρόεδρος 
του ΠΑΣΥΞΕ έστειλε το μήνυμα πως 
ο πήχης βρίσκεται ψηλά και εξήρε 
το έργο του προκατόχου του, Χάρη 
Λοϊζίδη.
«Είμαι ευγνώμων για όσους στήρι-
ξαν την εκλογή μου και έχω μεγά-
λη εκτίμηση για την πολυετή πολύ-
πλευρη και σημαντική συμμετοχή 
του Χάρη Λοϊζίδη στο Σύνδεσμό, 
αλλά και την τουριστική βιομηχα-
νία. Ο πήχης είναι ψηλά», τόνισε.

Συνένωση με ΣΤΕΚ για ακόμη πιο ανταγωνιστικό 
τουρισμό  Ποιοι είναι οι στόχοι που θέτει ο νέος 
πρόεδρος του ΠΑΣΥΞΕ Θάνος Μιχαηλίδης

«Είμαι ευγνώμων για 
όσους στήριξαν την 
εκλογή μου και έχω 
μεγάλη εκτίμηση για την 
πολυετή πολύπλευρη 
και σημαντική 
συμμετοχή του Χάρη 
Λοϊζίδη στο Σύνδεσμό, 
αλλά και την τουριστική 
βιομηχανία. Ο πήχης 
είναι ψηλά» Ο νέος πρόεδρος του Παγκύπριου Συνδέσμου Ξενοδόχων(ΠΑΣΥΞΕ), συμπολίτης 

μας επιχειρηματίας Θάνος Μιχαηλίδης, οριοθέτησε τους στόχους του, τοποθε-
τώντας  ψηλά στην ατζέντα των προτεραιοτήτων του την προσπάθεια συνένω-
σης του ΠΑΣΥΞΕ με τον Σύνδεσμο Τουριστικών Επιχειρήσεων Κύπρου(ΣΤΕΚ)
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Τ ο καλοκαίρι είναι για πολλούς οι αγα-
πημένη εποχή του χρόνου, όμως οι γυ-
ναίκες την περίοδο αυτή πρέπει να θω-

ρακίζουν τη γυναικολογική τους υγεία, καθώς 
ζέστη και υγρασία είναι οι «καλύτεροι φίλοι» 
των γυναικολογικών λοιμώξεων.
Προσθέστε σε αυτό την αυξημένη συχνότητα 
σεξουαλικών επαφών που συνήθως συμβαί-
νει κατά τη διάρκεια του καλοκαιριού οπότε 
οι πιθανότητες λοιμώξεων αυξάνονται.
Επίσης παραμονεύουν σεξουαλικά μεταδιδό-
μενα νοσήματα (ΣΜΝ) όπως ο ιός των ανθρώ-
πινων κονδυλωμάτων (ο γνωστός μας HPV), 
ερπητικές λοιμώξεις, λοιμώξεις από χλαμύ-
δια, σύφιλη, γονόρροια, ενώ δεν πρέπει να 
ξεχνάμε το AIDS και τις ηπατίτιδες.
Ας δούμε τι μπορεί να συμβεί σε μια γυναίκα 
κατά τις εξορμήσεις της στις παραλίες:
Αρχικά η έκθεση και μόνο στον ήλιο προκαλεί 
αφυδάτωση και αύξηση της πιθανότητας των 
ουρολοιμώξεων και των κυστίτιδων.
Η αποφυγή ούρησης στις παραλίες κατά τη δι-
άρκεια του μπάνιου και η παρατεταμένη εφί-
δρωση επιτείνουν την εμφάνιση λοίμωξης.
Τα συνηθέστερα συμπτώματα μιας ουρο-
λοίμωξης είναι το αίσθημα καύσου κατά την 
ούρηση, η συχνουρία (όπου αρκετά συχνά 
η γυναίκα αποβάλλει πολύ μικρή ποσότητα 
ούρων) και η επιτακτική ούρηση, ενώ σε ορι-
σμένες περιπτώσεις υπάρχει και παρουσία 
αίματος.

Πέρα από τις ουρολοιμώξεις, αρκετά συχνές 
είναι οι κολπίτιδες οπότε οποιαδήποτε αλλα-
γή στη φυσιολογική χλωρίδα του κόλπου, που 
έχει ως αποτέλεσμα να επικρατήσει κάποιος 
παθογόνος μικροοργανισμός, οδηγεί σε φλεγ-
μονή του κόλπου ή αλλιώς κολπίτιδα.
Τα συμπτώματα περιλαμβάνουν αίσθημα καύ-
σου και κνησμό στον κόλπο και στο αιδοίο, ερυ-
θρότητα εξωτερικά και αύξηση της ποσότητας 

των κολπικών υγρών, καθώς και αλλαγή στο 
χρώμα και στην οσμή τους.
Συχνά παρατηρείται πόνος κατά την επαφή (δυ-
σπαρευνία) και κατά την ούρηση (δυσουρία).
Τα κυριότερα αίτια της κολπίτιδας σε γυναί-
κες αναπαραγωγικής ηλικίας μπορεί να είναι 
μύκητες, βακτηρίδια (Gardnerella vaginalis, 
Mycoplasma hominis, είδη Bacteroides, είδη 
πεπτοστρεπτόκοκκου) και οι τριχομονάδες.

Προκειμένου να αποφευχθεί η εμφάνιση 
κολπίτιδας κατά τη διάρκεια του καλοκαιριού 
συνιστάται το κολύμπι σε καθαρές θάλασσες 
,διότι τα μολυσμένα νερά σε συνδυασμό με 
τις υψηλές θερμοκρασίες που αναπτύσσο-
νται αποτελούν το ιδανικό περιβάλλον για 
την ανάπτυξη μυκήτων.
Το ίδιο ισχύει και για το μπάνιο στις πισίνες, 
ιδιαίτερα στην περίπτωση που το νερό δε χλω-
ριώνεται ή δεν ανανεώνεται αρκετά συχνά.
Μόλις τελειώσει το μπάνιο στη θάλασσα συ-
νιστάται να αλλαχτεί αμέσως το βρεγμένο 
μαγιό λόγω της υγρασίας, ενώ αν η γυναί-
κα επιθυμεί να κάνει ηλιοθεραπεία ή να ξα-
πλώσει στην άμμο ,αυτό θα πρέπει να γίνεται 
μόνο πάνω σε ψάθα ή πετσέτα.
Και βέβαια, όπως ήδη είπαμε, επειδή το κα-
λοκαίρι η λίμπιντο ανεβαίνει και οι σεξου-
αλικές επαφές είναι σε έξαρση οι γυναίκες 
πρέπει να χρησιμοποιούν κάποια μέθοδο 
αντισύλληψης προς αποφυγή ανεπιθύμη-
της εγκυμοσύνης, καθώς έρευνες αναφέρουν 
αυξημένη χρήση κατά τη θερινή περίοδο του 
«χαπιού της επόμενης ημέρας» το οποίο δεν 
αποτελεί τακτική αλλά επείγουσα μέθοδο 
αντισύλληψης και πολλές φορές γίνεται κα-
τάχρηση του.
Για το λόγο αυτό και σε κάθε περίπτωση συνι-
στάται η χρήση του προφυλακτικού ως μέσο 
αντισύλληψης αλλά και προστατευτικού 
φραγμού απέναντι σε όλα τα παραπάνω.

Όλα όσα πρέπει να προσέχουν οι γυναίκες 
το καλοκαίρι
Τι πρέπει να προσέξουν για ξέγνοιαστες καλοκαιρινές διακοπές

Τις ειδήσεις φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Τ ελικά τι είναι αυτό που κάνει μια γυ-
ναίκα να ξεχωρίσει έναν άνδρα από 

το πλήθος και να θελήσει να συσχετι-
στεί μαζί του; Η ομορφιά και η νεότητα, 
τα χρήματα και η δύναμη ή μήπως χα-
ρακτηριστικά που την κάνουν να νιώθει 
συναισθηματική ασφάλεια όπως είναι 
η ευγένεια και η φροντίδα; Έρευνα σε 
δείγμα 1.000 γυναικών αποκάλυψε ενδι-
αφέροντα στοιχεία για τα χαρακτηριστι-
κά που αναζητάει μια γυναίκα σε έναν 
άνδρα..
Η έρευνα έγινε μέσω διαδικτύου σε δύο 
φάσεις και συνολικά συμμετείχαν πάνω 
από 1.000 Αμερικανίδες ηλικίας 21-
54 ετών. Η πρώτη φάση διενεργήθηκε 
από την Opinion Research Corporation 
από το Πρίνστον στο Ν. Τζέρσεϊ και η 
δεύτερη φάση διενεργήθηκε από το 
BestLifeOnline.com.
Τα ανδρικά χαρακτηριστικά αξιολογήθη-
καν ανάλογα με το ποσοστό των γυναι-
κών που τα επέλεξαν ως σημαντικά και 
δημιουργήθηκε ένα Top-5 σε κάθε γενι-
κή κατηγορία.

Δείτε τα αποτελέσματα της έρευνας:

Σχέσεις και... Χαρακτήρας
Πιστός – 84%
Έμπιστος/στήριγμα – 75%
Ευγενικός – 67%
Ηθικός – 66%
Καλός πατέρας – 51%

Σχέσεις και... Προσωπικότητα
Αίσθηση του χιούμορ – 77%
Ευφυία – 55%
Πάθος – 46%
Αυτοπεποίθηση – 41%
Γενναιοδωρία – 38%

Σχέσεις και... “Πρακτικά” χαρακτηριστικά

Να είναι καλός “ακροατής” - 53%
Ρομαντικός – 48%
Επιδόσεις στο σεξ – 35%
Να μαγειρεύει, να συγυρίζει κλπ – 23%
Εισόδημα – 21%
Σχέσεις και... Φυσικά χαρακτηριστικά
Γούστο και αισθητική στο ντύσιμο και το 
στυλ – 30%
Ωραία χαρακτηριστικά προσώπου – 
26%
Ύψος – 15%
Μυική διάπλαση – 13%
Γενική εκγύμναση – 12%.

ΠΗΓΗ: MENSHEALTH

Τι προσέχουν οι γυναίκες στους άνδρες Κρίταμο...

Το κρίταμο (κίρταμο) είναι από τα χόρτα που αγαπάνε πολύ 
τη θάλασσα και φυτρώνει άφθονο σε βραχάκια ή κοντά σε 

πέτρες στις παραλίες.

Επίσης πολύ πλούσιο σε θρεπτικά συστατικά, ιδιαίτερα αρωμα-
τικό, νόστιμο και εύκολο να το μαζέψεις. Τρώγεται ωμό σε σαλά-
τες, γίνεται τουρσί και μπορούμε να το μπλανσάρουμε και να το 
απολαύσουμε με ελαιόλαδο και λεμόνι ή ξύδι, σαν σαλάτα.

Αρωματικό και πολύ πλούσιο 
σε θρεπτικά συστατικά
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels  ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):
Νυχτοφύλακα 
Περιγραφή Εργασίας: 
•Επίβλεψη της εισόδου, εξόδου προσωπικού. 
•Επίβλεψη της φύλαξης της περιμέτρου των ξενοδοχείων.
Προσόντα:
•Δίπλωμα ιδιώτη φύλακα θα θεωρηθεί επιπλέον προσόν.
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής. 
•Καθαρό ποινικό μητρώο.                                                                                                                                
•Προηγούμενη εμπειρία επιθυμητή αλλά όχι απαραίτητη.          
Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                
Εκπαίδευση στα πρωτόκολλα της εταιρίας.                                                               
Ολόχρονη εργοδότηση.                                                                                           
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας. 
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην κάτωθι 
διεύθυνση:
e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρία Paphian Blue Travel στην Πάφο της Κύπρου ζητεί να προσλάβει 

προσωπικό για τη στελέχωση του γραφείου της.

Λειτουργό Ταξιδιωτικού Γραφείου

Περιγραφή Εργασίας:

•Διαχείριση Ταξιδιωτικού Γραφείου

•Κρατήσεις: αεροπορικών εισιτηρίων, ξενοδοχείων, εκδρομών.

•Προώθηση πωλήσεων. 

Απαραίτητα προσόντα:

•Άριστη γνώση της αγγλικής και ελληνικής γλώσσας.

•Ικανότητα εργασίας σε ομάδα.

•2-3 χρόνια εμπειρία σε ταξιδιωτικό γραφείο. 

Η εταιρία προσφέρει:

•Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας

•Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον

•Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης

•Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην 

κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com

Constantinou Bros Hotels

Human resources department

Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος

www.cbh-cyprus.com

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):

Head Barman
Barman
Bar Waiter

Προσόντα:
•Δίπλωμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συναφή κλάδο                                                                        
θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.                                                                                          
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής.                                                                                                                                    
•3 χρόνια προηγούμενη εμπειρία σε 4 ή 5 αστέρων ξενοδοχείο. 

Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                                                              
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας 

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται 
στην κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
ΤΗΛ: 26 964898, ΦΑΞ: 26 964503

Η εταιρία Constantinou Bros Property Management Ltd  στην Πάφο, Κύπρο, 
ζητεί για εργοδότηση 

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗ ΠΩΛΗΣΕΩΝ

Περιγραφή Εργασίας
• Οργάνωση, επίβλεψη και λειτουργία, ομάδας πωλήσεων ακινήτων και των μετά την πώληση, 
πωλήσεων και διαδικασιών. 
• Προγραμματισμός και επίβλεψη της συντήρησης των ακινήτων της εταιρίας. 

Απαραίτητα Προσόντα Υποψηφίου
• Πανεπιστημιακό δίπλωμα στην Διεύθυνση Επιχειρήσεων ή συναφή κλάδο.                                                                                           
• Άριστη γνώση Ελληνικής και Αγγλικής γλώσσας                                                                                                                                    
• Άριστη γνώση χειρισμού ηλεκτρονικού υπολογιστή ( windows, XL, power point, etc.)                                                                                                    
• 2 χρόνια προηγούμενη εμπειρία.         

Η Εταιρία Προσφέρει
• Ελκυστικό πακέτο απολαβών
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης
• Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:

Email: hr@cbh-cyprus.com
           manager@aa-cbh.com
Constantinou Bros Property Management Ltd
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
          www.cbh-cyprus.com

Για διαγωνίσματα 10 ευρώ την ώρα. 

ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΙ ΜΕΤΑΦΡΑΣΕΙΣ 

σε όλες τις γλώσσες 

και η επιμέλεια και ΕΚΠΟΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 

όλων των ειδών σε όλα τα θέματα από έμπειρο προσωπικό. 

`Για πληροφορίες 99567680 & 99571542

ΠΑΡΑΔΙΔΟΝΤΑΙ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ 
ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΗ 



Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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Αδεσμευτος

ΤΩΡΑ ΝΕΑ ΧΑΜΗΛΟΤΕΡΑ ΠΑΚΕΤΑ ΠΡΟΣΦΟΡΩΝ!

ΤΗΛ 26 811336, ΦΑΞ 26 952 999

Τελική Γιορτή Ωδείου Δήμου Πάφου

Ο Δήμος Πάφου οργανώνει την Κυριακή 2 Ιουλίου, στις 7.00 μ.μ., 

την Τελική Γιορτή του Δημοτικού Ωδείου, στο Μαρκίδειο Δημοτικό Θέατρο 

Πάφου. Συγκεκριμένα, στην εκδήλωση οι μαθητές και οι μαθήτριες του 

Δημοτικού Ωδείου και των τριών μουσικών οργάνων (πιάνο, κιθάρα, βιολί), 

που διδάσκονται στο Ωδείο, θα παρουσιάσουν πλούσιο πρόγραμμα, όπου θα 

ξεδιπλώσουν τις μουσικές δεξιότητες, που απέκτησαν κατά τη φοίτησή τους.

Στη Γιορτή θα συμμετάσχει και η Χορωδία και η Ορχήστρα του Ωδείου.

Το Δημοτικό Ωδείο θα επαναλειτουργήσει τον Σεπτέμβριο, για τη σχολική 

χρονιά 2023 – 2024, με τις νέες εγγραφές να αρχίζουν την 1η Σεπτεμβρίου 2023. 

Πληροφορίες: 26932014

ΜΝΗΜΟΣΥΝΟ

Τελούμε το Σάββατο 8 Ιουλίου 2023 και ώρα 8.30π.μ., στον Ιερό Ναό Αποστόλου Λουκά στα 
Κούκλια το ετήσιο μνημόσυνο του προσφιλούς μας συζύγου, πατέρα και αδελφού

ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΦΛΩΡΑΚΗ

και καλούμε όσους τιμούν τη μνήμη του να παραστούν.

Θα ακολουθήσει τρισάγιο και κατάθεση στεφάνων στο μνημείο των Πέντε Αετών στα 
Κούκλια.   

Οι τεθλιμμένοι: 
Σύζυγος: Αθηνά Φλωράκη
Παιδιά: Ελένη και Στεφανία Φλωράκη
Αδέλφια και λοιποί συγγενείς

Γενική Συνέλευση ΑΠΟΠ!
Τα μέλη του 10μελούς νέου συμβουλίου

Έγινε την Τρίτη 27/06 στην παρουσία αρκετών μελών η Γ.Σ του Α.Π.Ο.Π. 
Μετά τον απολογισμό του Δ.Σ από την πρόεδρο του Σωματείου κ. Αννίτα 
Ταλιώτου και τον οικονομικό απολογισμό από την ταμία του Σωματείου κ. 
Χριστίνα Προδρόμου έγινε εποικοδομητική συζήτηση για τα πεπραγμένα 
της περιόδου 22/23.
Πριν την διενέργεια της ψηφοφορίας και μετά από έντονη συζήτηση αλλά 
και εισήγηση για Συμβούλιο κοινής αποδοχής που δεν έγινε αποδεκτή από 
συγκεκριμένη μερίδα υποψηφίων, από τους 22 υποψηφίους αποσύρθηκαν 
12 με αποτέλεσμα να εκλεγούν 10 νέα μέλη του Δ.Σ για την περίοδο 23/24.
Το νέο Δ.Σ θα απαρτίζεται από τους Ιωσηφίδη Ερρίκο, Κωνσταντινίδη Ιω-
σήφ, Παυλίδου Γιάννα, Περικλέους Νατάσα, Πέτρου Κυριάκο, Πολεμίτου 
Χρυσάνθη Γιάννα, Σοφοκλέους Γεωργία, Ταλιώτου Αννίτα, Χ” Γεωργίου 
Σάββας και  Χ” Παναγιώτου Πέτρος.     

Δήμος Πάφου 

Αναβάθμιση των υπηρεσιών της εφαρμογής 
Pafos Smart Parking. 

Ο Δήμος Πάφου ενημερώνει τους δημότες ότι, ως μέρος της ανα-
βάθμισης του συστήματος έξυπνης στάθμευσης και των σχετικών 
υπηρεσιών, ότι από την 1η Ιουλίου 2023, θα τεθεί εκτός λειτουρ-
γίας η μηνιαία κάρτα με ημερολογιακή ισχύ, αντικαθιστώντας τη 
με τη νέα κάρτα που θα έχει ισχύ για 30 ημέρες από την ημέρα 
έκδοσής της. 
Για την έκδοση της νέας κάρτας, οι δημότες θα μπορούν να χρη-
σιμοποιήσουν την εφαρμογή Pafos Smart Parking. 
Επιπλέον, υπάρχει η δυνατότητα απόκτησης χρονιαίας κάρτας σε 
ειδική τιμή.
Για οποιεσδήποτε περαιτέρω πληροφορίες ή ερωτήσεις, παρακα-
λούμε να απευθυνθείτε στο smartparking@pafos.org.cy. 



Ο ι αφρικανικές ειδικές διαδρομές έκρυβαν πα-
γίδες ενώ παρά την απόλυτη κυριαρχία της 
Toyota Gazoo Racing που είδε τα αγωνιστικά 

της να κάνουν “κατάληψη” στις πρώτες τέσσερις θέ-
σεις, η απουσία “οδηγιών” μετέτρεψε την υπόθεση 
νίκη σε πραγματικό εμφύλιο!
Ο Sebastien Ogier ξεκίνησε το τελευταίο σκέλος του 
αγώνα με προβάδισμα 16.7 δευτερολέπτων αλλά 
στην εναρκτήρια ειδική της ημέρας, ο Kale Rovanpera 
τον αιφνιδίασε, κόβοντας τη διαφορά στο μισό! Αυτό 
ανάγκασε τον οκτώ φορές παγκόσμιο πρωταθλητή να 
αντιδράσει και να ανακτήσει το χαμένο έδαφος, πα-
ρότι έχασε την πίσω πόρτα του Yaris Rally1 και μαζί 
της την τρομακτική πίσω αεροτομή. Με το ιαπωνικό 
θηρίο να θυμίζει… αγροτικό με το πίσω μέρος του 
εκτεθειμένο.
Ο Ogier δεν πτοήθηκε από αυτή την επαφή με κλαδιά 
δέντρου σε ένα κομμάτι δρόμου γεμάτο fesh-fesh αν 
και στην ΕΔ15 έχασε λίγο χρόνο.
Όμως εκεί, στην ειδική «Πύλη της Κολάσεως», ο 
Rovanpera είχε τα δικά του προβλήματα! Ο Φινλαν-
δός είχε τη… στιγμή του πατώντας πάνω σε ρίζες αλλά 
ευτυχώς, χωρίς να πληγώσει το αγωνιστικό του. Στον 

τερματισμό δήλωνε ικανοποιημένος για το αποτέλε-
σμα δεδομένου πως έβγαινε πρώτος στο δρόμο και 
φυσικά, διεύρυνε το βαθμολογικό του προβάδισμα 
στην προσπάθεια υπεράσπισης του θρόνου του.
Τελικά, στο τέλος του δρόμου τους χώριζαν μόλις 6.7 
δευτερόλεπτα – η μικρότερη διαφορά στην ιστορία 
του Ράλλυ Σαφάρι! Μάλιστα, η 58η νίκη του Ogier και 
δεύτερη στο συγκεκριμένο ράλλυ, ήρθε με… τρομάρα 
στο τέλος, αφού μία πέτρα έσπασε το παρμπρίζ του 
Yaris ενώ και ο εμπρός προφυλακτήρας του ήταν πλη-
γωμένος περνώντας τη γραμμή του τερματισμού.
Ήταν σαφές μπαίνοντας στο τελευταίο σκέλος πως 
οι δύο προαναφερθέντες δεν μπορούσαν να απει-
ληθούν από τα άλλα δύο Yaris, που με τη σειρά τους 
ήταν πολύ μπροστά από τον ανταγωνισμό.
Έτσι ο Elfin Evans εξασφάλισε το χαμηλότερο σκαλί του 
βάθρου, με τον ομόσταυλό τους  Takamoto Katsuta να 
έχει προβλήματα στο υβριδικό σύστημα του Yaris του 
και τελικά να κλείνει το ράλλυ 25 δευτερόλεπτα πιο 
πίσω στην κατάταξη.
Πρέπει να σημειωθεί πως η Toyota το είχε κάνει και 
πέρυσι – είναι η δεύτερη συνεχόμενη χρονιά που 
έκανε το 1-2-3-4 στο Ράλλυ Σαφάρι! Συνολικά ήταν η 

δέκατη νίκη της στην Κένυα.
Best of the rest ήταν ο Dani Sordo της Hyundai 
Motorsport αν και 5 λεπτά μακριά από την κορυφή. 
Το δίδυμο της M-Sport με τους Ott Tanak και Pier Loui 
Loube είχε ήσυχη Κυριακή, διατηρώντας τις θέσεις 6 
και 7. Μάλιστα ο Εσθονός κέρδισε και μία ειδική δι-
αδρομή.
Ο  Thierry Neuville με το Hyundai i20 N ήταν όγδοος 
και 24 λεπτά μακριά κέρδισε  και τους 5 βαθμούς του 
καλύτερου χρόνου στην Power Stage αλλά στην συνέ-
χεια αποκλείσθηκε από τους αγωνοδίκες για “εμπλο-
κή” δικού του ατόμου στης ειδικές διαδρομές εκτός 
προγράμματος.
Στη μάχη της WRC2, o Kajetan Kajetanowich  επικρά-
τησε του Oliver Solberg , παρά την αντεπίθεση του 
Σουηδού. Αμφότεροι αγωνίζονταν με Fabia Evo.
Ο Rovanpera κρατάει με άνεση τα ηνία στη βαθμολο-
γία, έχοντας 140 βαθμούς στο ενεργητικό του, με δεύ-
τερο τον  Evans  με  99 βαθμούς., ενώ ο Ogier στους 
98 παρότι έχει αγωνιστή  μόλις σε τέσσερα ράλλυ, και 
να ισοβαθμεί με τον Tanak. Οι εφιάλτες επέστρεψαν 
για τον Neuville, με αποτέλεσμα να μείνει στους 93 
βαθμούς και τον Lappi στους 69 βαθμούς.  

Στους κατασκευαστές η Toyota απάντησε στην κυρι-
αρχία της Hyundai στη Σαρδηνία, ανέβηκε στους 285 
βαθμούς έναντι 237 για τους Κορεάτες και 175 για την 
M-Sport. Επόμενη στάση του φετινού παγκοσμίου 
πρωταθλήματος είναι το Ράλλυ Εσθονίας που διεξά-
γεται 20 με 23 Ιουλίου με έδρα το Ταρτού, τη δεύτε-
ρη μεγαλύτερη πόλη της χώρας, που απλώνεται στην 
ανατολική της πλευρά. 
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SAFARI RALLY: Παντοκρατορία της TOYOTA!
Δράμα και  ένταση μέχρι  το τελευταίο χ ιλ ιόμετρο μας χάρισε το Ράλλυ Σαφάρι-
Κένυα,  ο έβδομος γύρος του φετ ινού παγκοσμίου πρωταθλήματος.  και  Hami lton!

Πρόκειται για την βρετανική Hitech Grand 
Prix η οποία επιθυμεί να αποτελέσει μέλος 

του grid από το 2026 και μετά. Η ομάδα έχει έδρα 
στο Silverstone. Το όνομα της Hitech είναι πολύ 
γνωστό στις μικρότερες κατηγορίες μονοθέσιων. 
Η Hitech Racing (όπως ονομαζόταν αρχικά) ιδρύ-
θηκε το 2002. Αρχικά συμμετείχε σε βρετανικά και 
ευρωπαϊκά πρωταθλήματα F3 και F4. Αργότερα 
επεκτάθηκε και στο GP2. Αυτή τη στιγμή έχει ομά-
δες σε F2, F3 καθώς και στις F4 Μεγάλης Βρετα-
νίας και Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων. Βέβαια 
για να μπορέσει η Hitech να ανταπεξέλθει στις 
αυξημένες απαιτήσεις της F1 χρειάζεται και μία 
γενναία… ένεση ρευστότητας. Για τον λόγο αυτό 
η μητρική της εταιρία, Hitech Global Holdings 
Ltd ανακοίνωσε την σύμπραξή της με τον Κα-
ζακστανό επιχειρηματία Βλαντίμιρ Κιμ. Ο Κιμ, ο 

οποίος δραστηριοποιείται -μεταξύ άλλων- στον 
τομέα της εξόρυξης χαλκού, έχει αγοράσει το 25% 
της εταιρίας. Κατά το παρελθόν έχει υπάρξει χο-
ρηγός αθλητών πυγμαχίας και τένις. Αυτή, όμως, 
είναι η πρώτη του προσπάθεια για είσοδο στον 
χώρο του διεθνούς μηχανοκίνητου αθλητισμού.                                                                                                             
Φυσικά, το μεγάλο πρόβλημα για την Hitech 
δεν είναι η εξασφάλιση χρηματοδότησης καθώς 
φαίνεται αλλά η αποδοχή επιπλέον συμμετοχών 
στο πρωτάθλημα από τις ομάδες. Μπορεί ο πρό-
εδρος Σουλαγιέμ να δήλωσε και πάλι πρόσφατα 
ότι η FIA στηρίζει την είσοδο νέων συμμετοχών. 
Ωστόσο οι ομάδες (με την υποστήριξη της Liberty) 
αντιδρούν στην αύξηση του αριθμού των συμμε-
τεχόντων σε 11 ή 12. Οι λόγοι είναι προφανείς και 
έχουν να κάνουν με την συρρίκνωση του μεριδίου 
κάθε ομάδας από τα έσοδα της διοργάνωσης.

F1: Η Hitech υποψήφια για συμμε-
τοχή στο πρωτάθλημα
Μετά την Andretti-Cadillac, μία δεύτερη ομάδα επισημοποίησε 
την πρόθεσή της να εισέλθει στο πρωτάθλημα στο εγγύς μέλλον.

Σύμφωνα με την τελευταία αποτίμηση της ομά-
δας, η αξία της Alpine Formula 1 φτάνει τα 

900.000 εκατομμύρια δο-
λάρια. Η εταιρεία αποφάσι-
σε να διαθέσει σε μια ομά-
δα επενδυτών που έχουν 
έδρα τις ΗΠΑ το 24% των 
μετοχών της, έναντι 200 
εκατομμυρίων ευρώ.
Η επενδυτική ομάδα απο-

τελείται από: Otro Capital, RedBird Capital Partners 
και Maximum Effort Investments. Στην τελευταία, 
επικεφαλής είναι ο μεγάλος αστέρας του Hollywoo
d, Ryan Reynolds και ο Rob McElhenney, οι οποίοι 

όμως παράλληλα είναι και ιδιοκτήτες της Wrexham 
FC.
Σύμφωνα με ανακοίνωση της Renault, η Alpine θα 
επωφεληθεί σε πολλούς τομείς, καθώς επίσης και 
θα κερδίσει από την εμπειρία που έχουν οι νέοι 
επενδυτές σε ανάπτυξη εταιρειών.
Ο CEO της Alpine Laurent Rossi εξέφρασε την ικα-
νοποίησή του για την επένδυση, καθώς η ομάδα, η 
οποία τερμάτισε τέταρτη πέρυσι, στοχεύει να αγω-
νιστεί για το παγκόσμιο πρωτάθλημα της F1 μέσα 
στα επόμενα δύο χρόνια. Η Renault ξεκαθάρισε ότι η 
επένδυση αφορά μόνο την ομάδα F1 που εδρεύει 
στο Enstone και όχι τη μονάδα παραγωγής κινητή-
ρων στο Viry-Chatillon.

Η ομάδα της Alpine F1 εξασφάλισε 200 εκατομμύρια ευρώ 
από επενδυτές, μεταξύ αυτών και από τον Ryan Reynolds
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Περισσότερες αθλητικές ειδήσεις στην ιστοσελίδα cosmosnews.com.cy

Την αθλητική επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Το σχόλιο της εβδομάδας

Δυσκολεύονται...
Καμμιά ομάδα δεν έχει ξεχωρίσει έως τώρα με τις μεταγραφές 

της. Συνεπώς, κάποιος μπορεί να πει ότι το νέο πρωτάθλημα θα 
είναι μια απ’ τα ίδια, δηλαδή, οι πρώτες έξι ομάδες να παλεύουν και 
φέτος για τον τίτλο του πρωταθλητή. Βέβαια, δεν αποκλείεται λίγο 
πριν εκπνεύσει η ημερομηνία για μεταγραφές να δούμε και τα λεγό-
μενα «μπαμ» κυρίως από τις ομάδες που έχουν λεφτά, διότι οι άλλες 
μετράνε και ξανά μετράνε τα κουκιά τους.

Πάντα αποτελούσαν εξαιρετική επιλογή οι Ελ-
λαδίτες ποδοσφαιριστές. Ο ΑΠΟΕΛ πήρε τον 

Φεφτατζίδη, ενώ η Ανόρθωση τον Κάργα από τον 
ΠΑΟΚ Θ. Δύο ποδοσφαιριστές οι οποίοι είναι «ονό-
ματα» και αναμένεται να προσφέρουν. Δεν αποκλεί-
εται, πάντως, να έρθουν και άλλοι στην Κύπρο, μιας 
και θεωρούμαστε καλός ποδοσφαιρικός σταθμός. 
Την ίδια ώρα, οι ομάδες μας βολιδοσκοπούν και ξέ-
νους ποδοσφαιριστές που αγωνίζονται σε ελληνικές 
ομάδες.  

Μεταγραφική «βόμβα» δεν είχαμε μέχρι σή-
μερα, όμως δεν αποκλείεται να έχουμε πολύ 
σύντομα. Από πλευράς Πάφος fc ακούγονται 

διάφορα, αλλά μέχρι στιγμής τίποτα επίσημο. Η με-
ταγραφή ενός ποδοσφαιριστή που αγωνίζεται σε μια 
κυπριακή ομάδα και μεταβαίνει σε μια άλλη δεν θε-
ωρείται πλέον βόμβα. 

«Βόμβα» ήταν ασφαλώς η απόκτηση έστω και 
υπό μορφή του Κακόριν από πλευράς Άρη Λε-
μεσού από την ιταλική Φιορεντίνα. Μιλάμε 

για έναν πολύ σπουδαίο ποδοσφαιριστή με βαρύ βι-
ογραφικό. Το 2016 η Δυναμό Μόσχας ξόδεψε 18 εκ. 
ευρώ για να τον αποκτήσει. Σήμερα η αξία του είναι 
κοντά στο 1 εκ. ευρώ.  

Δεν πέρασε τελικά το αίτημα κάποιων για αύ-
ξηση των ομάδων του Α’ ομίλου από έξι σε 

εφτά ομάδες. Αν γινόταν αυτό θα ήμασταν σίγουρα 
η μόνη χώρα που αλλάζει τον τρόπο διεξαγωγής του 
πρωταθλήματος όποτε τη βολεύει. Μην ξαφνιαστεί-
τε με το τέλος της αγωνιστικής περιόδου να τεθεί εκ 
νέου το θέμα και να περάσει. Βλέπετε, δεν «βόλεψε» 
κάποιους η αγωνιστική άνοδος Άρης και Πάφος fc. 

Εύλογο το ερώτημα του φιλάθλου: Εάν κατεδαφιζόταν το 
Στέλιος Κυριακίδης για να κτιστεί ένα καινούργιο, πού θα 
έπαιζε η ομάδα για όσο καιρό θα κρατούσαν οι εργασίες;  

Σπόντες. . .
Όλοι έχουν ευθύνες.
Ακόμη και η Πάφος fc
Δεν ήταν κεραυνός εν αιθρία η έναρξη των 

εργασιών στο Στέλιος Κυριακίδης, καθώς 
όλοι περίμεναν ότι αργά ή γρήγορα θα έμπαι-
ναν οι μπουλντόζες. Το θέμα που έχει προκύ-
ψει είναι τι θα γίνει με την Πάφος fc. Και στον 
ΚΟΑ όφειλαν τουλάχιστον να βρουν λύση. Δεν 
γίνεται να αφήσεις μια ομάδα που πρωταγω-
νιστεί χωρίς γήπεδο. Δεν γίνεται να γράφεις 
στα παλαιότερα των υποδημάτων σου την 
ομάδα ολόκληρης της επαρχίας. Δεν γίνεται 
να μην σε νοιάζει. 
Παρεμπιπτόντως, ευθύνες έχει και η Πάφος 
fc. Αφού ήξεραν ότι τα έργα θα ξεκινούσαν, τι 
έκαναν προς τον σκοπό αυτό;  

Μα είναι ποτέ δυ-
νατόν να θέλεις 
να αγοράσεις την 
ελευθέρα ενός πο-
δοσφαιριστή και να 
δίνεις μόλις 15.000 
ευρώ; Και μιλάμε 
για ένα εν ενεργεία διεθνή ποδοσφαιριστή. Αν 
αυτό δεν είναι περιπαίξιμο, τότε ποιο είναι;  

Μα μόνο 15.000;;;

Ο Παφιακός είναι στην ευχάριστη θέση να ανακοι-
νώσει ότι ακόμη ένα παιδί της Ακαδημίας του, 

ένας αθλητής από τα σπλάχνα του σωματείου, ο Ευ-
ριπίδης Καλός περιλαμβάνεται στην τελευταία κλή-
ση του Ομοσπονδιακού Τεχνικού Νίκου Ζαλμά, για τα 
επόμενα δυο παιχνίδια με αντίπαλο την Ουγγαρία στα 
πλαίσια των ημιτελικών της Silver League.
Αυτή είναι η πρώτη κλήση στην ομάδα Ανδρών για τον 
ήδη διεθνή, στις μικρότερες ηλικίες, πασαδόρο του 
Παφιακού. Στην αποστολή όπως και στα προηγούμενα 
παιχνίδια περιλαμβάνεται ο επίσης νεαρός πετοσφαι-
ριστής του Παφιακού, Κωνσταντίνος Σκορδής ο οποίος 
μάλιστα σε ένα από τα τελευταία παιχνίδια με αντίπα-
λο τη Λετονία ψηφίστηκε ως ο πολυτιμότερος πετο-
σφαριστής της αναμέτρησης.

ΠΑΦΙΑΚΟΣ
Σκορδής και Καλός κλήθηκαν 

στην Εθνική Ανδρών

Πρόεδρε είπες θα τα κανονί-
σεις με το γήπεδο...

ΗΚυπριακή Ομοσπονδία 
Ποδοσφαίρου δημοσιεύ-

ει την προκήρυξη του Πρωτα-
θλήματος  2023 - 2024.
Το Πρωτάθλημα θα διεξαχθεί 
με τη συμμετοχή 14 ομάδων, 
σε δύο φάσεις. Η πρώτη φάση 
θα ολοκληρωθεί σε 26 αγωνι-
στικές (δύο γύρους) και στη 

συνέχεια, οι ομάδες θα χωρι-
στούν σε δύο ομίλους. Στον 
Α’ όμιλο θα συμμετάσχουν 
οι πρώτες έξι ομάδες και στο 
Β’ όμιλοι οι υπόλοιπες οκτώ 
ομάδες, εκ των οποίων, οι 
τρεις τελευταίες θα υποβιβα-
στούν τη Β’ Κατηγορία, όπως 
ίσχυσε και στην τελευταία 

ποδοσφαιρική περίοδο. Μια 
από τις αλλαγές που προκύ-
πτουν στην προκήρυξη είναι 
πως οι ομάδες οφείλουν να 
συμπληρώνουν το ηλεκτρο-
νικό φύλο αγώνος 75 λεπτά 
πριν την έναρξη του αγώνα 
και όχι 60 λεπτά όπως ίσχυε 
μέχρι σήμερα.

Δεν πέρασε η αύξηση των ομάδων στο Α’ Όμιλο 

Α ναβολή μία εβδο-
μάδα στα έργα 

αλλαγής του ταρτάν 
του Στέλιος Κυριακί-
δης. Σύμφωνα με πλη-
ροφορίες, τη Δευτέρα 
το απόγευμα έχει προ-
γραμματιστεί σύσκεψη 
στο προεδρικό μεταξύ 
όλων των εμπλεκομέ-
νων μερών με σκοπό 
να εξευρεθεί λύση στο 
πρόβλημα που πάει να 
δημιουργηθεί. 
Ο Πρόεδρος Νίκος Χρι-
στοδουλίδης θα πα-

ρακαθήσει σε σύσκε-
ψη μαζί με την Πάφος 
fc και τον επίσης άμε-
σα επηρεαζόμενο Γυ-
μναστικό Σύλλογο Κό-
ροιβος για το αδιέξοδο 
που πάει να δημιουρ-
γηθεί με την ποδο-
σφαιρική ομάδα της 

πόλης που ουσιαστικά 
μένει χωρίς γήπεδο. 
Ο εργολάβος του έρ-
γου έδωσε μία εβδο-
μάδα αναβολή, ωστό-
σο, όπως τονίζεται από 
αρμοδίους, δεν θα εί-
ναι εφικτή η περαιτέρω 
αναβολή του έργου.    

Εκτάκτως στο Προεδρικό 
ΚΟΑ, Πάφος fc και ΓΣΚ

Π ραγματοποιήθηκε την Τρίτη στην παρουσία αρκετών 
μελών η Γ.Σ του Α.Π.Ο.Π. Μετά τον απολογισμό του 

Δ.Σ από την πρόεδρο του Σωματείου κ. Αννίτα Ταλιώτου και 
τον οικονομικό απολογισμό από την ταμία του Σωματείου 
κ. Χριστίνα Προδρόμου έγινε εποικοδομητική συζήτηση για 
τα πεπραγμένα της περιόδου 22/23.
Πριν την διενέργεια της ψηφοφορίας και μετά από έντο-
νη συζήτηση αλλά και εισήγηση για Συμβούλιο κοινής απο-
δοχής που δεν έγινε αποδεκτή από συγκεκριμένη μερίδα 
υποψηφίων, από τους 22 υποψηφίους αποσύρθηκαν 12 με 
αποτέλεσμα να εκλεγούν 10 νέα μέλη του Δ.Σ για την πε-
ρίοδο 23/24.
Το νέο Δ.Σ θα απαρτίζεται από τους Ιωσηφίδη Ερρίκο, Κων-
σταντινίδη Ιωσήφ, Παυλίδου Γιάννα, Περικλέους Νατάσα, 
Πέτρου Κυριάκο, Πολεμίτου Χρυσάνθη Γιάννα, Σοφοκλέους 
Γεωργία, Ταλιώτου Αννίτα, Χ” Γεωργίου Σάββας και  Χ” Πα-
ναγιώτου Πέτρος.

Δεκαμελές το νέο Διοικητικό 
Συμβούλιο του ΑΠΟΠ



Σ ε τέσσερις Ισπανούς δόθηκε τελικά η τεχνική 
ηγεσία της Πάφος fc. Παρά τις έντονες φήμες 
ότι θα πήγαινε στον Σέρβο Βλάνταν Μιλόγιε-

βιτς, τελικά, ήρθε από την εξωτερική, ή καλύτερα 
με τη βοήθεια του Μίτσελ Σαλκάδο, ο Χουάν Κάρ-
λος Καρσέδο, ο οποίος με τους επίσης Ισπανούς 
συνεργάτες του αναλαμβάνει το πολύ μεγάλο φορ-
τίο της Πάφος fc. 
Με τη βοήθεια του Μίτσελ Σαλκάδο, ο οποίος ανα-
βαθμίστηκε και είναι πλέον ο νέος τεχνικός διευ-
θυντής της ομάδας, επιλέγηκε ο συμπατριώτης του 
Χουάν Κάρλος Καρσέδο στη θέση του προπονητή. 
Ο 49 χρονος θα έχει για άμεσους συνεργάτες τους 
Σέρτζιο Ντομίγκεζ Κόμπο και Σεμπάστιαν Κορόνα. 
Μπορεί οι Καρσέδο, Κόμπο και Κορόνα να μην εί-
ναι «ονόματα» ωστόσο, τα βιογραφικά τους είναι 
εξαιρετικά. Για παράδειγμα, κανείς δεν μπορεί να 
παραβλέψει ότι ο Χουάν Κάρλος Καρσέδο ήταν για 
δέκα χρόνια βοηθός προπονητής δίπλα στον Ουνάι 
Έμερι, τον οποίο ακολούθησε στη Valencia CF το 
2008 και το 2012 συνεργάστηκαν ξανά στο ρωσικό 
πρωτάθλημα και την FC Spartak Moscow. 
Τον επόμενο χρόνο συνεργάστηκαν στην Sevilla 
FC όπου διετέλεσε και υπηρεσιακός προπονητής. 
Κατά την παραμονή του στην Sevilla FC κατέκτησε 
για τρεις συνεχόμενες σεζόν το τίτλο του Europa 
League!
Τον Ιούνιο του 2016 ο Καρσέδο ακολούθησε τον 
Έμερι στους πρωταθλητές Γαλλίας Paris Saint-
Germain FC. Δύο χρόνια αργότερα και αφού κατέ-
κτησε ένα πρωτάθλημα Γαλλίας, δύο κύπελλα, δύο 

League Cup και δύο Super Cup Γαλλίας, έφυγε για 
την Premier League ως βοηθός προπονητής στην 
ομάδα της Arsenal και πάλι δίπλα στον Ουνάι Έμε-
ρι φτάνοντας μέχρι τον τελικό του Europa League. 
Ο Καρσέδο είχε την πρώτη του εμπειρία ως πρώτος 
προπονητής τον Αύγουστο του 2020 στην Ισπανι-
κή UD Ibiza οδηγώντας την στην La Liga 2 για πρώ-
τη φορά στην ιστορία της. Ακολούθως ανέλαβε τα 
ηνία της επίσης Ισπανικής Real Zaragosa.
Όσο αφορά τον Κόμπο, ο οποίος συνεργάστηκε με 
τον Καρσέδο και σε άλλες ομάδες, είναι απόφοιτος 
φυσικής αγωγής του πανεπιστημίου Jaen όπως και 

του πτυχίου Αθλητικών Επιστημών με εξειδίκευση 
το ποδόσφαιρο του European University of Madrid. 
Είναι επίσης κάτοχος μεταπτυχιακών διπλωμάτων 
στη Φυσιοθεραπεία και Αποκατάσταση τραυματι-
σμών, Sport Analysis Data καθώς και στην προπο-
νητική και Αθλητική Ψυχολογία. Ο Κόμπο κατέχει 
μεγάλη εμπειρία έχοντας εργαστεί σε ομάδες της 
Ισπανίας και του εξωτερικού όπως οι Real Zaragosa, 
Malaga FC, Sevilla FC και Εθνική ομάδας της Κίνας 
έχοντας κατακτήσει 5 φορές το Europa League, 2 
κύπελλα και ένα Super Cup Ισπανίας καθώς και το 
Ευρωπαϊκό Super Cup.

Ο κ. Κορόνα υπήρξε ποδοσφαιριστής σε ομάδες 
της Ισπανίας όπως οι C.D. Leganés, C.D. Tenerife, 
Granada FC και Sevilla FC. Έχει διατελέσει βοηθός 
προπονητής στη Sevilla FC, όπου εργάστηκε παλιό-
τερα και ως υπεύθυνος των τμημάτων υποδομής 
της Ισπανικής ομάδας. Κατά την περασμένη αγω-
νιστική περίοδο εργάστηκε ως βοηθός προπονητής 
στην επίσης Ισπανική Real Zaragosa.

Προγραμματισμός
Πελάτζιο και Δημητρίου έχουν ανανεώσει και πα-
ραμένουν στην ομάδα, ενώ σε εκκρεμότητα παρα-
μένουν οι Κανέ και Μπάιριτς με τους δύο ποδο-
σφαιριστές να έχουν αυξημένες πιθανότητες να 
παραμείνουν και τη νέα χρονιά στην ομάδα. 
Απ’ εκεί και πέρα, θα υπάρξει σημαντική ενίσχυση 
που δεν αποκλείεται να αποκτηθούν έως και δέκα 
ποδοσφαιριστές για όλες τις γραμμές. 

Γηπεδικό 
Το μεγάλο πρόβλημα που έχει προκύψει αφορά το 
Στέλιος Κυριακίδης. Παρόλο που τα έργα είχαν προ-
γραμματιστεί ότι θα ξεκινούσαν τη Δευτέρα, τελικά 
πήραν αναβολή μία εβδομάδα, καθώς ο πρόεδρος 
προσκάλεσε εκτάκτως στο προεδρικό όλα τα επη-
ρεαζόμενα μέρη για να βρεθεί λύση. Σε διαφορε-
τική περίπτωση, η Πάφος θα αναγκαστεί να ψάξει 
για άλλο γήπεδο εκτός επαρχίας. 
Πάντως, το σενάριο που «παίζει» έντονα είναι να 
συναινέσει ο εργολάβος και να επιτραπούν οι αγώ-
νες κατά τη διάρκεια των εργασιών.  

Σε Ισπανικά χέρια η τεχνική ηγεσία της Πάφος fc
Με σφραγίδα Σαλκάδο η συμφωνία με Καρσέδο
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